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Позиціювання партій

Секретарь СНБО, глава избирательного штаба Партии регионов на выборах
Верховной Рады Андрей Клюев рассчитывает, что на выборах парламента будет
присутствовать большее количество наблюдателей, чем на выборах Президента в 2010 г.,
когда Центральная избирательная комиссия зарегистрировала 3,149 тыс. иностранных
наблюдателей.

«Мы были бы очень рады, если бы их число превысило количество иностранных
представителей, присутствовавших в Украине на президентских выборах в 2010 г.», –
сказал глава штаба ПР.

По словам Клюева, Украина готова принять любое количество наблюдателей от
других стран и международных организаций. Также глава избирательного штаба ПР
отметил, что, в связи с изменением законодательства, повысится роль наблюдателей от
украинских общественных организаций. Клюев уверен, что все эти факторы будут
содействовать тому, что парламентские выборы пройдут демократично и открыто
(«Регионалы» ждут на выборы свыше 3,1 тысячи иностранных наблюдателей //
Рuls.kiev.ua (http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/124242.html). – 2012. – 11.09).

***

Система видеонаблюдения за процессом голосования в режиме реального времени
должна повысить общую прозрачность избирательного процесса. Об этом заявил
руководитель Центрального избирательного штаба Партии регионов Андрей Клюев,
комментируя создание Центральной избирательной комиссией интернет-сайта для
трансляции видеоизображения с избирательных участков.

Он выразил уверенность в том, что в проведении прозрачных демократических
выборов заинтересованы все ответственные политики.

В случае возникновения минимальных подозрений о честности голосования на
конкретном избирательном участке записанное видео сможет стать весомым
дополнительным материалом для последующих разбирательств, отметил А. Клюев.

«Видеоматериалы помогут разобраться, что реально происходило на том или ином
избирательном участке. С одной стороны, эта система должна усложнить возможности
для нарушений избирательного законодательства. С другой – не дать шансов
проигравшим опорочить результаты голосования», – сказал руководитель Центрального
избирательного штаба ПР.

Он также подчеркнул, что Партия регионов больше, чем какая-либо другая
политическая сила, заинтересована в прозрачности и честности процесса голосования и
подсчета голосов.

«Принцип состязательности избирательного процесса предусматривает борьбу в
равных условиях. Нам важно защитить результаты выборов, не позволить их
сфальсифицировать по отдельным округам, не дать исказить общий результат по
Украине», – заявил А. Клюев (Клюев: Система видеонаблюдения на выборах повысит
прозрачность избирательного процесса // «Восточный Вариант» (http://v-
variant.lg.ua/region/elections/48786-klyuev-sistema-videonablyudeniya-na-vyborah-povysit-
prozrachnost-izbiratelnogo-processa.html). – 2012. – 11.09).

***

Партия регионов проведет в парламент большинство своих кандидатов и выборы
будут проведены честно. Об этом заявил народный депутат Украины, первый
заместитель главы Партии регионов Владимир Рыбак.

http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/124242.html
http://v-variant.lg.ua/region/elections/48786-klyuev-sistema-videonablyudeniya-na-vyborah-povysit-prozrachnost-izbiratelnogo-processa.html
http://v-variant.lg.ua/region/elections/48786-klyuev-sistema-videonablyudeniya-na-vyborah-povysit-prozrachnost-izbiratelnogo-processa.html
http://v-variant.lg.ua/region/elections/48786-klyuev-sistema-videonablyudeniya-na-vyborah-povysit-prozrachnost-izbiratelnogo-processa.html
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«В том, что мы проведем подавляющее большинство представителей нашей партии в
парламент,  –  нет сомнений»,  –  заявил народный депутат.  Он отметил,  что Партия
регионов находится у власти и выполняет свои обязательства перед гражданами. «Сегодня
мы можем сказать, что появилась стабильность в экономике и более 30 млрд грн в 2012 г.
мы перераспределяем на социальную поддержку», – подчеркнул В. Рыбак.

Политик также подчеркнул, что в Украине есть все возможности обеспечить
законность выборов. «Для того, чтобы исключить обвинения оппозиции (в том, что
выборы будут сфальсифицированы. – Ред.), мы пошли на то, чтобы установить веб-
камеры на избирательных участках», – напомнил он.

«Я подписал много писем к международным наблюдателям с просьбами приехать.
Мы нацеливаем наши партийные организации, чтобы эти выборы были признаны, и не
допустить, чтобы хотя бы на одном округе они были признаны недействительными», –
сообщил В. Рыбак (Владимир Рыбак: Партия регионов проведет в парламент
большинство своих кандидатов // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50535b4bc4ca42491900020b). – 2012. – 14.09).

***

Партия регионов не рассматривала другой кандидатуры на пост киевского мэра
кроме нынешнего главы КГГА Александра Попова. Об этом заявил первый заместитель
главы Партии регионов Владимир Рыбак.

Политик также выразил мнение, что выборы городского головы в Киеве надо
совместить с выборами в горсовет – в 2013 г. «Чтобы соревновались команды. Ведь мэр
может и 80 % набрать, а депутаты соберутся, двумя третями объявят недоверие – и будь
здоров. Нужно думать о корректировке законов, но при этом нельзя как в Киеве – избрать
мэра на пять лет, а потом не знать, что с ним делать. Говорят, что народ не ошибается, но
на примере Киева мы увидели, что это не всегда так», – пояснил он.

Отвечая на вопрос о том, дают ли больше шансов А.Попову всеукраинские амбиции
Виталия Кличко, политик ответил: «Нам все равно». «Мы просто положим на весы то, что
сделал для Киева Попов и что сделал Кличко. Мы это очень хорошо покажем», – добавил
В. Рыбак.

Первый заместитель главы Партии регионов также не исключил, что в будущем
В. Кличко может разочароваться в политике. «Он – начинающий большой политик, и
могут быть два варианта развития его карьеры. Ему может понравиться политика, а может
и наступить разочарование. Он сходит, например, раз-два на ток-шоу – и все. Меня же вы
никогда не видели на шоу и никогда не увидите. Потому что там сразу начнут оскорблять
и унижать –  тот с вилами придет,  другой еще с чем-то»,  –  сказал В.  Рыбак (Регионалы
покажут Кличко мастер-класс // «МинПром» (http://minprom.ua/news/103824.html). –
2012. – 15.09).

***

Заступник голови Партії регіонів Сергій Тігіпко заявив, що партія влади готова до
конструктивної співпраці з опозицією.

«Ми абсолютно готові до співпраці. Я згадую слова Шарля де Голля, який сказав, що
опозиція – це теж Франція. І я вважаю, що такий принцип можна застосувати і в Україні.
Опозиція – це теж Україна, і ми готові до конструктивної розмови», – сказав С. Тігіпко під
час 9-ї Ялтинської щорічної зустрічі, організованої Ялтинською європейською стратегією.

Політик також зазначив, що у Партії регіонів сьогодні є значна перевага над
об’єднаною опозицією в рейтингах і ПР має всі підстави для перемоги на парламентських
виборах.

http://www.partyofregions.org.ua/news/50535b4bc4ca42491900020b
http://minprom.ua/news/103824.html
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«Партія регіонів досить впевнено себе почуває.  Ми стежимо за рейтингами.  За
останніми даними соціологічного опитування компанії GFK, Партія регіонів має перевагу
в 7 % над об’єднаною опозицією. Переконаний, що ми отримаємо перемогу», – заявив
С. Тігіпко.

Він зазначив, що основою для перемоги Партії регіонів на виборах є конкретні
кроки, спрямовані на підвищення рівня життя людей. «За два з половиною роки в Україні
середня заробітна плата зросла на 40 %, мінімальна заробітна плата – на 70 %, середня
пенсія в Україні зросла на 44 % і мінімальна пенсія – на 53 %. При цьому ми зменшили
дефіцит бюджету і утримували зростання цін», – повідомив С. Тігіпко.

Разом з тим він зазначив, що якщо до влади прийде нинішня опозиція і втілить план
реформи системи влади, розбалансує владну вертикаль, то це негативно позначиться на
економіці країни і соціальних стандартах. «Може повторитися ситуація 2009 р., коли
купівельна спроможність людей значно знизилася», – зазначив С. Тігіпко.

Крім того, він зазначив, що Україна повинна дотримуватися європейського вибору.
«Я великий прихильник євроінтеграції. Я вважаю, що для нас це цивілізаційний вибір. Бо
в Європі кращі стандарти демократії та ринкової економіки», – заявив Тігіпко.

«Якщо зараз в Євросоюзі й проблеми, то я переконаний, що з них Європа вийде ще
сильнішою. Шлях України – в Євросоюз», – підкреслив він.

Віце-прем’єр також нагадав, що останнім часом Україна прийняла низку законів,
необхідних для євроінтеграції. «Я рік займався в уряді підготовкою Угоди про асоціацію.
Щоб вийти на той документ, який сьогодні узгоджений з Європейським Союзом, ми взяли
близько тридцяти законів, про які нинішня опозиція, будучи при владі, тільки добре
говорила.  Зокрема,  мова йде про закон про державні закупівлі,  закон про регулятори
комунальних тарифів», – зазначив С. Тігіпко.

Він також повідомив, що для влади вкрай важливо, щоб майбутні парламентські
вибори пройшли прозоро. «Ці вибори ми проведемо демократично, і це дасть нам підстави
повернутися до переговорів з Європейським Союзом», – зазначив С. Тігіпко (Тігіпко:
Влада готова до конструктивного співробітництва з опозицією // Корреспондент.net
(http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1395600-tigipko-vlada-gotova-do-
konstruktivnogo-spivrobitnictva-z-opozicieyu). – 2012. – 16.09).

***

Реальную поддержку в развитии малого и среднего бизнеса может предоставить
только Компартия. Об этом заявил первый секретарь ЦК Коммунистической партии
Украины Петр Симоненко.

По его словам, когда КПУ заявляет о национализации крупной промышленности в
Украине, то это не значит, что партия не разработала программу поддержки малых
предпринимателей.

«Наоборот, Компартия предусмотрела ряд мер, которые помогут малому и среднему
бизнесу работать как в своих интересах, так и в интересах государства», – подчеркнул
П. Симоненко.

Лидер Компартии подчеркнул, что на сегодняшний день среди олигархических
партий нет политиков, которые, придя к власти, не будут брать взятки с малого и среднего
бизнеса, таким образом способствуя их работе в «тени».

«Также,  сегодняшняя власть не даст вам нормальную налоговую политику.
Поскольку свои доходы олигархи выводят в оффшоры,  а 80  %  бюджета наполняется
благодаря простым гражданам Украины. Поэтому налоговое давление будет только
расти», – добавил П. Симоненко.

Он подчеркнул, что никакая политическая сила, кроме КПУ, не предлагает
доступную кредитную политику для развития малых и средних предприятий.
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Подытоживая, Петр Симоненко уточнил, что только КПУ разработала систему,
благодаря которой малый и средний бизнес будет работать на доход как собственника, так
и на развитие украинского отечественного рынка (Петр Симоненко: Компартия
предлагает реальную программу поддержки малого и среднего бизнеса // Компартія
України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-predlagaet-realnuyu-programmu-
podderzhki-malogo-i-srednego-biznesa/). – 2012. – 10.09).

***

Компартия предлагает разрешить выходить на пенсию на 2 года раньше тем, кто
проживает в экологически опасных регионах Украины. Об этом заявил лидер КПУ Петр
Симоненко на пресс-конференции в Мариуполе.

По словам П. Симоненко, фракция КПУ зарегистрировала законопроект «О
внесении изменений в пенсионное законодательство», согласно которому граждане,
которые проживают в экологически опасных зонах, будут выходить на пенсию на 2 года
раньше.

Лидер коммунистов подчеркнул, что КПУ не впервые поднимает вопросы экологии,
особенно в таких регионах, как Донецкая область, или областях, где развита крупная
промышленность.

Как напомнил П. Симоненко, КПУ подавала законопроект о присвоении Мариуполю
особого статуса, учитывая низкий экологический уровень города.

«Но эта законодательная инициатива не была поддержана, и я не удивляюсь. Ведь
сегодняшним олигархам, которые у власти, просто не выгодно выделять средства на те
вопросы, которые не приносят им дополнительную прибыль», – отметил лидер
коммунистов.

Подытоживая, П. Симоненко подчеркнул, что новую законодательную инициативу
КПУ также могут не поддержать в парламенте (Компартия предлагает уменьшить
пенсионный возраст для граждан, проживающих в экологически опасных зонах //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-predlagaet-umenshit-pensionnyj-
vozrast-dlya-grazhdan-prozhivayushhix-v-ekologicheski-opasnyx-zonax/). – 2012. – 11.09).

***

Компапртия поддерживает требования митингующих железнодорожников о
недопущении приватизации «Укрзалізниці». Об этом заявил лидер КПУ Петр
Симоненко.

В частности,  комментируя,  то,  что железнодорожники Украины с 10  сентября
проводят забастовки с требованием не допустить возможной приватизации
«Укрзалізниці», лидер КПУ подчеркнул, что абсолютно согласен с протестами
железнодорожников.

«Я поддерживаю их митинги, поскольку КПУ не голосовала за Закон «Про
«Укрзалізницю», который практически открывал все возможности для приватизации», –
сказал он.

П.  Симоненко добавил,  что КПУ еще тогда четко заявила,  что крупный капитал
пытается разделить «Укрзалізницю» на две части. Во-первых, уточнил лидер
коммунистов, это связано с бизнесом крупного капитала и касается крупных перевозок.

«Я говорю сейчас о грузовых перевозках с подвижным составом. Поскольку в
Украине есть возможность манипулировать своими прибылями, за счет того, что крупный
капитал получил возможность управлять процессом в зависимости от того выделять или
не выделять подвижной состав», – сказал он.

Во-вторых, добавил П. Симоненко, это пассажирские перевозки.

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-predlagaet-realnuyu-programmu-podderzhki-malogo-i-srednego-biznesa/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-predlagaet-realnuyu-programmu-podderzhki-malogo-i-srednego-biznesa/
http://www.kpu.ua/kompartiya-predlagaet-umenshit-pensionnyj-vozrast-dlya-grazhdan-prozhivayushhix-v-ekologicheski-opasnyx-zonax/
http://www.kpu.ua/kompartiya-predlagaet-umenshit-pensionnyj-vozrast-dlya-grazhdan-prozhivayushhix-v-ekologicheski-opasnyx-zonax/
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Он напомнил, что в свое время коммунисты объединили как грузовые, так и
пассажирские перевозки и через работу первых перекрылась рентабельность вторых. И
это позволяло, подчеркнул он, поддерживать стабильные цены для пассажиров и работать,
в первую очередь, в интересах простых граждан.

«Последствия решения власти по «Укрзалізниці» мы видим уже сегодня. Это и
подорожание цен и снятие ряда поездов»,  –  подытожил лидер КПУ (Компартия
поддерживает протесты железнодорожников Украины // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kompartiya-podderzhivaet-protesty-zheleznodorozhnikov-ukrainy/). –
2012. – 11.09).

***

Власти не случайно перенесли принятие Жилищного и Трудового кодексов, а также
проекта бюджета на 2013 г. Такое мнение выразил лидер КПУ Петр Симоненко.

П. Симоненко подчеркнул, что олигархи уже заявили о том, что все важные вопросы
будут решаться после 28 октября.

Лидер КПУ считает, что такая тактика не случайна, поскольку это позволит уйти от
ответственности в будущем, когда люди поймут весь негатив этих решений.

«Это касается и Трудового, и Жилищного кодексов. Ведь только Компартия
постоянно делает заявления о том, что на самом деле несет новый Трудовой кодекс. И
благодаря этому, нам удалось хотя бы на некоторое время оттянуть это решение», – сказал
он.

П. Симоненко также выразил удивление, почему профсоюзы остаются не активными
и не мешают приятию Трудового кодекса.

Лидер коммунистов считает, что если бы эти законопроекты были приняты сейчас,
то их бы оценили по содержанию и, соответственно, раскритиковали бы. А это нанесло бы
существенный удар крупному капиталу перед выборами.

«То же самое касается и Жилищного кодекса, который рассчитан не на то, чтобы
государство несло ответственность за строительство домов, а на то, чтобы за долги
забирать жилье у людей», – подытожил П. Симоненко (Петр Симоненко: Олигархи
намерены принимать антинародные решения после выборов // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-oligarxi-namereny-prinimat-antinarodnye-resheniya-
posle-vyborov/). – 2012. – 11.09).

***

Государство должно создать все условия, чтобы заинтересовать молодежь жить и
работать в сельской местности. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

По его словам, среди многочисленных проблем и вопросов, которые сегодня
беспокоят молодежь, одно из первых мест занимает вопрос рабочего места.

В связи с этим он добавил, что получая образование молодежь не может устроиться
на работу и получать достойную зарплату.

«Мы сегодня найдем тысячи юристов, и тысячи экономистов, но при этом не найдем
ни одного слесаря или токаря,  или тех,  кто желает связать свое будущее с селом,  а ведь
сельская местность больше всего нуждается в рабочих местах», – отметил П. Симоненко.

Политик добавил, что в рамках своей антикризисной программы КПУ предложила
ряд мер, благодаря которым молодые специалисты могут не только получить достойную
работу в селе, но и станут обеспечены жильем и государственной поддержкой по льготам.

«Мы обещаем каждому молодому специалисту, который приезжает в село, жилье.
Он сможет выкупить его или через доступный кредит, или самостоятельно по доступной
цене. Если это врач, ему необходимо предоставить машину для возможности
передвигаться по местности к своим пациентам. При этом 80 % пенсии будет зависеть от

http://www.kpu.ua/kompartiya-podderzhivaet-protesty-zheleznodorozhnikov-ukrainy/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-oligarxi-namereny-prinimat-antinarodnye-resheniya-posle-vyborov/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-oligarxi-namereny-prinimat-antinarodnye-resheniya-posle-vyborov/
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зарплаты тех, кто работает в селе, а она поверьте будет на высшем уровне», – сообщил
П. Симоненко.

Таким образом, подытожил он, КПУ предлагает решить проблему с работой не
только в городах, где и без того наблюдается переполненность специалистами, но и в
сельской местности из которой выезжает молодежь (Государство должно
заинтересовать молодежь для того, чтобы она переехала жить в село – Симоненко //
Провокация (http://provokator.com.ua/2012/09/11/gosudarstvo-dolzhno-zainteresovat-
molodezh-dlya-togo-chtoby-ona-pereexala-zhit-v-selo-simonenko/). – 2012. – 11.09).

***

Около 70  %  выпускников украинских ВУЗов не смогут найти работу,
соответствующую полученному образованию и диплому. Об этом заявил первый
секретарь ЦК КПУ Петр Симоненко.

Так, по словам П. Симоненко, Коммунистическая партия Украины предлагает
конкретную программу развития экономики государства, что позволит обеспечить
поддержку отечественного производителя и, как следствие, обеспечить создание рабочих
мест для молодых специалистов как Луганщины, так и Украины в целом.

«Очевидным является, что первым этапом получения образования выступает семья,
которая обеспечивает диплом, а по второму этапу помощником молодого специалиста
должно быть государство, обеспечивающее молодежь рабочими местами, согласно
полученному диплому. К сожалению, на сегодняшний день мы видим, что власть
самоустранилась от решения этой проблемы и поддержки молодого поколения в целом», –
рассказал П. Симоненко (Петр Симоненко: Государство самоустранилось от
поддержки молодого поколения // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-
simonenko-gosudarstvo-samoustranilos-ot-podderzhki-molodogo-pokoleniya/). – 2012. –
13.09).

***

В останню сесію Верховної Ради України перед парламентськими виборами-2012
депутати повинні приймати законопроекти, що спрямовані тільки на боротьбу з
економічною кризою. Таку думку висловив лідер КПУ П. Симоненко

За його словами, коли проходила погоджувальна рада керівників парламентських
фракцій і груп, він виступив з ініціативою відхилити всі спірні і конфліктні питання і
розглядати законопроекти, спрямовані на поліпшення соціальної сфери громадян України.
«Це було б правильно,  щоб відійти від передвиборчої демагогії і займатися трибунною
агітацією», – сказав він.

Тим не менш, нагадав лідер Компартії, його пропозиція не була підтримана. Більш
того, уточнив депутат, перший тиждень роботи Верховної Ради показав, що представники
крупного капіталу в парламенті як приймали рішення винятково у своїх інтересах і на
шкоду простому населенню, так і будуть їх приймати далі.

«Я думаю,  такою буде вся сесія до 28  числа,  а,  якщо вибори нічого не змінять,
парламент і далі буде працювати, втративши свою основну функцію, – приймати закони
для поліпшення рівня життя громадян України», – підсумував П. Симоненко
(Каретникова О. Симоненко розкритикував роботу парламенту в перший сесійний
тиждень // Golos.ua
(http://ua.golos.ua/politika/12_09_13__simonenko_raskritikoval_rabotu_parlamenta_v_pervu
yu_sessionnuyu_nedelyu). – 2012. – 13.09).

http://provokator.com.ua/2012/09/11/gosudarstvo-dolzhno-zainteresovat-molodezh-dlya-togo-chtoby-ona-pereexala-zhit-v-selo-simonenko/
http://provokator.com.ua/2012/09/11/gosudarstvo-dolzhno-zainteresovat-molodezh-dlya-togo-chtoby-ona-pereexala-zhit-v-selo-simonenko/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-gosudarstvo-samoustranilos-ot-podderzhki-molodogo-pokoleniya/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-gosudarstvo-samoustranilos-ot-podderzhki-molodogo-pokoleniya/
http://ua.golos.ua/politika/12_09_13__simonenko_raskritikoval_rabotu_parlamenta_v_pervuyu_sessionnuyu_nedelyu
http://ua.golos.ua/politika/12_09_13__simonenko_raskritikoval_rabotu_parlamenta_v_pervuyu_sessionnuyu_nedelyu
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***

Власть панически боится своего проигрыша и того, что оппозиция может победить
на парламентских выборах. Такое мнение в Харькове высказал один из лидеров
объединенной оппозиции «Батьківщина» Николай Томенко.

По его словам, первыми решениями объединенной оппозиции после парламентских
выборов будет отмена ряда антинародных законов, принятых нынешним провластным
большинством.

«Мы отменим законопроект, которым увеличен пенсионный возраст, поскольку это -
пренебрежение к людям старшего возраста, которые всю жизнь работали и ждали выхода
на пенсию в 60 и 55 лет», – отметил Н. Томенко и добавил, что оппозиция найдет
возможности, как пополнить Пенсионный фонд за счет других поступлений.

«Мы отменим законопроект, который заставил малый и средний бизнес бежать из
страны, потому что новые налоги и коррупционные схемы привели к тому, что в Украине
неэффективно заниматься малым и средним бизнесом», – отметил политик и добавил, что
начинать надо с налога на богатство (Томенко: Власть панически боится своего
проигрыша // Главное-обозрение (http://glavnoe.ua/news/n108921). – 2012. – 12.09).

***

Більшість проблем українців можна вирішити єдиним шляхом – шляхом
демократичних виборів, заявив заступник керівника Центрального виборчого штабу
об’єднаної опозиції «Батьківщина» Андрій Пишний 11 вересня.

Під час зустрічі із підприємцями міста Оріхова А. Пишний наголосив, що об’єднана
опозиція напрацювала більш ніж 80  законопроектів,  мета яких –  покращити ситуацію у
соціально-економічній сфері. «Аби втілити у життя викладені у програмі положення,
об’єднаній опозиції необхідно здобути перемогу на виборах і сформувати демократичну
більшість у парламенті 2012. Тільки тоді ми зможемо ухвалити законопроекти, які вже
внесені нами в парламент, але заблоковані провладною більшістю».

За словами політика,  більшість проблем українців можна вирішити шляхом
демократичних виборів. «Долю України вирішує народ. Сьогодні українська громада
розуміє антинародну сутність чинної влади і має дати належну оцінку її діям 28 жовтня. Я
закликаю кожного свідомого громадянина нашої держави перестати боятися та
проголосувати по совісті», – наголосив заступник керівника Центрального виборчого
штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина».

А. Пишний підкреслив, що влада не має наміру проводити демократичні вибори:
«Режим чинного президента зробить усе, щоб парламентські вибори були змодельовані
так,  як цього вимагають інтереси провладної партії.  Весь акумульований за рахунок
корупції ресурс буде кинуто на фальсифікацію результатів виборів.  І тільки український
народ, своїми узгодженими діями, зможе цю злочинну владу зупинити», – наголосив
А. Пишний (Не бійтеся голосувати проти чинної влади, – Андрій Пишний на зустрічі
з жителями Запоріжжя //  Фронт Змін.  Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12722-ne-bijtesja-golosuvati-proti-chinnoyi-vladi-
andrij-pishnij-na-zaporizhzhi.html). – 2012. – 12.09).

***

12 вересня відбулась зустріч керівника Центрального виборчого штабу
об’єднаної опозиції «Батьківщина» Олександра Турчинова із заступником
Генерального Секретаря Європейської служби зовнішньої дії з політичних питань пані
Хельгою Шмід та з новопризначеним головою Представництва ЄС в Україні паном Яном
Томбінським.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12722-ne-bijtesja-golosuvati-proti-chinnoyi-vladi-andrij-pishnij-na-zaporizhzhi.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12722-ne-bijtesja-golosuvati-proti-chinnoyi-vladi-andrij-pishnij-na-zaporizhzhi.html
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Під час зустрічі сторони обговорили перебіг виборчої кампанії в Україні. Особливу
увагу співрозмовники приділили питанням регресу демократії в країні, політичним
переслідуванням та проблемі вибіркового правосуддя.

О. Турчинов запевнив європейських колег в тому, що незважаючи на брудні
технології та «ті фальсифікації, що готує влада, об’єднана опозиція «Батьківщина», яку
реально підтримують громадяни України, налаштована відстояти свою перемогу на
виборах».

«Ми запевняємо вас, що після перемоги об’єднаної опозиції на парламентських
виборах, ми зробимо все для того, щоб відновити європейський шлях розвитку України»,
– підсумував керівник виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» (Олександр
Турчинов зустрівся із заступником Генерального Секретаря Європейської служби
зовнішньої дії // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/12358.html). – 2012. – 12.09).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів «Батьківщини» Микола
Томенко вважає,  що нинішня Верховна Рада не має ні суспільного,  ні морального права
визначати, яким буде головний фінансовий документ 2013 р.

Говорячи про ухвалення Державного бюджету на 2013 р., М. Томенко підкреслив,
що вважає хибною і не правильною позицію ухвалення бюджету нинішнім складом
Верховної Ради України.

М. Томенко підкреслив, що нинішня Верховна Рада давно дискредитувала себе своїм
принципом голосування за вказівкою влади, без системного аналізу і обговорення та
нерозуміння реальної ситуації.

«А особливо тепер – за обставин, коли йде виборча кампанія, а, що найважливіше, –
довіра до Верховної Ради сягає кількох відсотків», – сказав Томенко.

«Неприпустимо, щоб долю країни у 2013 р. визначала Верховна Рада, яка повинна
була закінчити свою діяльність ще рік тому, і нарешті закінчує її тепер», – наголосив він.

«Уряд повинен розробляти проект бюджету, цей проект повинен бути представлений
у Верховній Раді, але остаточно він повинен ухвалюватися у грудні новим складом
парламенту», – сказав віце-спікер.

«Ухвалення бюджету, враховуючи побажання людей, збалансовуючи інтереси всіх
регіонів країни, а не лише «правильних», – це головна місія нового парламенту», –
підкреслив політик.

Тим більше, додав він, що багато регіонів, зокрема, і Західної, і Центральної України
у 2012 р. тотально були недофінансовані, зокрема, в частині розвитку освіти, охорони
здоров’я, практично нічого не утримували за статтями капіталовкладень тощо.

«Я не беру до уваги історію з Євро, до якої, переконаний, спеціальна слідча комісія,
та й правоохоронні органи неодноразово повертатимуться», – додав він.

«Я розумію, що ідея уряду «під шумок» виборчої кампанії з одного боку представити
віртуальний бюджет народного щастя, а з іншого – закласти побажання для своїх фірм чи
компаній, і вважаю неприпустимим, щоб головний фінансовий документ країни
ухвалювався теперішнім складом парламенту», – підсумував М. Томенко (Микола
Томенко: Нинішня Верховна Рада не має ні суспільного, ні морального права
ухвалювати Бюджет-2013 // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12360.html). – 2012. – 12.09).

http://byut.com.ua/news/12358.html
http://byut.com.ua/news/12360.html
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***

Голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина» Арсеній Яценюк упевнений, що
велика кількість самовисуванців на парламентських виборах – це частина технології
чинної влади, передає прес-служба «Фронту Змін».

«Для того щоб розтягнути опозиційний електорат і для того, щоб пропхати до
парламенту своїх представників, які будуть мати можливість пройти в парламент завдяки
тому, що вони говорять, що вони незалежні. За нашими даними, ці так звані
самовисуванці підписують угоди з Партією регіонів про вступ у фракцію Партії регіонів
після перемоги на виборах. Тож я не знаю, хто такі самовисуванці, я знаю, хто така влада і
хто така опозиція», – заявив Яценюк.

«Об’єднана опозиція робила все для того, щоб сформувати найбільш потужну
політичну силу, і ми сформувалися. Адже сім парламентських партій увійшли до складу
об’єднаної опозиції, і всі ті, хто знають, що робити і як робити, зараз у рядах
«Батьківщини», – додав він.

Яценюк підкреслив, що опозиція запрошувала до об’єднання інші партії, проте
приєдналися не всі.

5 вересня народний депутат від фракції «БЮТ–Батьківщина» Андрій Павловський,
заявив що «Батьківщина» виключатиме зі своїх лав тих кандидатів у народні депутати, які
висунули свої кандидатури як самовисуванці. «Самовисування без рішення з’їзду є
грубим порушенням статуту партії і тягне за собою найжорсткіші санкції – це насамперед
виключення з партії, з фракції. Такі люди просто відмовляються від роботи у команді. Але
таких випадків по всій партії – лише кілька. Так що ми тут не побачили «втрати бійця», –
зазначив Павловський.

10 вересня А.  Яценюк заявив,  що парламентські вибори в Україні можуть бути або
частково демократичними, або недемократичними. А про повну демократичність
нинішніх парламентських перегонів говорити не можна (Яценюк: велика кількість
самовисуванців на виборах – це частина провладної технології // Bukinfo
(http://www.bukinfo.com.ua/show/news?lid=28064). – 2012. – 12.09).

***

Объединенная оппозиция в случае победы на выборах готова к сотрудничеству с
Россией в широком круге вопросов за исключением трех, в которых не допускается
компромисс. Об этом в ходе форума «Ялтинская европейская стратегия» заявил глава
Совета объединенной оппозиции «Батьківщина» Арсений Яценюк.

«Имеем три «Нет»: «Нет» – Таможенному союзу, «Нет» – военному блоку и «Нет» –
русскому как второму государственному в моей стране», – сказал г-н Яценюк.

Глава совета объединенной оппозиции, комментируя возможность пересмотра
газовых договоров с Россией, сказал, что «русские никогда не будут пересматривать эту
сделку».

После ратификации в 2010 г. Харьковских соглашений об изменениях в газовых
договорах Верховной Радой и Президентом В.  Януковичем,  добавил г-н Яценюк,  эти
документы приобрели статус международных соглашений, и Украина утратила шанс их
пересмотра в судебном порядке (Оппозиция не готова на компромисс с Россией в трех
вопросах – Яценюк // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/57117/). –
2012. – 16.09).

***

«Поки не припиняться крадіжки державних коштів на дорожньому будівництві,
Україна не матиме ні сучасних доріг, ні інвестицій», – заявив лідер Української народної

http://www.bukinfo.com.ua/show/news?lid=28064
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партії, представник об’єднання «Наша Україна» Юрій Костенко. За його словами, «в
першу чергу, реформи в дорожньому будівництві мають бути спрямовані на подолання
корупції». Днями уряд схвалив концепцію Державної програми розвитку автомобільних
доріг загального користування на 2013–2018 рр.

Концепція, розроблена Мінінфраструктури, за словами Костенка, «передбачає
реформування системи держуправління та реорганізацію компанії «Автомобільні дороги
України»  для експлуатаційного утримання доріг».  Між тим,  за його словами,  «має бути
реформована шалено корумпована система будівництва доріг, де державні компанії не
несуть ніякої відповідальності за результат своєї роботи».  На думку політика,  «на
український грунт має бути перенесений досвід країн ЄС, де дороги будують приватні
компанії, які надають відповідні гарантії на 5–7 років та несуть фінансову
відповідальність за їх якість, – від штрафних санкцій до відновлення доріг власним
коштом».

Політик вважає,  що «уряд має піти шляхом залучення відомих європейських
будівельних дорожніх компаній в Україну на умовах створення СП, а також висунути
вимоги щодо покриття доріг, які будують ще за «совковими» рецептами». На його
переконання, в разі наведення ладу в дорожньому будівництві, «уряд зможе залучити
мільярдні інвестиції Світового банку та ЄБРР на 30-50 років під низькі відсотки, а також
приватні інвестиції». За інших умов, вважає Костенко, «обіцяне проектом концепції
приведення до належного експлуатаційного стану всієї дорожньої інфраструктури за
5 років, – а це 169,5 тис. км автодоріг загального користування, – стане черговою
профанацією» (Юрій Костенко сумнівається в черговій концепції, якою уряд «вдарив по
бездоріжжю» // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14841/). – 2012. – 12.09).

***

Лідер партії «Наша Україна» вважає серйозною помилкою незбалансованість
бюджетної політики, яка приводить до негативних наслідків для національної економіки
та впливає на курс національної валюти.

«Якби ми більше уваги приділяли культурі бюджетної політики, сьогодні ми б
виходили ініціативою до Верховної Ради про бездефіцитний бюджет. А так треба соломки
підстелити. Проблема номер один – Некеровані національні бюджети і дефіцити
бюджету»,  –  сказав В.  Ющенко,  нагадавши про досвід країн,  які легковажили цим
питанням.

«Я думаю, задайте питання будь якому міністру, який сьогодні дефіцит бюджету, як
він покривається, яка сьогодні інфляція і курс гривні – відповіді не отримаєте. Це не тому,
що складні цифри – це говорить про те, що не сформована позиція уряду», – вважає
В. Ющенко.

Він констатував, що відбувається охолодження економіки і кредитні ресурси не
потрапляють у реальний сектор економіки.

«Це політика охолодження економіки, і все, що появляється як можливі кредитні
нарахування – це все поглинається дефіцитом бюджету», – сказав В. Ющенко.

Він також вказав на проблеми з поточним рахунком платіжного балансу.
«Є проблеми, які вливають на нашу ситуацію. Дефіцит бюджету, проблемний

(торгівельний) баланс і платіжний баланс. Якщо цими трьома речами уряд управляє, то я
вам легко скажу, який буде курс гривні через квартал чи через два. А якщо уряд не знає
цих ключових параметрів, то чого ви його як грушу трясете – курс це завжди наслідок, це
не причина», – сказав В. Ющенко.

Він додав, що очікуване до кінця року зростання ВВП на рівні 0,8 % – «це депресія»
(Віктор Ющенко вважає помилкою відсутність збалансованості у бюджетній

http://www.razom.org.ua/news/14841/
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політиці-2013 // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14852/). – 2012. – 13.09).

***

«Найголовнішим завданням «Нашої України» є формування з українського народу
нації, як найвищого ступеня спільноти. І це формування має відбуватися на базі єдиної
мови, культури, церкви, духовності, історичної пам’яті та національних героїв», – таку
думку висловив третій Президент України, лідер політичної партії «Наша Україна»,
кандидат у народні депутати Віктор Ющенко під час прес-конференції в Ужгороді,
відповідаючи на запитання: «що треба зробити для того, аби 28 жовтня – День визволення
України від чужоземних загарбників став ще й днем її звільнення від загарбників
внутрішніх?»

«Без мови немає нації, а без нації немає розвинутого суспільства з
фундаментальними засадами демократії та високим рівнем соціального забезпечення.
Поляки, коли звільнилися від комуністичного гніту, найперше уклали угоду про історичне
примирення, а вже після того приступили до суспільних та економічних реформ.
Порозуміння в українському суспільстві має витворити наше покоління, аби наші діти та
онуки жили у нормальній країні, а не шукали кращої долі на чужій стороні», – наголосив
В. Ющенко.

Також, Президент України 2005–2010 рр. навів декілька прикладів, коли у нації
забирали мову, нав’язували та передавали чужі цінності. «Нація це найвищий формат
єдності, і ми повинні творити цю політику єдності», – зазначив лідер «Нашої України», –
Нація ідентифікується мовою. Звісно, якщо її забирають, то забирають і державу»
(«Порозуміння в українському суспільстві має витворити наше покоління» – Ющенко
// Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14871/). – 2012. – 14.09).

***

У стосунках між Україною і Росією існує хронічна напруженість, бо російська еліта
досі не сприймає незалежність України. Про це заявив лідер партії «Наша Україна»
Віктор Ющенко на прес-конференції у Чернівцях.

«В Росії досі не народився політик,  який би сприймав незалежність України як
даність», – сказав В. Ющенко.

На його переконання для російської політичної еліти немає важливішого питання,
ніж геополітична визначеність України: «чи повернута Україна обличчям до Азії – в
«Русскій мір», чи в Європу», оскільки без України жодний геополітичний проект Росії не
буде успішним».

Президент (2005–2010 рр.) зауважив, що в Україні працюють дві найбільші
політичні партії – «дві кремлівські тушки, за якими ви не побачите тризуба». При цьому,
за оцінкою В. Ющенка, Ю. Тимошенко є більш зручним партнером для Росії, «бо вона має
більші амбіції і легше продається».

На доказ цього В.  Ющенко нагадав про так звані московські газові угоди,  які
охарактеризував як фатальні і кримінальні, «до яких причеплено кілька вагонів корупції».

В.  Ющенко вкотре висловив переконання,  що ці угоди мають бути скасовані через
звернення до Європейського суду («Напруженість у стосунках між Україною і Росією
викликана несприйняттям української незалежності» – Віктор Ющенко на прес-
конференції у Чернівцях // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14880/). – 2012. – 15.09).

http://www.razom.org.ua/news/14852/
http://www.razom.org.ua/news/14871/
http://www.razom.org.ua/news/14880/
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***

Потенційна драма майбутніх парламентських виборів в Україні полягає в тому, що
люди, які нині перебувають при владі, не готові ризикувати особистими інтересами заради
демократичного майбутнього країни. Про це написав лідер партії «УДАР» Віталій
Кличко.

За словами політика, протягом останніх семи років він поєднував заняття
професійним боксом з роботою у Київській міській раді,  і за цей час мав змогу
переконатися в тому, як корупція пронизала життя країни.

«Політики, які билися між собою на публіці, за зачиненими дверима охоче ділили
між собою муніципальну власність і державне майно.  Громадські слухання –  то була
чиста формальність. Хоча вони і дозволяли громадянам висловлювати свої думки,
чиновники ухвалювали рішення, які явно суперечили суспільним інтересам», – наголошує
Кличко. Він переконаний, що країна потребує оновлення, в тому числі – й політичного.
Ситуацію можуть змінити нові демократичні сили, які братимуть участь у виборах до
Верховної Ради 28 жовтня.

На думку політика, причина сьогоднішньої фактичної ізоляції України полягає у
розриві між обіцянками і реальними справами чиної влади. Кличко зауважує, що протягом
30 місяців перебування на посаді адміністрація Януковича зробила ряд серйозних
помилок, які призвели до значної втрати суспільної довіри. «Дві третини виборців
вважають, що Україна рухається у неправильному напрямку», – говорить політик. Він
переконаний, що настав час повернути Україну на шлях демократичного розвитку. День
парламентських виборів 28 жовтня стане справжньою перевіркою, коли українці прийдуть
на виборчі дільниці, щоб обрати своїх нових представників.

Він вважає, що потенційна драма цих виборів може полягати у небажанні  тих, хто
зараз при владі, ризикувати своїми інтересами заради демократичного майбутнього
країни. «Саме для того, щоб покласти край єдиновладдю у багатьох українських партіях,
разом з кількома колегами два роки тому ми заснували «УДАР»  –  партію,  яка об’єднує
прихильників європейських демократичних цінностей і свободи економічної діяльності,
відданих боротьбі з корупцією.  Підтримка нашої партії зростає,  і я впевнений,  і що наш
демократичний альянс стане парламентською партією після осінніх парламентських
виборів», – написав Кличко. Водночас він зауважив, що в «УДАРі» не вірять в обіцянки
влади провести вільні і справедливі вибори, тож захищати результати волевиявлення
громадян доведеться всіма можливими способами (Віталій Кличко: Причина ізоляції
України – у численних помилках нинішньої влади // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-prichina-izolyatsiyi-ukrayini-u-chislennih-
pomilkah-ninishnoyi-vladi). – 2012. – 10.09).

***

Відсторонити Партію регіонів від влади та повернути Україну на європейський шлях
розвитку – головна мета «УДАРу» на парламентських виборах. Про це заявив лідер
«УДАРу» під час зустрічі з делегацією Єврокомісії в Києві.

Посол ЄС в Україні Ян Томбінські, заступник генерального секретаря Європейської
служби зовнішньополітичної діяльності Хельга Шмід та інші представники Єврокомісії
обговорили ситуацію в Україні з лідером «УДАРу» Віталієм Кличком, керівником
Центрального виборчого штабу партії Віталієм Ковальчуком та керівником міжнародного
департаменту партії Марією Іоновою.

Зокрема, європейських представників цікавив перебіг виборчого процесу, який
викликає в них серйозне занепокоєння. Лідер «УДАРу» зазначив, що парламентська
кампанія не буде простою, однак партія зробить все можливе заради перемоги на виборах
та формування демократичної більшості у новій ВР. «Відсторонити Партію регіонів від

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-prichina-izolyatsiyi-ukrayini-u-chislennih-pomilkah-ninishnoyi-vladi
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-prichina-izolyatsiyi-ukrayini-u-chislennih-pomilkah-ninishnoyi-vladi
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влади – це наша політична мета. Ми заявляємо про це відкрито, і сьогодні представники
«УДАРу» фактично розплачуються за цю позицію. На наших людей чиниться шалений
адміністративний, фінансовий, навіть фізичний тиск. Наших кандидатів залякують,
порушують кримінальні справи за надуманими приводами. Але я переконаний, що ми це
все здолаємо», – заявив лідер «УДАРу».

Під час зустрічі також обговорювалися перспективи європейської інтеграції України.
Делегати Єврокомісії зазначили що події,  які вони спостерігають в Україні протягом
останніх кількох років – зокрема, суди над лідерами опозиції, повернення цензури в медіа,
вибіркове правосуддя – не дають Україні шансів на швидке підписання Угоди про
асоціацію з ЄС.

За словами Хельги Шмід, заступника генсека Європейської служби
зовнішньополітичної діяльності, в ЄС стурбовані тим, як повільно Україна рухається в
напрямку європейських цінностей. «Євросоюз – це не просто об’єднання країн, це перш за
все союз спільних цінностей. Ми безкомпромісні у питаннях щодо прав та свобод людини,
верховенства права, свободи медіа. Тому ми прискіпливо спостерігаємо за тим, як Україна
рухається в цьому напрямку.  Поки в країні не відбудуться ґрунтовні зміни у цьому
напрямку, говорити про закінчення євроінтеграційних процесів України зарано».

У свою чергу представники «УДАРу» зауважили, що для партії вкрай важливим є
діалог та обмін досвідом з європейськими колегами. «Наша партія та Віталій Кличко
особисто докладають багато зусиль для того, щоб Угоду було підписано. Як партія
європейського зразка, яка пропагує європейські цінності, ми зробимо все можливе, аби
повернути Україну на європейський шлях розвитку», – заявив керівник Центрального
виборчого штабу «УДАРу» В. Ковальчук (Представники «УДАРу» зустрілися з
делегацією Єврокомісії // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/predstavniki-udaru-zustrilisya-z-delegatsiyeyu-
yevrokomisiyi). – 2012. – 11.09).

***

Партия «УДАР» не видит смысла дискутировать с теми политическими силами,
которые не набирают 5 % на предстоящих выборах в Верховную Раду. Об этом говорится
в заявлении «УДАРА»  в ответ на предложение Андрея Шевченко о проведении
политических дебатов с партией «УДАР».

В «УДАРе» отметили, что во всем мире во время выборов принято вести дебаты со
своими политическими оппонентами, с теми, с кем радикально отличаются взгляды на
ситуацию в стране и ее развитие.

«Если Андрей Шевченко, который делает первые шаги в политике, вслух заявляет,
что их политический предвыборный проект «Украина – Вперед!» является оппонентом
«УДАР» и оппозиции,  то есть,  провластным проектом,  тогда «УДАР» готов к дебатам в
рамках: оппозиция против ПР и ее сателлитов», – говорится в заявлении.

«Пока сателлиты партии власти самостоятельно не проходят в парламент, поэтому
вести дебаты имеет смысл только с теми силами, которые преодолевают 5 % барьер», –
заявили в партии Виталия Кличко.

Согласно соцопросу фонда «Демократические инициативы» и Центра Разумкова в
парламент пока проходят четыре политические силы: Партия регионов – 28,1 %, ВО
«Батьківщина» – 25,6 %, партия «УДАР» – 11,5 %, Компартия Украины – 8,2 %. Партия
«Украина – Вперед!» набирает 4 % (Кличко не видит смысла дискутировать с Андреем
Шевченко // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/56473/). – 2012. –
11.09).

http://klichko.org/ua/news/news/predstavniki-udaru-zustrilisya-z-delegatsiyeyu-yevrokomisiyi
http://klichko.org/ua/news/news/predstavniki-udaru-zustrilisya-z-delegatsiyeyu-yevrokomisiyi
http://nbnews.com.ua/news/56473/
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***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає, що головна боротьба на цих виборах
відбуватиметься між чинною владою і суспільством. Тому політик називає принципово
важливим об’єднання демократичних сил зі своїми виборцями.

Про це Кличко заявив під час прес-конференції в Києві. Відповідаючи на запитання
журналістів щодо того, як потенційно невелика фракція «УДАРу» у новому парламенті
може змінити країну,  Кличко зауважив,  що варто говорити про мільйони громадян,  які
прагнуть демократичних перетворень в державі.

«Сьогодні найголовніше об’єднання – не з депутатами, не з політиками, а з людьми.
Це наша велика підтримка, велика сила. Тому ми йдемо до людей, розраховуємо на їх
підтримку. А депутати – лише представники громадян», – зауважив Кличко. Водночас він
висловив переконання, що за результатами виборів «УДАР» може бути представлений
досить потужною фракцією з 60–70 депутатів.

Політик також наголосив, що для перемоги на виборах важливою є співпраця
опозиційних сил і громадянського суспільства щодо визначення єдиних кандидатів від
опозиції на мажоритарних округах. Кличко нагадав про те, що «УДАР» ще на початку
року закликав колег обрати конкретний механізм визначення кандидатів та погодити
критерії, яким ці кандидати мають відповідати.

«У нас було кілька зустрічей з представниками опозиції, під час яких нам
наполегливо пропонували погодитися на квотний принцип розподілу округів. Ми
вважаємо, що головним критерієм має бути підтримка людей, а не квоти, як хотіла
«Батьківщина». Як бачите, вже пройшло багато часу, але ситуація не змінилася», –
наголосив Кличко.

Відтак «УДАР»,  не отримавши відповіді від колег по опозиції,  звернувся до
представників громадянського суспільства з пропозицією створити Громадську раду. «Ми
розіслали звернення лідерам думок, громадським активістам, експертам, журналістам.
Рада має допомогти політичним силам найближчим часом визначити єдиного кандидати
по всіх округах. Посередництво громадянського суспільства зніме побоювання наших
колег і сприятиме перемозі єдиного кандидата, підтриманого громадою», – вважає
політик.

Водночас Кличко не залишає надії на узгодження кандидатів з представниками
«Батьківщини». «Ми знову звертаємося до представників інших політичних опозиційних
партій з такою пропозицією. В нас ще є сім тижнів до виборів і ще є час зробити кроки з
узгодження кандидатів, в результаті яких представники опозиційних сил можуть вибороти
перемогу», – сказав лідер «УДАРу» (Віталій Кличко: Головна боротьба на цих виборах
відбувається між владою і суспільством // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovna-borotba-na-tsih-viborah-
vidbuvayetsya-mizh-vladoyu-i-suspilstvom). – 2012. – 11.09).

***

«Ми не відступимо і не здамося у відстоюванні наших принципів та планів змін в
Україні», – заявив Віталій Кличко на 9-му форумі «Ялтинської європейської стратегії» в
Ялті. Лідер партії «УДАР» взяв участь у дискусії «Якою буде Україна 29  жовтня після
парламентських виборів».

На думку Кличка, тема майбутніх виборів сьогодні гаряча, оскільки від їх
результатів залежить, якою буде Україна далі. «Ми повинні сформувати демократичну
більшість у Верховній Раді, ми повинні ухвалити пакет антикорупційних законопроектів
(він у нашої партії готовий), інші закони, які відкриють країні шлях до європейських
стандартів життя, – відзначив лідер «УДАРу». – Наша політична сила відчуває сьогодні

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovna-borotba-na-tsih-viborah-vidbuvayetsya-mizh-vladoyu-i-suspilstvom
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovna-borotba-na-tsih-viborah-vidbuvayetsya-mizh-vladoyu-i-suspilstvom
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тиск, і що прикро, деякі опозиційні сили теж працюють проти нас. «УДАР» дотримується
принципу непоборення, ми виступаємо за відкритість і чесність в політиці».

Свій результат на виборах партія, за словами її лідера, захищатиме усіма можливими
методами. «І, якщо так станеться, що більшість в парламенті отримають Партія регіонів і
комуністи,  ми будемо в опозиції,  ми боротимемось і відстоюватимемо свої ідеали»,  –
заявив Кличко (Віталій Кличко:  Ми не відступимо і не здамося //  Партія «

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-mi-ne-vidstupimo-i-ne-zdamosya
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-mi-ne-vidstupimo-i-ne-zdamosya
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грядущие выборы являются определяющими: или белое, или черное; или «кремлевская»
Украина – или украинская Украина», – подчеркнул неофашист.

О. Тягнибок отметил, что формат участия в выборах двумя колоннами по партийным
спискам – ВО «Свобода» и объединенная оппозиция «Батьківщина» плюс согласованные
мажоритарщики – является оптимальным в нынешней ситуации. «Объединение
оппозиционных сил было очень тяжелым, у нас разные идеологии. Но нас объединяет
одно – только совместно мы можем побороть режим Януковича. Будет сопротивление –
власть будет нас бояться, не будет сопротивления – режим в дальнейшем будет
действовать еще более нахально», – подчеркнул глава «Свободы» (Тягнибок: Грядущие
выборы определяющие – «кремлевская» Украина или «украинская» Украина //
REGNUM (http://www.regnum.ru/news/1571760.html). – 2012. – 17.09).

***

Политики прошлого пытаются дискредитировать новые политические силы, называя
их «проектами власти». Об этом заявила лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия
Королевская, отвечая на вопрос о перспективах сотрудничества с командой Виталия
Кличко в будущем парламенте.

Королевская отметила, что была очень удивлена, прочитав перед эфиром ответ
пресс-службы партии «УДАР». «Так действуют старые политики: они применяют разные
технологии. Их задача сегодня – развесить всем ярлыки. Мы помним, как Яценюка
называли и проектом РосУкрЭнерго, и проектом Банковой. Я также смотрю, что сегодня
пытаются сделать с Виталием: его называют и политической «консервой», и пытаются
связать с Администрацией Президента. То же самое переживаем и мы. Потому что нас
пытаются везде проассоциировать с Партией регионов, с проектом власти», – сказала она.

По ее словам,  это старая технология,  когда на новую политическую силу,  новую
команду лидеров, которых не в чем больше обвинить, пытаются вешать какие-то
необоснованные ярлыки, клеймить, чтобы они не пришли к власти. «Мы являемся главной
угрозой того режима,  который сегодня и последние 20  лет находится во власти в нашей
стране. Нам не о чем дискутировать с Партией регионов и коммунистами – нам с ними все
понятно, у нас нет ничего общего. И поэтому мы пригласили партию «УДАР», чтобы
обсудить будущее страны, обсудить, как мы и они видим развитие страны, какую модель
нужно сегодня реализовать в Украине», – подчеркнула лидер партии «Украина –
Вперед!».

За границей, как отметила Королевская, при упоминании Украины говорят в первую
очередь о Шевченко и Кличко. «Они оба – великие спортсмены, создавшие бренд
Украины в мире. Именно им нужно обсуждать перспективы развития спорта в стране,
пути возрождения здорового образа жизни украинских граждан. Кому, если не Остапу
Ступке и Марии Матиос обсуждать будущее украинского кинематографа, как поддержать
литераторов, возродить украинскую культуру, защитить и развивать ее?» – подчеркнула
лидер партии (Королевская объяснила, зачем нужны дебаты Шевченко с Кличко //
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/91599.html). – 2012. – 11.09).

***

Партия «Украина – Вперед!», в случае прохождения в Верховную Раду, не намерена
объединяться ни с Партией регионов, ни с Коммунистической партией для проведения
экономических реформ. Об этом заявила лидер партии Наталья Королевская.

«Я могу сказать однозначно, что мы не будем объединяться с Партией регионов, мы
не объединяться с партией коммунистов», – сказала Н. Королевская. По ее мнению,
представители этих партий являются политиками прошлого,  и с ними не может быть
никаких союзов.

http://glavcom.ua/news/91599.html
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Она также добавила, что партия «Украина – Вперед!» не намерена участвовать в
предвыборных дебатах с представителями этих партий. «Какую дискуссию нам вести с
Партией регионов или с партией коммунистов? Нам не о чем с ними разговаривать, у нас
нет ничего общего», – подчеркнула Н. Королевская (Королевская обещает не
объединяться с ПР и КПУ // «МинПром» (http://minprom.ua/news/103414.html). – 2012. –
11.09).

***

Главными направлениями программы партии «Украина – Вперед!» станут борьба
за детские сердца и построение системы ранней диагностики и лечения инфарктов. Об
этом 11 сентября во время презентации программы партии по развитию здравоохранения,
заявил руководитель направления «Доступная и качественная медицина» в партии
«Украина – Вперед!», известный детский кардиохирург Илья Емец.

По его словам, сегодня Украина тратит на медицину в 13 раз меньше, чем Европа, и,
как следствие, находится на последних местах в Европе по детской смертности и
продолжительности жизни. «Главный враг – болезни сердца. Первоочередная задача –
борьба за детские сердца: то, что мы уже делаем в нашем центре детской кардиологии на
уровне лучших клиник Европы», – заявил И. Емец.

Вторая ключевая задача, считает он, – создание системы ранней диагностики и
лечения инфарктов. «Сегодня в столице нашей страны нет центра, который бы мог
круглосуточно принять людей с диагнозом инфаркт или инсульт. Такие центры должны
быть в столице и каждом регионе Украины»,  –  отметил руководитель направления
«Доступная и качественная медицина» в партии «Украина – Вперед!».

«Третья задача – кардинальное увеличение финансирования. Качество медицинской
услуги зависит в первую очередь от квалификации и мотивации врача. Финансирования,
который выделяется сегодня, хватает только на поддержание системы здравоохранения,
но не на развитие. Нужно изменить принципы финансирования и организации
медицины», – сказал И. Емец.

В свою очередь, лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская
отметила, что после посещения Центра детской кардиологии доктора Емца и
ознакомившись со статистикой, понимает, что главный приоритет – борьба с сердечно-
сосудистыми заболеваниями. «В Украине болезни сердца – причина 66 % всех смертей, а
в Европе – 23 %. Ежегодно в Украине умирает более 700 тыс. человек, из них две трети –
от сердечно-сосудистых заболеваний», – подчеркнула она.

«Мы должны защитить детские сердца и создать систему круглосуточных
противоинфарктных центров в каждом регионе и столице. Сделав это, мы спасем
полмиллиона человек ежегодно», – отметила Н. Королевская.

И. Емец подчеркнул, без сильной экономики не может развиваться медицина. «Я
пошел в политику, чтобы сделать здравоохранение приоритетом государственной
политики. Построим новую экономику – обеспечим европейские медицинские стандарты
в Украине. Наша главная цель – качественная медицина, доступная каждому», –
резюмировал руководитель направления «Доступная и качественная медицина» в партии
«Украина – Вперед!» (Программа партии «Украина – Вперед!» по развитию
здравоохранения: Главный враг – болезни сердца // Версии.com
(http://www.versii.com.ua/news/262639/). – 2012. – 11.09).

***

В Украине есть все возможности вывести отечественную экономику из кризиса и
уже сегодня повысить социальные стандарты. Об этом заявила лидер партии «Украина –
Вперед!» Наталия Королевская.

http://minprom.ua/news/103414.html
http://www.versii.com.ua/news/262639/


21

«Нам необходимо сделать выбор: кто заплатит за кризис в нашей стране – бедные
или богатые. Я считаю, что за кризисную ситуацию в стране должны заплатить богатые.
Вложив деньги в украинскую экономику, они дадут возможность создать новые рабочие
места и достойные заработные платы и пенсии», – отметила она.

Н. Королевская подчеркнула, что командой партии «Украина – Вперед!» разработан
проект «Новая экономика – новая страна», в котором четко прописаны источники для
приведения социальных стандартов к справедливому уровню. Первый – справедливые
налоги, а именно 15 % налогообложение средств, перечисляемых в офшоры, включая
Кипр. Это принесет в доходную часть бюджета дополнительно 7 млрд грн в год. «Это
позволит сразу поднять минимальную пенсию до 200 евро», – сказала политик.

Второй –  повысить налоги на дивиденды и депозиты свыше 1  млн евро.  По ее
словам,  за 2010  г.  в Украине было начислено 19  млрд грн дивидендов,  при этом
госбюджет уже недополучил 3 млрд грн. Это уже бы позволило компенсировать дефицит
Пенсионного фонда.

Третий источник – легализация теневой экономики, доля которой уже около 60 %, и
привлечение инвестиций. «Наша задача – изменить стандарт, когда легально будет
работать выгодно. Это гарантировано увеличит ВВП страны, государственный бюджет
получит дополнительные доходы. Выполнив эти шаги – мы обеспечим украинским
гражданам средние зарплаты 1000 евро и пенсии – 500 евро. Справедливость есть, и за нее
нужно бороться.  Это лозунг,  с которым я пришла в политику»,  –  подчеркнула лидер
партии «Украина – Вперед!» Н. Королевская (Наталия Королевская: За кризис в
Украине должны заплатить богатые // Офіційний сайт Партіі Наталії Королевської
«Україна – Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-za-
kryzys-v-ukrayne-dolzhny-zaplatyt-bohatye.html). – 2012. – 15.09).

***

ВО «Свобода», маючи значне представництво в обласних, районних та міських
радах Західної України, при цьому не змінила ситуацію на місцях на краще.

Таку думку висловив лідер «УНА–УНСО», син командира УПА Юрій Шухевич.
«Я думаю, вони повинні були показати, що дійсно будуть відстоювати українські
інтереси. Там є багато хороших, достойних хлопців. Однак, незважаючи на це, вони,
маючи владу на місцях, не показали жодних реальних результатів своєї роботи, якихось
змін не спостерігається», – сказав пан Шухевич.

Він також зазначив, що «Свободі» нелегко боротися з вертикаллю влади, але при
цьому політсила Олега Тягнибока,  маючи певні можливості допомогти людям і змінити
ситуацію на місцях, так і не зробила цього (Шухевич: У «Свободи» немає реальних
результатів роботи // «Паралелі» (http://paralleli.if.ua/news/25068.html). – 2012. – 8.09).

***

Партія Зелених України закликає Президента України В. Януковича надати
Біличанському лісу природоохоронний статус національного природного парку.

Про це повідомив голова Партії Зелених України, голова постійної комісії
Київської міської ради з питань екологічної політики Денис Москаль.

«Зараз доля Біличанського лісу,  який потерпає від самовільних вирубок,  –  у руках
глави держави. Зупинити вакханалію зі знищенням лісу може лише надання йому
прироодоохоронного статусу і, як наслідок, посилення відповідальності за вирубки. Адже
саме безкарність цих ділків, котрі цинічно винищують унікальний Біличанський ліс,
породжує нові злочини. Тому Партія Зелених України закликає Президента підписати
указ про надання Біличанському лісу статусу національного природного парку»,  –
наголосив Д. Москаль.

http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-za-kryzys-v-ukrayne-dolzhny-zaplatyt-bohatye.html
http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-za-kryzys-v-ukrayne-dolzhny-zaplatyt-bohatye.html
http://paralleli.if.ua/news/25068.html
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Він зауважив, що Київська міська рада на пленарному засіданні 12 липня прийняла
рішення про погодження розширення меж Національного природного парку
«Голосіївський» за рахунок земель КП «Святошинське лісопаркове господарство
«загальною площею 6462,62 га. Тепер відповідний указ має підписати Президент України
В. Янукович.

За словами Д. Москаля, після підписання Президентом указу про надання
Біличанському лісу статусу національного природного парку, цей ліс стане об’єктом
природно-заповідного фонду і на його території буде заборонена будь-яка діяльність, що
може призвести до погіршення стану навколишнього природного середовища.

«Коли Біличанський ліс стане об’єктом природно-заповідного фонду, то за
незаконну порубку дерев і чагарників на його території наставатиме кримінальна
відповідальність. Максимальним покаранням за такі діяння буде обмеження волі або
позбавлення волі на строк до трьох років.  Якщо хоча б один порушник понесе таку
відповідальність, то кількість охочих будуватись у цьому лісі суттєво зменшиться», –
підкреслив голова Партії Зелених України.

Політик додав, що Біличанський ліс є не лише важливим рекреаційним об’єктом, він
виконує ще й спеціальну буферну функцію із мінімізації негативного впливу важких
металів та сполук на Київ.

Він підкреслив, що Партія Зелених України продовжує збирати підписи громадян
під зверненням до Президента України В. Януковича щодо надання Біличанському лісу
природоохоронного статусу (Партія Зелених України закликає Президента врятувати
Біличанський ліс // Официальный сайт Партии Зеленых Украины
(http://www.greenparty.ua/news/news_27379.html). – 2012. – 10.09).

***

29 серпня Вищий спеціалізований суд України залишив у силі вирок Юліі
Тимошенко,  яким вона засуджена до семи років позбавлення волі. Опозиційний
народний депутат України, лідер Радикальної партії Олег Ляшко вважає таке рішення
суду політичним. Тому Ляшко підтримує звернення захисту Тимошенко до Європейського
суду з прав людини.

Коли Радикальна партія матиме більшість у парламенті, ми притягнемо до
кримінальної відповідальності тих, хто чинить розправу над політичними опонентами.
«Юлі – волю, бандитам – тюрми!» – каже О. Ляшко.

Також до Європейського суду з прав людини звернулася соратниця Ляшка, член
президії політради Радикальної партії, відома опозиційна журналістка, борець зі свавіллям
правоохоронних органів Наталія Розинська. Журналістка подала позов проти
спецпідрозділу «Кобра», який її переслідував.

О. Ляшко зареєстрував у Верховній Раді проект закону, який передбачає звільнення
політичних в’язнів в Україні.

«Цей законопроект не подобається нікому, – переконаний Ляшко. – Ні партії влади,
ні так званій об’єднаній опозиції. Бо влада думає, як навіки залишити Тимошенко в тюрмі,
а Турчинов з Яценюком лише імітують процес її звільнення. Поки влада обкрадає людей,
а так звана об’єднана опозиція продає місця у виборчому списку, Юлія Тимошенко
бореться за життя в ув’язненні. Якою б сильною жінкою не була Тимошенко, їй там дуже
важко».

О.  Ляшко більше десяти разів їздив до Качанівської колонії,  щоб підтримати
Ю. Тимошенко. А 1 вересня, в перший день після перевезення Юрія Луценка до Менської
колонії на Чернігівщині, відвідав і його.

«Ще прийде час справедливості, – заявив лідер Радикальної партії О. Ляшко. –
Політв’язні будуть на волі. А ті, хто їх посадив, – у тюрмі!» (Кобилянська А. Олег Ляшко:
«Юлі – волю! Бандитам – тюрми!» // Черкаський край

http://www.greenparty.ua/news/news_27379.html
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(http://www.kray.ck.ua/politika/vibori/item/1300-oleg-lyashko-“yuli-–-volyu-banditam-–-
tyurmi”). – 2012. – 12.09).

***

Партія «Українська платформа «Собор» має стати тією об’єднуючою
центристською партією, яка має повернути курс країни в напрямку демократизації,
свободи слова, європейської спільноти на НАТО. Про це заявили 10 вересня на прес-
конференції в Тернополі екс-міністра закордонних справ Володимир Огризко та кобзар
Тарас Компаніченко.

«На превеликий жаль, в Україні сьогодні немає потужної центристської
національно-патріотичної партії, яка б відповідала інтересам щонайменше 30–35 % наших
громадян. І ми почали процес створення такої партії. Раніше велися переговори між
чотирма партіями – «Наша Україна», УНП, КУН, «Українська платформа «Собор», які
хотіли об’єднатися в одну проукраїнську правоцентристську силу. Ми півроку цим
займалися і зрозуміли, що тільки «Українська платформа «Собор» має справжні щирі
бажання, щоб це була партія, заснована на принципах. Не кулуарних, не під столом
домовлених, а потім «комусь щось дали у списку, а в когось щось забрали». Особисто я
для себе зробив висновок, що ці принципи мені підходять, я розумію, що це буде
правильний крок на майбутнє. Тому я тут. І так само ці принципи поділяють мої колеги»,
– заявив В. Огризко.

За словами екс-міністра, у новий парламент повинні прийти порядні, чесні,
незаплямовані люди, які дорожать своїм іменем, дорожать іменем Україна, для яких
Верховна Рада – не територія для заробляння грошей: «Саме такі люди – моральні
авторитети, прийшли в «Українську платформу «Собор», які в політиці не були, але кожен
на своєму місці досяг вагомих результатів, і тепер вони готові у певному напрямку
працювати на ім’я України».

Здавалося б, після провалів у багатьох сферах діяльності нинішній владі для доброго
іміджу потрібно було витягнути з рукава мистецько-культурний арсенал, адже у цьому
напрямку в українських мистців є значні успіхи.

«Коли в західній пресі йдеться лише про те,  що в Україні торгують людськими
органами,  відбуваються політичні репресії,  відсутня свободи слова,  що з країни виїздить
велика кількість дівчат у борделі, окремі мистецькі сили намагаються зруйнувати
страшний імідж про нашу державу, побудувати знання про іншу Україну, але, на жаль, це
відбувається без жодної державної підтримки. Не фінансуючи цей вектор, не маючи
усвідомлення, на які чинники потрібно робити акценти, маємо запитання до культури
нинішнього українського політикуму,  який не може собі дати ради,  відповідно таких
політиків народ має змінити, а з ними мають змінитися і українські пріоритети», –
зазначив кобзар Т. Компаніченко («Українська платформа «Собор» має стати
об’єднуючою центристською партією // Номер один (gazeta1.com/index.php/uk-UA/126-
novini-dnya/4984-ukrajinska-platforma-sobor-mae-stati-obednuyuchoyu-tsentristskoyu-
partieyuvideo). – 2012. – 12.09).

***

«Правая» Украинская национальная ассамблея (УНА) считает, что Крым должен
получить статус области без автономных полномочий. Об этом заявил председатель ОО
«Украинское юридическое общество» Олег Березюк.

По его словам, административно-территориальное устройство Украины должно
отвечать Конституции Украины, в которой определено, что Украина – унитарная страна.
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«Потому в Украине не должно быть автономных образований и,  соответственно,
Крым должен получить статус области», – сказал Березюк и добавил, что автономия
Крыма неестественна с юридической, исторической и этнической точек зрения.

Березюк также отметил, что УНА выступает за повышение роли местного
самоуправления в системе государственного управления Украины.

«УНА предлагает оптимизировать систему государственного управления, и для этого
мыпредлагаем предоставить АРК статус области. Мы в любом случае не хотим
притеснять чьи-то права, мы хотим передать достаточную часть полномочий на места,
чтобы регионы могли самостоятельно и автономно развиваться», – сказал националист.

В свою очередь старший научный сотрудник института политических и
этнонациональных исследований им. Кураса НАН Украины, кандидат в народные
депутаты от УНА Павел Гай-Нижник, отметил, что сохранение автономии Крыма грозит
политическими, социальными, экономическими и гражданскими волнениями на
полуострове и в Украине.

«Продолжение существования автономии – это угроза расчленения Украины, что в
перспективе полностью грозит и упадком самой украинской государственности. Мы
имеем прецеденты грузинской проблемы, югославской, в частности, сербской и, судя по
тенденции, которая развивается в политикуме и чему способствует Партия регионов и ее
приспешники, это ведет к угрозе национальной безопасности существования Украинского
государства», – заявил Гай-Нижник (Украинские националисты предлагают лишить
Крым статуса автономии // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/public/34805). – 2012. – 14.09).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Ответственные политики, которые идут на выборы с благородными целями,
стремлением изменить жизнь в государстве к лучшему, не должны позволять себе
пренебрежительное отношение к избирателям. Украинцы – очень умный, интеллигентный
народ, который заслуживает на то, чтобы его уважали. Об этом заявил народный депутат
Украины, заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов
Анатолий Кинах.

«На выборах должны соревноваться,  прежде всего,  ум и интеллект политиков,
содержание их конструктивных программ, направленных на скорейшее выход страны на
траекторию устойчивого экономического развития, ориентацию на повышение качества
жизни людей. Черный пиар, грязные политтехнологии и «странные» методы воздействия
на избирателей в виде подкупа продуктовыми наборами или денежным вознаграждением
не является признаком ответственности сил, которые соревнуются за право занять место в
парламенте.  Выборы –  это шанс для общества,  власти и государства выйти на новое
качество работы. Альтернативы этому сценарию нет, за этим наше будущее», – отметил
А. Кинах.

По его словам, на 21 году независимости, Украине, как кислород, нужны
предсказуемость, системность, умение работать на основе стратегий и программ,
отвечающих национальным интересам.

Развитое гражданское общество, по мнению депутата, – это не то, что вспоминают
во время разговора с европейскими экспертами, это совершенно неотложная потребность
страны, ее нынешнего этапа развития. Необходимо переходить на такой уровень
управления государством, где власть подконтрольна обществу, прислушивается к мнению
своих граждан, тем более тех, кто платят налоги, создают рабочие места и приумножают
национальное богатство страны.
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«Парламентские выборы должны стать площадкой, где такие черты общества –
политическая зрелость, требовательность, способность контролировать власть – четко
проявляются, крепнут и набирают соответствующих форм. Дело ответственного политика
– дать им сформироваться, а не перечеркивать неуважением и ярлыками. Избирателя надо
очень уважать. Лично я верю в мудрость нашего народа, его способность сделать
правильный выбор», – отметил парламентарий (Анатолий Кинах: Политики обязаны
уважать избирателя // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/504db97ec4ca424919000005). – 2012. – 10.09).

***

Под председательством Президента Украины Виктор Януковича в Днепропетровске
проведено заседание, на котором рассмотрены крайне актуальные и стратегические для
дальнейшего эффективного развития государства вопросы – повышение
конкурентоспособности отечественной экономики, активизация внутреннего
производства, поддержка национального товаропроизводителя. Об этом по результатам
Всеукраинского совещания относительно поддержки реального сектора национальной
экономики сообщил народный депутат Украины, заместитель председателя
парламентской фракции Партии регионов, президент УСПП Анатолий Кинах.

«С учетом ухудшения конъюнктуры на мировых экономических рынках для
украинского экспорта сейчас крайне важно развивать внутренний рынок, активизировать
внутреннее производство с тем, чтобы загрузить отечественные предприятия и таким
образом не допустить снижения темпов экономического развития Украины. Этот вопрос
сегодня имеет общенациональное значение и является важной частью наших
стратегических экономических интересов», – отметил А. Кинах.

По его словам, сейчас перед Украиной стоит задача реализовать целый комплекс
программ: развития внутреннего конкурентоспособного производства, импортозамещения
и локализации производства, создания новых рабочих мест – как важного источника
ресурсов, необходимых для повышения уровня и качества жизни людей, повышения
социальных стандартов и т.д.

«Президентом даны прямые поручения чиновникам усилить все составляющие
промышленной политики, разработать Государственную программу развития
предпринимательства на ближайшую перспективу, в том числе усовершенствовать
экспортную политику в контексте международной конкурентоспособности. Поручено
увеличить долю товаров, которые будут производиться на украинской территории для
обеспечения потребностей внутреннего рынка с тем, чтобы на этой основе обеспечить
улучшение платежного баланса нашей страны, способствовать созданию рабочих мест на
нашей земле», – отметил он.

Отдельное поручение главы государства касалось необходимости объединения
усилий промышленников, предпринимателей с представителями КМУ и НБУ в
направлении улучшения условий доступа к кредитным ресурсам, создания стимулов для
тех субъектов хозяйствования, которые производят наукоемкую, технически и
технологически сложную продукцию с высокой добавленной стоимостью,
проинформировал народный депутат.

«На основе предложений участников заседания – чиновников, глав местных
государственных администраций, промышленников, предпринимателей, руководителей
крупных стратегических предприятий, представителей научной среды – сформирован
пакет поручений Президента Украины В. Януковича, которые правительство в тесном
диалоге с деловой общественностью – объединениями и отраслевыми ассоциациями
бизнеса –  должно выполнить в сжатые сроки»,  –  резюмировал политик (Анатолий
Кинах: Загрузка отечественных предприятий сделает невозможным спад

http://www.partyofregions.org.ua/news/504db97ec4ca424919000005
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национальной экономики // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/504f548bc4ca4249190000b1). – 2012. – 11.09).

***

Народный депутат Украины, председатель парламентской фракции Партии
регионов Александр Ефремов подчеркнул, что фракция ПР будет голосовать за снятие
депутатской неприкосновенности.

«Благодаря» тем людям, которые не хотят отменить неприкосновенность
(депутатскую. – Ред.), парламентарии загнали ситуацию в тупик, и на текущей сессии
Верховная Рада не может принять окончательное решение. Хотя нами все было сделано
для того, чтобы именно на этой осенней сессии проголосовать за законопроект (о снятии
депутатской неприкосновенности. – Ред.)», – напомнил политик.

По его словам, совместными усилиями руководство парламента и оппозиция подали
данный законопроект повторно в Конституционный Суд. «А теперь на текущей сессии
опять должны проголосовать этот законопроект 226 голосами, а уже следующий созыв
должен принять решение об отмене депутатской неприкосновенности», – объяснил
А. Ефремов.

Он подчеркнул, что фракция Партии регионов будет голосовать за отмену
депутатской неприкосновенности.

Парламентарий напомнил, что фракция ПР проголосовала за снятие депутатских
льгот.  «Я убежден,  что и те депутаты,  которые будут избраны в следующий созыв
парламента от Партии регионов, поддержат снятие депутатской неприкосновенности», –
заявил он.

Отвечая на вопрос, чего боятся депутаты, которые не поддерживают снятие
депутатской неприкосновенности,  А.  Ефремов отметил:  «Многие люди связаны с
бизнесом, а депутатская неприкосновенность позволяет быть защищенными, даже если ты
нарушаешь закон. Это неправильно. Если ты попал сюда, «в касту», значит, ты защищен и
можешь делать все, что угодно? В цивилизованном обществе такого нет» (Александр
Ефремов: Фракция Партии регионов сделала все для того, чтобы именно на этой
осенней сессии был проголосован законопроект о снятии депутатской
неприкосновенности // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50504495c4ca4249190000ba). – 2012. – 12.09).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
представитель Президента в Верховной Раде Юрий Мирошниченко убежден, что от
качества образования в высших учебных заведениях зависит будущая успешность страны.

«Задачи, которые ставит перед нами Президент, заключаются в том, чтобы
украинские вузы стали участниками глобального мирового образовательного
пространства.  Чтобы в рейтинге лучших мировых вузов было как можно больше наших
учебных заведений. Это, думаю, хорошее задание для всех реформаторов», – заявил
Ю. Мирошниченко.

Парламентарий считает, что повышение качества обучения в вузе является
практической необходимостью, ведь мир динамично развивается, появляются новые
вызовы. И они должны быть обеспечены прежде всего качественными кадрами. Ведь не
природные ресурсы, не какое-то особое географическое положение, а именно
человеческий ресурс – самый ценный. Кадры обеспечат конкурентоспособность,
успешность страны в мире. А стержнем подготовки специалистов, являются именно
университеты.

http://www.partyofregions.org.ua/news/504f548bc4ca4249190000b1
http://www.partyofregions.org.ua/news/50504495c4ca4249190000ba
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«Необходимо создать такие условия, чтобы те, кто получил высшее образование,
могли адекватно включиться в общественные процессы в пределах профессии, которую
получили. Именно тогда молодые специалисты Украины смогут полностью раскрыть свой
потенциал. Ведь реализация возможностей современной молодежи предоставит нашему
государству возможность занять достойное место на международном рынке труда»,  –
подчеркнул депутат (Юрий Мирошниченко: От качества образования в высших
учебных заведениях зависит будущая успешность страны // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/50505bbcc4ca4249190000cf).  –
2012. – 12.09).

***

Народный депутат, председатель парламентской фракции Партии регионов
Александр Ефремов заверил, что работа относительно ликвидации излишнего участия
государственных подразделений в работе бизнеса будет продолжена.

«Мы выделили три блока законопроектов, которые необходимо рассмотреть на этой
сессии. Первый блок связан с созданием новых рабочих мест и с улучшением
инвестиционного климата. Надеюсь, в ближайшие две пленарные недели мы этот пакет
отработаем и утвердим», – отметил парламентарий.

По его словам, страна нуждается в предприятиях по изготовлению товаров, которые
в Украине не производятся.

«Второй блок вопросов связан с работой бизнеса. Мы по-прежнему будем
продолжать тенденцию по ликвидации излишнего участия государственных
подразделений в работе бизнеса», – добавил политик. Он напомнил, что сегодня из
2200 лицензий, которые ранее необходимо было получать предприятиям, осталось 220, то
есть уменьшилось в десять раз «Но все равно возникает много вопросов о работе бизнеса,
особенно контактов с правоохранительными органами. На сегодня готовятся
законопроекты, которые решат данную проблему», – заявил А. Ефремов и добавил, что
парламент также рассмотрит вопрос относительно реформирования работы
правоохранительных органов (Александр Ефремов: Излишнее участие государства в
работе бизнеса необходимо ликвидировать // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50504763c4ca4249190000bb). – 2012. – 12.09).

***

Реформирование Вооруженных Сил Украины направлено на повышение их
соответствия современным задачам. Об этом заявил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов Александр Кузьмук.

Народный депутат сказал, что он поддерживает идею дальнейшего сокращения
Вооруженных Сил Украины, а также их реформирования. «Украина имеет
геополитический статус внеблоковой страны. Поэтому и возникает необходимость
дальнейшего реформирования Вооруженных Сил. Это делается во всем мире –
реформируются все вооруженные силы. Потому что мир быстро меняется, и новые
вызовы, новые угрозы, участие в тех или иных военных организациях требуют
соответствия им собственных национальных Вооруженных Сил», – пояснил он.

«Вооруженные силы Украины 20 лет назад не были направлены, настроены на
защиту государства с внеблоковым статусом. Сегодня же нужно менять их структуру.
Нужно менять сам принцип управления ими. Надо менять вооружение, боевую технику и
подготовку военных в соответствии с новыми задачами», – сказал А. Кузьмук.

Вместе с тем он отметил,  что «сокращение (армии.  –  Ред.)  не будет влиять на
действия основного боевого ядра Вооруженных Сил Украины».  «На мой взгляд,

http://www.partyofregions.org.ua/news/50505bbcc4ca4249190000cf
http://www.partyofregions.org.ua/news/50504763c4ca4249190000bb
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численность Вооруженных Сил Украины не может быть меньше 100 тыс.», – отметил
парламентарий.

Также, по его убеждению, «альтернативы профессиональной армии в Украине нет.
Но речь не только о том, чтобы набрать контрактников, – нужно создать для них условия,
подобрать лучших, чтобы на них равнялись», – отметил народный депутат.

А. Кузьмук также обратил внимание на то, что наша страна участвует в программе
«Международное партнерство ради мира», в миротворческих операциях, и это повышает
ее авторитет (Александр Кузьмук: Украине нужна профессиональная армия
численностью не меньше, чем 100 тысяч // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50505d2dc4ca4249190000d3). – 2012. – 12.09).

***

Народный депутат, председатель парламентской фракции Партии регионов
Александр Ефремов убежден, что у государства достаточно ресурсов для того, чтобы в
следующем году сохранить социальные выплаты в полном объеме.

«У государства достаточно внутренних ресурсов для того, чтобы поддерживать
существующие социальные выплаты. За два с половиной года Украина не привлекла ни
копейки от внешних финансовых институтов. Социальные выплаты осуществляются за
счет внутренних ресурсов государства», – отметил политик.

При этом А. Ефремов добавил, что улучшение жизни граждан может обеспечить
лишь стабильный рост экономики. «Мы должны понимать, если мы серьезнейшим
образом не будем заниматься развитием экономического потенциала, лучше жить не
будем. Мы значительно отстаем от производительности труда в европейских странах.
Поэтому когда говорят,  что мы хотели бы иметь такую заработную плату,  как в США,
нужно понимать, что до такого же уровня необходимо поднять производительность труда.
Нельзя выплачивать повышенную зарплату, занимая у МВФ деньги и таким образом ставя
государство «на иглу» зависимости от международных финансовых структур», –
подытожил он (Александр Ефремов: У государства достаточно ресурсов для того,
чтобы в 2013 году сохранить социальные выплаты в полном объеме // Официальный
сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5050591fc4ca4249190000cc). – 2012. – 12.09).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
представитель Президента в Верховной Раде Юрий Мирошниченко убежден, что во
время работы одиннадцатой сессии парламента и Президент, и правительство, и
Верховная Рада должны действовать согласованно.

«Уже началась последняя, одиннадцатая сессия работы парламента шестого созыва.
И во время этой сессии Президент ожидает плодотворной и слаженной работы парламента
и всех фракций».

Представитель Президента заявил, что на последней сессии работы парламента и
Президент, и правительство, и Верховная Рада должны действовать согласованно. Именно
тогда деятельность парламента будет эффективной.

«Эта сессия является предвыборной. И мне кажется, что продуктивная работа
Верховной Рады будет лучшей агитацией каждого из нас за себя во время проведения
избирательной кампании», – подчеркнул депутат (Юрий Мирошниченко: Во время
работы одиннадцатой сессии парламента и Президент, и правительство, и
Верховная Рада должны действовать согласованно // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/50506548c4ca4249190000e2). – 2012. –
12.09).

http://www.partyofregions.org.ua/news/50505d2dc4ca4249190000d3
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***

Соглашение о зоне свободной торговли в рамках СНГ приведет к росту числа
рабочих мест, росту прибыли предприятий, увеличению отчислений в госбюджет в нашей
стране. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской фракции
Партии регионов, глава подкомитета по вопросам международной экономической
политики Комитета Верховной Рады по вопросам экономической политики Алексей
Плотников.

«Достаточно взвешенно отношусь к этому соглашению. Конечно, это не
всеохватывающий документ, в нем есть масса исключений. Главным образом, соглашение
не решает вопрос энергоносителей. Но, в принципе, оно дает позитив всем предприятиям,
которые ориентированы на рынок стран СНГ. Это приведет к росту числа рабочих мест,
росту прибыли этих предприятий, увеличению отчислений в госбюджет», – сказал
народный депутат.

«Конкурентная продукция, поступающая на наши рынки из стран СНГ, возможно,
подстегнет отечественного производителя работать лучше, производить более
качественные товары», – добавил он.

«Также надеюсь, что благодаря дальнейшим переговорам мы сможем снять
ограничения на экспорт ряда наших товаров в Россию», – отметил А. Плотников (Алексей
Плотников: Соглашение о ЗСТ с СНГ приведет к созданию рабочих мест и
увеличению отчислений в госбюджет // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50506494c4ca4249190000e1). – 2012. – 12.09).

***

Спілкуючись з представниками ЗМІ на Житомирщині радник Президента України –
керівник Головного управління з гуманітарних і суспільно-політичних питань
Адміністрації Президента України, народний депутат України фракції Партії
регіонів Ганна Герман наголосила на державницькому курсі Президента України
В. Януковича, який має переконання щодо особливого шляху розвитку України, що не
копіює ні європейський, ні радянський зразок: наша держава має взяти для себе все
найкраще і обрати найкращий варіант для свого подальшого поступу.

До президентського вибору, зокрема, входить курс на здоровий спосіб життя, на
підтримання належного стану довкілля, на вироблення і вживання в їжу екологічно чистих
продуктів. «Про це вже близько 10 років говорить голова Житомирської
облдержадміністрації, голова обласної організації Партії регіонів Сергій Рижук, який і у
владі, і в суспільстві пропагує виробництво екологічно чистих продуктів, намагається
переконати, на скільки важливо жити в екологічному світі». Ганна Герман до прикладу
відзначила, що в Житомирі працює магазин із екологічними продуктами, у столиці такого
поки що, на жаль, немає (Ганна Герман привела Житомирщину як приклад регіону, де
керівництво дбає про виробництво екологічно чистих продуктів // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/politica/41937-ganna-german-privela-zhitomirschinu-yak-priklad-
regonu-de-kervnictvo-dbaye-pro-virobnictvo-ekologchno-chistih-produktv.html). – 2012. –
12.09).

***

В Партии регионов поставили себе задачу провести в парламент конституционное
большинство, после чего можно будет принимать любые законы, в том числе и вопрос об
изменении Конституции. Об этом сказал народный депутат от Партии регионов Вадим
Колесниченко.

http://www.partyofregions.org.ua/news/50506494c4ca4249190000e1
http://ruporzt.com.ua/politica/41937-ganna-german-privela-zhitomirschinu-yak-priklad-regonu-de-kervnictvo-dbaye-pro-virobnictvo-ekologchno-chistih-produktv.html
http://ruporzt.com.ua/politica/41937-ganna-german-privela-zhitomirschinu-yak-priklad-regonu-de-kervnictvo-dbaye-pro-virobnictvo-ekologchno-chistih-produktv.html
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«В этом ничего нового нет. Это программа Партии регионов (о предоставлении
русскому языку статуса государственного.  –  Ред.),  это программный принцип Партии
регионов,  это лозунг,  который мы не снимали ни разу с момента легализации своей
партии», – отметил Колесниченко

Кроме того, по словам парламентария, по их прогнозам они могут получить более
300 голосов в парламенте. «Это означает, что мы имеем право провести Всеукраинский
государственный референдум, на котором можно изменить Конституцию и третий раздел,
где говорится о государственном языке. Но чтобы это сделать – ведь это решение
конституционное – нужно, чтобы в парламенте было 300 депутатов», – отметил он.

Поэтому регионалы оценивают минимальную «планку» от фракции Партии
регионов 255–260, а если удачно пройдет предвыборная кампания, смогут набрать и 300–
310 голосов.

Кстати, в Украине нет закона о референдуме, на что Колесниченко сказал: «Это не
проблема. Когда у тебя 300 голосов в парламенте, можно принимать любые законы, в том
числе и вопрос об изменении Конституции» (Колесниченко хочет в Раде 300 голосов,
чтобы принимать «любые законы» // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/91815.html). – 2012. – 12.09).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, первый
заместитель председателя Комитета Верховной Рады по вопросам европейской
интеграции Владимир Вечерко убежден, что Украине выгодна либерализация торговых
правил как с ЕС, так и с СНГ.

«Чтобы поддержать украинских производителей, нам необходимо наращивать
экспортный потенциал. Для этого мы должны упростить правила торговли со странами
Евросоюза и СНГ», – констатировал политик.

По его словам, создание ЗСТ с СНГ – важный шаг в направлении реализации
политики, направленной на развитие экспортного потенциала.

«Вступление в действие договора о ЗСТ с СНГ позволит нарастить объемы экспорта
продукции украинского реального сектора. В целом по национальной экономике после
вступления в силу договора о ЗСТ с СНГ ожидается положительное влияние на уровне
около 3-3,5 % роста объема выпуска продукции, ВВП – на уровне +2,5 %», – заметил
парламентарий.

Кроме того, В. Вечерко считает необходимым развивать потенциальные в плане
экспорта сферы производства, такие как машиностроение.

«Машиностроение оказалось на острие проблем глобальной экономики и
финансовой системы, и сегодня спад производства в машиностроении составляет 7,4 %.
Отрасль нужно поддержать. Помимо либерализации условий внешней торговли,
необходимо ввести программно-целевой подход к финансированию сферы. Вместо
финансирования многих проектов, государство должно выделять деньги под конкретную
тематику, с полным пониманием того, что будет «на выходе», – заявил депутат.

Также он убежден в необходимости насытить продукцией машиностроения
внутренний рынок.  Это,  по его словам,  позволит поддержать украинских
машиностроителей и сэкономить средства на закупке импортного оборудования для
других сфер (Владимир Вечерко: Украине выгодна либерализация торговых правил как
с ЕС, так и с СНГ // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5051d8aec4ca424919000167). – 2012. – 13.09).

http://glavcom.ua/news/91815.html
http://www.partyofregions.org.ua/news/5051d8aec4ca424919000167
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***

Партия регионов последовательно проводит реформы, и украинцы поддержат
данную политическую силу на парламентских выборах. В свою очередь нынешним
представителям оппозиции не удастся прибегнуть к фальсификациям с использованием
паспортов «заробитчан». Об этом заявил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов Василий Киселев.

Народный депутат акцентировал внимание на том, что Партия регионов
последовательно и настойчиво, несмотря на критику оппозиции, проводит реформы.

«Сегодня, несмотря на «космическую» цену на газ, правительство Н. Азарова не
только удерживает экономику Украины, но есть реальные шаги касательно увеличения
ВВП», – обратил внимание политик.

«Президент В. Янукович объявил войну коррупции и наведет порядок в стране», –
также отметил он.

В. Киселев выразил убеждение в том, что украинцы поддержат Партию регионов, ее
кандидатов в мажоритарных округах, и данная политическая сила будет существенно
представлена в парламенте.

В то же время, по мнению парламентария, представители оппозиции, заявляя о
фальсификациях на выборах и высказываясь против видеокамер на избирательных
участках, «пекутся не о чистоте проведения парламентских выборов, а о том, что трудно
будет сфальсифицировать голосование на участках паспортами тех граждан Украины,
которые, к сожалению, вынуждены работать за границей» (Василий Киселев: Украинцы
поддержат на выборах Партию регионов, которая последовательно проводит
реформы // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5051c164c4ca42491900015f). – 2012. – 13.09).

***

Стратегическая цель Украины – вступление в Европейский Союз, и на данном этапе
речь идет о подписании Соглашения об ассоциации, создании зоны свободной торговли и
либерализации визового режима. На это обратил внимание народный депутат, член
парламентской фракции Партии регионов Иван Попеску.

«Народная европейская партия, которая сейчас руководит Европейской комиссией и
в Германии пока находится у власти, доказала, что с определенными проблемами,
которые существовали в Европе, слишком трудно справиться, и поэтому они хотят
принимать решения централизованно. Но принимать их в нынешних условиях нельзя,
поэтому они предлагают надгосударственную структуру в виде федерации,  в которой
абсолютно все члены Евросоюза откажутся от части своего суверенитета. И тогда
Европейский парламент превратится в настоящий парламент всего европейского
континента, Центральный банк будет выполнять функции банка как в обычной стране, а
Европейская комиссия превращается в правительство», – отметил И. Попеску,
комментируя соответствующие заявления отдельных европейских политиков.

Вместе с тем он отметил, что это долгосрочный проект, и его первый этап может
быть осуществлен не ранее 2014 г. «Но к тому времени ситуация в Европе может
измениться, и представители Европейской народной партии могут потерять большинство,
поэтому данная идея может повиснуть в воздухе. Ведь многие могут не согласиться с
таким способом решения проблем ЕС», – считает депутат-регионал.

На вопрос о том, как подобные заявления могут повлиять на государства, которые в
будущем планируют присоединиться к ЕС, политик ответил: «Это никак не повлияет на те
страны, которые уже приняли решение о вступлении в Европейский Союз, ведь они и так
уже понимают, что часть суверенитета надо уступить».

http://www.partyofregions.org.ua/news/5051c164c4ca42491900015f
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Также он отметил, что эти заявления не окажут влияния на Украину. «В любом
случае на Украину это никак не повлияет, ведь мы пока говорим о подписании
Соглашения об ассоциации, о создании зоны свободной торговли и о либерализации
визового режима», – добавил парламентарий.

«На данном этапе мы говорим о подписании Соглашения об ассоциации, хотя мы
приняли стратегическую цель – вступление в Европейский Союз. Но к тому времени все
решится окончательно – или они создадут федерацию, и мы увидим плюсы и минусы, или
те политические силы, которые предлагают данную идею, проигрывают на выборах в
2014-м, и тогда другие политические силы выберут новых членов Европейской комиссии
и, соответственно, новых руководителей, которые решат, стоит ли двигаться таким
путем», – сказал И. Попеску.

Вместе с тем он отметил, что Конституция Украины не позволяет государству
жертвовать собственным суверенитетом. «Что касается того, что мы напрямую обсуждали
вопросы суверенитета, напомню, что у нас Конституция не позволяет делиться своим
суверенитетом, для этого надо проводить всеукраинский референдум», – отметил политик
(Иван Попеску: Стратегическая цель Украины – вступление в Европейский Союз, но о
потере нашего суверенитета речь не будет идти // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/5051cb59c4ca424919000162). – 2012. –
13.09).

***

Расходы на жилой фонд можно снизить на 40  %  путем внедрения
энергосберегающих технологий. Об этом сообщил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов, заместитель председателя Комитета
Верховной Рады по вопросам строительства, градостроения и жилищно-
коммунального хозяйства и региональной политики Игорь Лысов.

«В сфере ЖКХ чрезвычайно много программ, которые просто необходимо
реализовать. Это и замена тепловых и других сетей, внедрение энергосберегающих
технологий, программа «Питьевая вода», программа модернизации и утилизации
«черных»  бытовых отходов,  благоустройство территорий.  Их еще очень много и все их
необходимо как можно быстрее реализовать», – заявил И. Лысов.

Вместе с тем, по мнению депутата, больше внимания стоит уделить именно
внедрению энергосберегающих технологий в жилых помещениях.

«Они позволят снизить на 40 % затраты на жилой фонд (системы водоснабжения и
водоотведения, теплоэнергетического оборудования, автоматические средства управления
и эксплуатации, различные сети коммуникаций). Сейчас у нас очень дорогие
энергоносители, поэтому именно этот вопрос является наиболее актуальным для нашей
страны», – отметил парламентарий.

По его словам, чтобы использовать энергоносители более эффективно, уже сейчас
необходимо проводить паспортизацию и заниматься утеплением жилого фонда.
«Необходимо активно стимулировать собственников квартир, чтобы им было выгодно
утеплять жилье, владельцами которого они являются. Это можно делать через
предоставление кредитов, льгот или субсидий из госбюджета для тех домов, в которых
созданы ОСМД. На сегодня абсолютно все те дома, которые построены в период до
2008 г., не имеют надлежащего коэффициента энергоэффективности. И самое главное –
надо значительно снизить энергоемкость товаров, которые мы производим, и содержание
жилья», – добавил И. Лысов (Игорь Лысов: Энергосберегающие технологии позволят на
40 % снизить коммунальные расходы // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50530d5fc4ca4249190001a8). – 2012. – 14.09).

http://www.partyofregions.org.ua/news/5051cb59c4ca424919000162
http://www.partyofregions.org.ua/news/50530d5fc4ca4249190001a8
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***

На данном этапе развития села необходимы меры, которые предотвратят
неправомерную скупку земли. Об этом заявил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов Григорий Смитюх,  комментируя то,  что
6 сентября Верховная Рада приняла закон о внесении изменений в некоторые
законодательные акты по разграничению земель государственной и коммунальной
собственности, которым также предусмотрено создание земельного банка.

«Мы приняли закон о разграничении государственной и коммунальной
собственности на землю. Он крайне необходим для того, чтобы определить, кто и какими
землями распоряжается, и упорядочить этот вопрос. И второе – в этом законе мы внесли
изменения в действующее законодательство: о государственном земельном банке», –
напомнил народный депутат.

Он отметил, что «государственный земельный банк был предусмотрен, когда мы
принимали Земельный кодекс. И в переходных положениях четко сказано, что
государство должно создать земельный банк. К сожалению, предыдущее правительство и
предыдущий президент не ввели такой закон, и, соответственно, не был внесен в
парламент законопроект о создании земельного банка».

«В этом году согласно государственному бюджету были предусмотрены для
создания земельного банка 120  млн грн –  это первый уставной капитал»,  –  сообщил
Г. Смитюх.

«На данном этапе развития экономики,  развития села мы должны иметь меры или
нормы закона, которые бы обезопасили неправомерную скупку земли», – отметил
политик.

«Одна из основных функций государственного земельного банка – финансирование
аграрно-промышленного комплекса. Этот банк будет наделен соответствующими
функциями, которые должны работать на финансирование аграрного сектора», –
резюмировал народный депутат (Григорий Смитюх: Одна из основных функций
земельного банка – финансирование аграрно-промышленного комплекса //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5052e8f7c4ca42491900018e). – 2012. – 14.09).

***

Партія регіонів не задоволена жеребкуванням квот в Окружних виборчих комісіях,
адже регіонали отримали свою законну квоту як парламентська фракція, але волею
жеребу не отримали квоту як партія, сказав депутат від Партії регіонів Владислав
Забарський.

«Ми як партія хотіли мати більше законного представництва в комісіях. Більше того,
наші кандидати, яких ми пропонували у члени комісій – це навчені люди, підготовлені, з
досвідом проведення виборчих кампаній, проте ми не змогли скористатися таким правом
як партія, скористалися тільки нашим гарантованим правом як фракція», – зазначив
Забарський.

Однак, за його словами, система відеоспостереження на виборчих дільницях буде
фіксувати не тільки процес голосування, але й процес підрахунку голосів.

«Система відеоспостереження, вона припускає не тільки трансляцію на веб-сайт,
вона перш за все передбачає запис процесу, і передачу її в ЦВК, і зберігання цієї
інформації – ось це найголовніше. З моменту включення цієї системи в день голосування і
до закінчення,  підписання протоколу,  в тому числі уточненого –  все буде фіксуватися в
записі і передаватися в ЦВК, буде там зберігатися, і буде доступна впродовж року», –
зазначив нардеп (ПР хотіла б мати більше представництво в ОВК, – нардеп //
ZAXID.NET

http://www.partyofregions.org.ua/news/5052e8f7c4ca42491900018e
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(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?pr_hotila_b_mati_bilshe_predstavnitstvo_v_ovk__
nardep&objectId=1265207). – 2012. – 15.09).

***

Президент Украины В. Янукович выступает за дальнейшее развитие отношений
Украины с Европейским Союзом. Об этом заявил народный депутат, член
парламентской фракции Партии регионов Леонид Кожара.

«Все знают, что Президент выступает за дальнейшее развитие отношений Украины с
Европейским Союзом», – отметил политик.

По убеждению Л. Кожары, наша страна очень заинтересована в подписании
Соглашения об ассоциации с ЕС. Кроме того, Президент неоднократно заявлял, что
Украина настроена провести честные, прозрачные и демократические выборы в
соответствии с европейскими стандартами», – резюмировал парламентарий (Леонид
Кожара: Президент выступает за дальнейшее развитие отношений Украины с
Европейским Союзом // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505711e6c4ca4249190002e1). – 2012. – 17.09).

***

Компартия Украины никогда и ни при каких условиях не будет поддерживать
законопроекты,  суть которых состоит в продаже земли.  Об этом заявила народный
депутат Украины от КПУ, председатель подкомитета по вопросам реформирования
агропромышленного комплекса, развития науки и образования Комитета по
вопросам аграрной политики и земельных отношений Марина Перестенко.

6 сентября Верховная Рада приняла ряд законов, которые существенно упрощают
процедуру выделения и оформления земельных участков, а также сводят этот процесс в
одни руки. Наиболее знаковым является законопроект 10043, который существенно
сокращает права местных органов власти и самоуправления в распоряжении землей  в
пользу чиновников центра. И это еще один шаг в сторону распродажи земли.

По словам парламентария, цель принятия этих законов очевидна – в условиях
реализации земельной реформы, заинтересованным в продаже земли чиновникам и
олигархам необходимо будет максимально упростить и ускорить процедуру купли-
продажи земли:

«Для них выгоднее, чтобы продавец был один – уполномоченный государственный
орган, а не местные советы. Нетрудно найти связь между этими законопроектами и
законопроектом народного депутата от Партии регионов Валерия Харлима, который
предлагает допустить к покупке земли иностранный капитал – через совместные
предприятия и общественные организации».

Депутат напомнила, что позиция коммунистов в этом вопросе принципиальна –
землю распродавать нельзя!

«Мы не голосовали и не будем голосовать за любые законопроекты, направленные
на осуществление земельной реформы, на куплю-продажу земли», – заверила коммунист.

М. Перестенко напомнила, что фракция Компартии в полном составе голосовала
против законопроекта о рынке земли, а позже – против законопроекта о земельном
кадастре, так и сейчас мы проголосовали против этих законопроектов.

Тем не менее, отечественная и иностранная олигархия протягивала все эти
законопроекты, при помощи голосов фракций Партии регионов, Народной партии и
фракции перебежчиков из «оранжевого» лагеря «Реформы ради будущего».

Буржуазная же оппозиция, по любому поводу критикующая власть, в парламенте
традиционно отсутствовала. Хотя позиция их известна: они за мораторий, но до момента,
пока сами не придут к власти.

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?pr_hotila_b_mati_bilshe_predstavnitstvo_v_ovk__nardep&objectId=1265207
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?pr_hotila_b_mati_bilshe_predstavnitstvo_v_ovk__nardep&objectId=1265207
http://www.partyofregions.org.ua/news/505711e6c4ca4249190002e1
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По словам народного депутата, коммунисты убеждены в том, что земельная реформа
должна быть остановлена. «И эта принципиальная  позиция не изменится ни сейчас, ни в
новом парламенте», – подытожила М. Перестенко (Марина Перестенко: Коммунисты
никогда не дадут ни одного голоса за распродажу земли // Паралель-Медiа
(http://paralel-media.com.ua/p51383.html). – 2012. – 10.09).

***

Возможная рецессия в Германии – очередное доказательство в пользу отказа
Украины от политики евроинтеграции. Такое мнение выразил народный депутат
Украины от КПУ Евгений Царьков.

По словам Е. Царькова, даже мощная экономика Германии, «подпитывающая
агонизирующую Европу», может не справиться с кризисной ситуацией.

«Именно тот факт, что Германия является одним из государств, благодаря которому,
по сути, держится на плаву весь Евросоюз, может под этим грузом рухнуть. Не в прямом
смысле, конечно. Но кризис во всей Европе может потянуть за собой и эту страну, что
приведет к резкому падению уровня экономики и социальной сферы», – считает
коммунист.

Кстати, стоит отметить, что неутешительный прогноз по поводу возможной рецессии
в Германии дал и известный миллиардер и финансист Джордж Сорос. По его мнению,
причиной рецессии станет совокупность проблем, которые испытывают другие
государства еврозоны, находящиеся в кризисной ситуации. Выходов из ситуации для
Германии называют два: или роспуск еврозоны, или стимулирование Германией
экономического роста сообщества.

«Даже миллиардер, которого можно окрестить одним из ярых последователей
либерализма, признает текущие проблемы капиталистического мира. Еще в Давосе он
заговорил о социальной ответственности, что ему, финансовому воротиле и спонсору
различных сомнительных политических событий во всем мире, не свойственно. При этом
он, конечно, умалчивает детали происходящего кризиса, поскольку как представитель
капитала имеет к нему прямое отношение», – отметил коммунист.

В любом случае, по мнению парламентария, сам факт кризиса в Европе должен стать
для украинской власти очередным доказательством против евроинтеграционного курса
Украины.

«Раз уж наша власть постоянно заглядывает в рот мировому капиталу, то реальные
подтверждения наращивающего обороты кризиса в Европе, да и слова одного из
крупнейших представителей капитала должны иметь для нее вес. А именно – Украине
нужно отказаться от идеи вступления в Евросоюз. Пора уже нашим евроинтеграторам
понять, что вступление в ЕС будет означать крах всего государства, которое превратится в
сырьевой придаток для Европы. Единственный путь развития внешнего геополитического
курса Украины состоит в вступлении в Таможенный союз и сотрудничестве с ШОС.
Именно в Азии, а не в Европе, уже который год наблюдается стремительный
экономический рост. Для Украины – это новые рынки и взаимовыгодные условия
сотрудничества», – убежден Е. Царьков (Евгений Царьков: Вступление Украины в ЕС
будет означать крах всего государства // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-vstuplenie-ukrainy-v-es-budet-oznachat-krax-vsego-
gosudarstva/). – 2012. – 11.09).

***

Налог на роскошь – это действенное оружие против олигархической власти, что
прекрасно видно на примере Франции. Такое мнение выразил народный депутат
Украины от КПУ Владимир Матвеев.

http://paralel-media.com.ua/p51383.html
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-vstuplenie-ukrainy-v-es-budet-oznachat-krax-vsego-gosudarstva/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-vstuplenie-ukrainy-v-es-budet-oznachat-krax-vsego-gosudarstva/
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Как известно, президент Франции, представитель левых сил, Франсуа Олланд
намерен забирать у бизнесменов 75 % от их сверхдоходов.

По мнению В. Матвеева, деятельность нового французского правительства и
президента подтверждает актуальность глобальных изменений в стране по рецептам
«левых».

Народный депутат убежден, что Украине следует последовать примеру Франции и
принять справедливый налог на роскошь: «Пора заставить олигархов, обдирающих нас
как липку, стать социально-ответственными гражданами. Если же не устраивает, то пусть
бегут из страны, как это собираются сделать некоторые французские олигархи. Главное,
чтобы власть вывела из оффшоров те миллиарды, которые они наворовали за последние
20 лет» (КПУ обяжет олигархов платить // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/211507). – 2012. – 11.09).

***

Через ухвалення законопроекту щодо вдосконалення процедури відведення
земельних ділянок та зміни їх цільового призначення територіальні громади України
позбавляються прав на управління землями. Про це сказав народний депутат України
від Компартії Сергій Гордієнко.

«Багато територіальних громад позбулися свого права на землю,  а значить –
економічного підґрунтя для формування бюджетів. Цей закон також може вплинути на
формування територіального устрою, так як за спрощеними правилами розмежували землі
державної та комунальної власності,  що дозволить ліквідувати 9000  сільських та
селищних рад, а також районів. Наприклад, у Полтавській області може залишитись лише
4 райони, що суперечить волі мешканців області», – зазначив С. Гордієнко.

Народний депутат наголосив, що закон щодо вдосконалення процедури відведення
земельних ділянок  та зміни їх цільового призначення, який прийнятий Верховною Радою
на минулому тижні, містить ознаки порушення Конституції України

«Проблема розмежування земель державної та комунальної власності існує, але
спосіб вирішення цієї проблеми, який запропонували представники великого капіталу, є
надзвичайно сумнівним. Через Верховну Раду проштовхується відповідний закон, який
містить усі ознаки порушення Конституції, він прийнятий з порушенням Регламенту.
Наприклад, деякі статті закону, яких не існувало у редакції першого читання, виникли у
другому. У ньому записується положення про Державний земельний банк, що може з
1 січня створити умови для створення ринку земель», – наголосив С. Гордієнко.

Він висловив сподівання, що Президент України ветує даний законопроект (Сергій
Гордієнко: Територіальні громади можуть позбутися прав на управління землями //
Компартія України (http://www.kpu.ua/sergij-gordiyenko-teritorialni-gromadi-mozhut-
pozbutisya-prav-na-upravlinnya-zemlyami/). – 2012. – 11.09).

***

Украине и России нужно активнее проводить шаги по созданию Черноморского
зернового совета для координации действий на мировом рынке зерна.  Соответствующие
шаги позволят Украине совместно с РФ и в последующем с Казахстаном создать
«зерновой ОПЕК». Такие шаги способны помочь украинским аграриям не только
продавать зерно, но позволит проводить единую, взаимовыгодную ценовую политику на
мировом рынке зерновых совместно с российскими крестьянами на рынках третьих стран.

Такое заявление сделал народный депутат Украины, первый секретарь Сумского
обкома КПУ Владимир Даниленко, комментируя итоги переговоров заместителя
министра сельского хозяйства Российской Федерации Ильи Шестакова с заместителем

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/211507
http://www.kpu.ua/sergij-gordiyenko-teritorialni-gromadi-mozhut-pozbutisya-prav-na-upravlinnya-zemlyami/
http://www.kpu.ua/sergij-gordiyenko-teritorialni-gromadi-mozhut-pozbutisya-prav-na-upravlinnya-zemlyami/
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министра аграрной политики и продовольствия Украины Александром Сенем в рамках
международной агропромышленной выставки «Агро-2012».

Как считает народный депутат, власти необходимо услышать требования КПУ и
активно проводить политику, направленную на развитие сельского хозяйства.
Сельхозпроизводители должны на практике ощущать государственную поддержку, а для
этого стоит вернуть госдотирование отрасли, предоставлять долгосрочные кредиты с
нулевой ставкой. Необходимо возобновить практику госзаказа на сельскохозяйственную
продукцию. Кроме того, актуальными, в современных условиях, могут быть шаги по
установлению жесткого госконтроля над ценообразованием на продукты питания и
сельского хозяйства, ведь это способно понизить цены на продукты первой
необходимости для трудового народа. Попросту нужно вернуть монополию на внешнюю
торговлю продуктами сельхозназначения и сохранить квотирования на его вывоз.

«Кроме создания «зернового ОПЕК», нужно навести порядок в сфере закупок зерна,
ведь зернотрейдеры, всеми доступными способами, пытаются нажиться за счет
тружеников села, а власть при этом лоббирует интересы капиталистов, которые сначала за
бесценок скупают зерно, а потом, создавая на него ажиотаж, втридорога его продают.
Такую практику нужно остановить. КПУ уже неоднократно предлагала провести
необходимые шаги по реализации Программы продовольственной безопасности и
Антикризисной программы Компартии. Только вернув страну народу, мы сможем
улучшить не только продовольственную безопасность и обеспечим народ доступными
продуктами питания украинских производителей», – подытожил В. Даниленко (Владимир
Даниленко: «Зерновой ОПЕК» и правильная политика способны вернуть Украине
статус «житницы Европы» // Компартія України (http://www.kpu.ua/vladimir-
danilenko-zernovoj-opek-i-pravilnaya-politika-sposobny-vernut-ukraine-status-zhitnicy-
evropy/). – 2012. – 12.09).

***

Коммунисты приняли решение отказаться от тесного сотрудничества с
«антинародным большинством». Об этом рассказал депутат от фракции Компартии,
Секретарь Комитета по вопросам государственного строительства и местного
самоуправления Сергей Гордиенко.

«Мы дистанцировались уже достаточно давно – на том этапе, когда не стали
голосовать за пенсионную реформу и за урезку льгот чернобыльцам, афганцам и другим.
Наша принципиальная позиция в том,  что мы не поддерживаем эту составляющую в
деятельности правительства и президента», – отметил коммунист.

По словам Гордиенко, «регионалы» обманули КПУ, пообещав реализацию части
предвыборной программы коммунистов.

«Когда нынешний президент перед вторым туром выборов пообещал выполнять
нашу часть предвыборной программы,  мы в это поверили и подписали с нами
соответствующее соглашение о поддержке. Мы поддержали создание этого правительства
еще по старой Конституции, но когда увидели, как они начали работать, сразу же
дистанцировались от них», – отметил депутат.

Вместе с тем, Гордиенко заявляет, что коммунисты никогда не были участниками
«большинства» Рады.

«Сегодня большинство существует де-юре, а де-факто все украинское общество
знает, что мы никогда в этом большинстве не находились. И как раз наша принципиальная
позиция заставила их купить «тушек», – рассказал коммунист (КПУ отреклось от
большинства с «регионами» // НОВОСТИ.dn.ua (http://novosti.dn.ua/details/186478/).  –
2012. – 12.09).

http://www.kpu.ua/vladimir-danilenko-zernovoj-opek-i-pravilnaya-politika-sposobny-vernut-ukraine-status-zhitnicy-evropy/
http://www.kpu.ua/vladimir-danilenko-zernovoj-opek-i-pravilnaya-politika-sposobny-vernut-ukraine-status-zhitnicy-evropy/
http://www.kpu.ua/vladimir-danilenko-zernovoj-opek-i-pravilnaya-politika-sposobny-vernut-ukraine-status-zhitnicy-evropy/
http://novosti.dn.ua/details/186478/
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***

Пока государство добровольно продается олигархам, ни о каком росте ВВП нельзя и
мечтать. Об этом заявил народный депутат Украины фракции КПУ Владимир
Матвеев, комментируя прогнозируемое правительством снижение роста ВВП.

В частности, Кабмин ухудшил прогноз роста ВВП по итогам 2013 г. по сравнению с
2012 г. до 3,4 %. Ранее, согласно пессимистическому сценарию развития экономики,
правительство прогнозировало рост ВВП в 2013 г. на уровне 4,5 %.

В. Матвеев считает, что несмотря на обещание правительства касательно увеличения
поступлений в госбюджет в следующем году, уничтожение промышленности и
«социальный террор» становятся печальной тенденцией постоянного падения экономики
Украины.

«Ситуация сегодня такова, что в угоду олигархату государство идет на антинародные
реформы и массовую распродажу национальных богатств. Социальные выплаты
сокращены, пенсионный возраст повышен. Готовятся земельная реформа, которая лишит
Украину главного богатства – земли; трудовой кодекс, который превратит украинцев
рабов; жилищный кодекс, который выгонит всех кроме толстосумов в картонные коробки.
Олигархи же будут нежиться в теплых бассейнах своих дворцов и кушать каких-нибудь
уток фаршированных деликатесами», – сказал коммунист.

В. Матвеев убежден, чтобы ликвидировать саму угрозу существования украинского
государства, коей является олигархическая власть, необходим левый поворот.

«Посмотрите, что происходит во Франции. Мы на ее примере видим, что левые идеи
действенны. И не только действенны, а способны спасть страну от гибели. Мы 20 лет
мучились, только слушая их обещания о светлом будущем, а в это время становились
свидетелями упадка промышленности, образования, медицины. Уверен, что пора уже
сказать нет той политике, которую предлагают буржуазно-демократические партии,
пляшущие под дудку олигархов», – резюмировал народный депутат (Владимир Матвеев:
«Хватит плясать под дудку олигархов» // DNEPR.INFO
(http://dnepr.info/news/oters/vladimir-matveev-hvatit-pljasat-pod-dudku-oligarhov). – 2012. –
13.09).

***

Сотрудничество с МВФ для Украины губительно и неприемлемо, пример Греции
яркое тому подтверждение. Нужно учитывать опыт Греции, которая несмотря ни на что
всецело не идет на поводу у МВФ, такой позиции придерживаются и Испания, и Венгрия.
Альтернативой сотрудничеству с МВФ должна стать Антикризисная программа КПУ.

Такое заявление сделал народный депутат Украины, первый секретарь
Одесского обкома КПУ Евгений Царьков, комментируя отказ Греции реализовать
требования МВФ по сокращению зарплат и социальной помощи.

Как отметил народный депутат, позиция КПУ в вопросе сотрудничества с МВФ все
больше подтверждается фактами. Так, к примеру, Венгрия, вообще не согласилась с
выдвинутыми условиями выделения ей кредита от Европейского союза и
Международного валютного фонда в сумме 15 млрд дол. От кабальных условий МВФ
отказывается и Испания. Такая позиция связана со страхом потерять бразды правления
над экономикой и фактом необходимости брать на себя всё новые обязательства перед
кредиторами, как это случилось с Грецией. Эти и другие государства не желают
подписывать соглашения с МВФ на условиях сокращения бюджетных ассигнований и
уменьшения пенсий.

«Важно не откладывать на потом реализацию Антикризисной программы КПУ, а
наоборот активизировать работу в этом направлении и тогда никакие кредиты МВФ нам
будут не нужны. Главное что бы народ всецело поддержал КПУ и тогда Компартия

http://dnepr.info/news/oters/vladimir-matveev-hvatit-pljasat-pod-dudku-oligarhov
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сможет сформировать народное правительство, которое откажется от сотрудничества с
МВФ. То есть, правительство, где не будет миллионеров и их лоббистов, коррупционеров
и казнокрадов, а Антикризисная программа станет «дорожной картой» для наших
действий. Кроме того, вместо того что бы брать кредиты у МВФ и выполнять их
антинародные требования, стоит ужесточить дисциплину среди плательщиков налогов.
Капиталисты должны платить справедливые налоги, в том числе на роскошь и не
уклонятся от их уплаты и тогда Украина сможет выйти из существующего кризиса», –
подытожил Е. Царьков (Евгений Царьков: Антикризисная программа КПУ –
альтернатива сотрудничеству с МВФ // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-antikrizisnaya-programma-kpu-alternativa-
sotrudnichestvu-s-mvf/). – 2012. – 13.09).

***

Украинским налоговикам следует понимать, что Европа не будет сотрудничать с
ними в вопросе борьбы с незаконным выводом капиталов в оффшоры. Такое мнение
выразил народный депутат Украины от КПУ Владимир Матвеев, комментируя
желание Государственной налоговой службы создать единое европейское пространство
финансовой безопасности.

В.  Матвеев подчеркнул,  что вывод капиталов в оффшоры – это огромная проблема
для Украины, однако Европа не пойдет на такое сотрудничество.

«Хочу напомнить,  что оффшорные зоны,  куда стекаются миллиарды долларов из
Украины, вывозимые нашими олигархами, большей частью находятся в Европе.
Налоговой службе стоило бы понимать,  что оффшоры,  по сути,  кормят Европу.  Все эти
миллиарды крутятся в экономиках европейских стран, поднимает им уровень жизни и
обеспечивают рост промышленности. Именно через оффшоры реализуются программы по
выводу средств из стран «третьего мира» в страны «золотого миллиарда». А потому, я
хотел бы спросить у нашей Налоговой службы,  они действительно думают,  что
европейское сообщество избавиться от гусыни, несущей золотые яйца?» – заявил
народный депутат.

По его мнению, с выводом средств в оффшоры Украина должна бороться без
помощи европейских стран.

«Компартия Украины всегда выступала против оффшоров. Это одно из наших
ключевых требований, которое внесено в Антикризисную программу Компартии. И да,
мы добились, чтобы «антиоффшорный» закон был принят, однако впоследствии, «по-
тихому»,  олигархическое лобби добилось внесение поправок в этот закон.  В результате
из-под налогообложения были выведены 95 % операций, что позволило нашим олигархам
и дальше разорять Украину и вывводить миллиарды в оффшоры», – напомнил В. Матвеев.

Поэтому, как сообщил парламентарий, коммунисты настаивают на ужесточении
налоговой политики: «Мы требуем, во-первых, не только перекрыть вывод средств в
оффшоры, но и вернуть находящиеся там активы в Украину. А, во-вторых, необходимо
принять действительно справедливый налог на богатство и роскошь. Выполнив эти
пункты, государство получит дополнительные денежные средства, которые должны быть
направлены на возрождение промышленности и аграрного сектора, медицины и системы
образования, а также повышение социальных стандартов в стране» (Владимир Матвеев:
С выводом средств в оффшоры Украина должна бороться без помощи европейских
стран // Компартія України (http://www.kpu.ua/vladimir-matveev-s-vyvodom-sredstv-v-
offshory-ukraina-dolzhna-borotsya-bez-pomoshhi-evropejskix-stran/). – 2012. – 14.09).

http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-antikrizisnaya-programma-kpu-alternativa-sotrudnichestvu-s-mvf/
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***

Керівництво Посольства США в Україні занепокоєне ситуацією в українській
опозиції. Про це розповіла, перебуваючи в Івано-Франківську, народний депутат
України, член партії «Фронт Змін» Леся Оробець. Зокрема, з її слів, заокеанську
дипломатичну місію турбує кількість діючих в Україні опозицій та їх небажання
об’єднуватись задля перемоги на виборах чи принаймні забезпечення чесних виборів.

«Буквально вчора я мала розмову з американським послом, – зазначила народна
обраниця під час прес-конференції 13 вересня, – одним з ключових питань було: чи готові
ми об’єднатися хоча б заради захисту результатів виборів».

Як стверджує пані Оробець,  політсила,  яку вона представляє,  до об’єднання задля
захисту результатів волевиявлення громадян готова, хоча з іншого боку саме ця мета, з її
слів, власне і стала визначальною для створення об’єднаної опозиції «Батьківщина»
(Посла США в Україні турбує кількість українських опозицій? // БРІЗ
(http://briz.if.ua/4813.htm). – 2012. – 14.09).

***

До нинішньої влади можна достукатись лише на вуличних мітингах та протестах.
Про це заявив голова Комітету Верховної Ради з питань свободи слова та інформації
Юрій Стець.

«Політичні методи в цій країні лишилися одні – виходити на вулиці й доводити цій
владі, що Конституція – це не просто так», – зазначив Стець.

За його словами, чинній владі потрібно нагадати, що основний закон необхідно
виконувати, а «гарант Конституції має бути обов’язковим її гарантом».

«Необхідно заявляти, що право на отримання інформації, право на інші свободи – це
не просто так, це істина, яку треба виконувати», – підкреслив політик.

«А якщо ви, пане гарант, не можете бути цим самим гарантом, то йдіть геть!» –
додав парламентарій.

На переконання Стеця, якщо люди вийдуть на вулиці й голосно Януковичу про це
скажуть, то «йому більше нічого не залишиться», як дослухатись або піти з посади
Президента (Стець: Достукатись до Януковича можна лише з вулиці // Народна
самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/10658). – 2012. – 9.09).

***

Партия «Наша Украина», которую ведет на парламентские выборы Виктор Ющенко,
имеет целью отобрать голоса оппозиционных партий. Об этом сказал народный депутат
от НУ–НС Вячеслав Кириленко.

«У Ющенко может быть одна игра – отними голоса у объединенной оппозиции.
Однако такая игра ничем не закончится, только подтвердит, что страна идет путем четкого
разделения на власть и оппозицию», – отметил Кириленко.

Одновременно он подчеркнул, что объединенная оппозиция предлагала партии
«УДАР» Виталия Кличко согласовать кандидатов в народные депутаты в мажоритарных
округах (Ющенко и «Наша Украина» намерены отобрать голоса у оппозиции –
Кириленко // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/yushchenko-i-nasha-ukraina-
namereny-otobrat-golosa-u-oppozitsii-kirilenko). – 2012. – 11.09).

***

Объединенная оппозиция договорилась с партией «УДАР»  и ВО «Свобода»  о том,
что на избирательных участках будет защищать не только результат голосования за свою

http://briz.if.ua/4813.htm
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политическую силу, но и результаты голосования за эти две силы. Об этом сообщил
депутат Верховной Рады («Народная самооборона») Юрий Гримчак.

«Мы будем сотрудничать и в участковых комиссиях, и в окружных комиссиях. Мы
уже договорились. Потому что фактически это и наш результат», – сказал г-н Гримчак.

Отвечая на вопрос о том, как оппозиция собирается противодействовать подкупам и
админресурсу, г-н Гримчак сказал: «Единственный вариант – это контроль за
избирательными и окружными комиссиями. И мы это будем делать» (Оппозиция будет
защищать интересы «УДАРа» и «Свободы» в окружкомах – Гримчак // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/56464/). – 2012. – 11.09).

***

Народный депутат от НУ–НС Роман Зварич заявил, что не баллотируется в
парламент нового созыва ни по партийному списку, ни по мажоритарному округу, так как
разочаровался в украинском парламентаризме и оппозиции.

«Примерно за три месяца до начала кампании я попросил не рассматривать мою
кандидатуру, так как я отказался баллотироваться. Причины, я думаю можно одним
словом ее назвать - я разочаровался, разочаровался в парламенте», – заявил Зварич.

«Для меня это был четвертый созыв, я имел честь представлять украинский народ в
высшем представительном органе. За все время я не помню такого созыва, чтобы не было
чем заниматься. То есть, неважно, какие ты там законы пишешь, что ты говоришь в
сессионном зале, какой ты там закон представляешь – рука Чечетова, иногда правая,
иногда левая решала все. И даже те, кто принимали этот сигнал, указание от этой руки,
они сами не понимали,  что они делают.  То есть –  это уже не был парламент в
классическом понимании этого слова, где обсуждение предшествовало принятию
решения», – объяснил он.

«Кроме того, я разочаровался  в оппозиции. Постараюсь очень толерантно избегать
любой острой или даже мягкой критики в адрес оппозиции. Но мне кажется, что, как
минимум, если ты даешь согласие баллотироваться по списку или мажоритарному округу
от одной политической силы, то ты должен понимать, что после избрания должен
выполнять ту избирательную программу,  по которой тебя избирали.  Я не хотел быть
причастен к массовому обману», – отметил он (Депутат Зварич не идет на выборы,
потому что разочаровался в оппозиции // RICARDO
(http://www.ricardo.com.ua/news/politics/231310). – 2012. – 13.09).

***

Партия «УДАР» из-за политических ошибок ее лидера Виталия Кличко потеряла
статус «третьей силы» и перспективы стать реальным игроком в украинской политике,
считает внефракционный депутат Тарас Чорновол.

«Из поиска третьей силы разочарование года, и вообще этой пятилетки, – это
Кличко. Самое сильное разочарование лично для меня. Когда я сейчас смотрю, кого он
понабирал, как он проворонил свой шанс, как он попал под влияние и сдался полностью…
Марионетка, пусть она и с кулаками, и с чистым красивым лицом, но это – марионетка.

Для меня он, например, сейчас хуже Королевской. Королевская хотя бы – все
откровенно.  Плюс она настолько умна,  что в определенный момент,  когда нужно будет
покинуть тонущий корабль, она это сумеет сделать еще и эффективно, и эффектно. А тут
100 %-но марионетка на ниточках. А какой шанс был на третьей силе!

А Кличко,  точно как Яценюк,  оказался еще слабее,  чем Ющенко,  точно так же
Кличко оказался еще слабее, чем Тигипко в этом плане.

http://nbnews.com.ua/news/56464/
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Ему не нужно было бросать деньги на избирательную кампанию, ему не нужно брать
богатых и идти под влияние.  Ему нужно было просто набрать местного разлива
оксфордских мальчиков.

А так он сыграл роль в поддавки.  Все,  нет третьей силы в лице Кличко.
Вычеркнули», – заявил Чорновол (Кличко еще слабее, чем Ющенко, – Тарас Чорновол //
Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/211785). – 2012. –
13.09).

***

Внефракционный депутат Анжелика Лабунская, вышедшая год назад из фракции
БЮТ в Верховной Раде, предложила парламенту запретить избирателям, которые
временно изменили место голосования, участвовать в голосовании за мажоритарных
кандидатов в депутаты парламента, на территории которых эти избиратели не проживают.
Соответствующий законопроект № 11176 зарегистрирован в Верховной Раде 5 сентября.

Депутат предлагает внести изменения в ст. 2 Закона «О выборах народных депутатов
Украины» и определить, что участие в выборах в одномандатном избирательном округе
не по месту жительства избирателя не допускается.

Помимо этого, предлагается ограничить количество избирателей, которые могут
участвовать в голосовании в порядке временного изменения места голосования, одним
процентом от общего числа избирателей, проживающих на территории этого участка.

Также предлагается определить, что при включении избирателя, временно
изменившего место голосования, в предварительный список избирателей указываются
номер удостоверения, подтверждающего изменение места голосования, дата его выдачи и
наименование органа ведения государственного реестра избирателей, который его выдал.

Также предлагается указывать запрет такому избирателю участвовать в выборах
депутатов Рады по одномандатному округу на участке,  где он не прописан,  и выдавать
ему только бюллетень для голосования в общегосударственном многомандатном округе
(то есть, голосовать за партии можно будет).

В пояснительной записке к законопроекту необходимость принятия законопроекта
мотивируется тем, что существующее законодательство не содержит эффективных
противодействий возможному массовому организованному перемещению избирателей с
одного мажоритарного округа, где соответствующая политсила или ее представитель
пользуется значительной поддержкой, в другой, где такая поддержка является
незначительной.

При этом подчеркивается, что результат голосования по мажоритарным округам с
участием избирателей, временно изменивших место голосования, не будет отражать волю
избирателей, проживающих на территории соответствующего округа (Голосование за
мажоритарщиков на «чужих» участках запретят // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/print-articles/119724.html). – 2012. – 13.09).

Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

9 сентября в Симферополе несколько десятков активистов российского
националистического движения провели митинг, на котором звучали призывы
ликвидировать государственный статус украинского языка.

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/211785
http://www.mignews.com.ua/ru/print-articles/119724.html
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Также Народный фронт Севастополь –  Крым –  Россия требовал полной
русификации крымских школ. Активисты принесли в госучреждение петицию с
требованием изъять украинский из школьной программы и оставить его для изучения
только факультативно, либо в воскресных школах.

«Фронтовик» Валерий Подьячий подчеркнув, что он не против «свободного
развития украинского языка» и не против того, чтобы украинцы «наслаждались
прекрасной мелодикой и великолепием» украинского слова. «Колядки, щедривки,
веснянки, байки, юморески – все это нужно приветствовать. А из государственного
обращения этот язык следует изъять», – заявил Подьячий.

Лидер Русского общества Крыма Анатолий Лось объявил на митинге, что украинцев
и украинского языка на самом деле нет, потому что их «придумали австрийцы, поляки и
Германия».

В Минобразования Крыма активистов принял замминистра, пообещав внимательно
изучить требования и передать их главе МОН молодежи и спорта АРК Виталине Дзоз,
которая сейчас баллотируется от Партии регионов в Верховную Раду (Русские
националисты требуют лишить украинский язык статуса государственного //
Lugansk.info. Луганский портал (http://news.lugansk.info/2012/lugansk/09004696.shtml). –
2012. – 10.09).

***

11 сентября 2012 г. председатель Меджлиса крымскотатарского народа, народный
депутат Украины Мустафа Джемилев совместно с народным депутатом Украины
Геннадием Москалем провели встречу с жителями микрорайона Сарысу
Къарасубазарского района.

На встрече также присутствовал кандидат в народные депутаты Украины по
8 избирательному округу Эскендер Бариев.

Глава Меджлиса М. Джемилев, обращаясь к местным жителям Къарасубазарского
района, напомнил, что 28 октября 2012 г. в Украине состоятся очередные выборы
народных депутатов Украины, по результатам которых будет сформирован новый состав
парламента – Верховной Рады Украины.

Мустафа Джемилев подчеркнул, что 27 июля 2012 г. объединенная оппозиция
«Батьківщина» и Меджлис крымскотатарского народа подписали совместное заявление о
завершении переговоров относительно участия в выборах в Верховную Раду и
сотрудничества в Верховной Раде VII созыва через делегированных Меджлисом
кандидатов в избирательный список объединенной оппозиции.

Обращаясь к соотечественникам, глава Меджлиса призвал проявить максимальную
сплоченность и единство в поддержке кандидатов в народные депутаты Украины, которые
баллотируются в многомандатном избирательном округе по спискам политической силы
объединенной оппозиции ВО «Батьківщина», кандидатов в народные депутаты Украины
на одномандатных избирательных округах от ВО «Батьківщина», и трех независимых
кандидатов в народные депутаты Украины: Наримана Джеляла – по 2 избирательному
округу, Ахтема Чийгоза – по 10 избирательному округу и Владимира Шкляра – по
3 избирательному округу в Крыму.

В беседе с жителями микрорайона Сарысу, глава Меджлиса сообщил, что
независимо от политических процессов в стране, представительный орган
крымскотатарского народа продолжает свою деятельность по формированию сводной
таблицы наиболее актуальных проблем всех населенных пунктов Крыма, которые
волнуют наших соотечественников (Мустафа Джемилев и Геннадий Москаль провели
встречу с жителями микрорайона Сарысу Къарасубазарского района // Меджлис
крымскотатарского народа (http://qtmm.org/новости/1943-мустафа-джемилев-и-

http://news.lugansk.info/2012/lugansk/09004696.shtml
http://qtmm.org/�������/1943-�������-��������-�-��������-�������-�������-�������-�-��������-�����������-������-�����������������-������
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геннадий-москаль-провели-встречу-с-жителями-микрорайона-сарысу-
къарасубазарского-района). – 2012. – 12.09).

***

Партия регионов пользуется поддержкой подавляющего числа крымчан, поэтому не
заинтересована в использовании административного ресурса во время избирательного
процесса. Об этом сообщил сопредседатель Крымской ассоциации политологов
Александр Форманчук.

По его мнению, когда оппоненты понимают, что не могут вести честную и открытую
конкурентную борьбу и значительно уступают по своей популярности, то начинают
прибегать к различным манипуляциям общественным мнением, чтобы пошатнуть веру
избирателей в легитимность выборов.

«Примером тому являются обвинения со стороны оппозиции в использовании
админресурса Партией регионов, но это не более чем политические спекуляции. Партия
регионов в этом не заинтересована, она имеет явное преимущество и является бесспорным
лидером избирательной гонки», – сказал А. Форманчук (В Крыму партии власти нет
смысла прибегать к админресурсу, – политолог // КИА
(http://www.kianews.com.ua/node/48601). – 2012. – 12.09).

***

Крымская организация Партии регионов выступает категорически против политики
украинского национализма, насаждаемой в Крыму партией «Удар».

По данным пресс-службы крымских регионалов, лозунги, с которыми эта
политическая сила идет на парламентские выборы, полностью расходятся с давно
устоявшимися четкими политическими принципами крымчан. Жители полуострова
никогда не будут поддерживать политическую силу, лидер которой героизирует Степана
Бандеру и ОУН–УПА, а также публично заявляет о необходимости отмены принятого
Верховной Радой Украины Закона «Об основах государственной языковой политики».

Программа партии демонстрирует, что «Удар» является приверженцем
«оранжевого» режима в стране, который всегда был чужд крымчанам. Пример тому –
одно из положений в общей программе партии, где четко говорится, что стратегическим
партнером Украины является США. Однако какой еще может быть политика этой партии,
если в списки «Удара» вошли все выходцы из команды, организовавшей в свое время
«оранжевую» революцию, бывшие чиновники из команды Ющенко, спрятавшиеся теперь
за спиной успешного украинского спортсмена. Все мы знаем, что их единственная цель –
победить на выборах и вернуть себе хлебные должности.

Свой протест против политики «ударовцев» крымские регионалы неоднократно
выражали в акциях протеста,  проводимых во время митингов «Удара»  в Крыму.  Мы
уверены, что этой политической силе не удастся расколоть общество на полуострове,
крымчане достаточно грамотны и рассудительны в своем выборе, чтобы отдавать свои
голоса не за успешное развитие страны в будущем, а за известного боксера в парламенте.
«Оранжевые» политики, дорвавшись до власти, ничего не смогли предложить стране, их
время ушло навсегда (Крымская организация Партии регионов требует от «Удара»
перестать насаждать в Крыму политику украинского национализма // е-Крым
(http://e-
crimea.info/2012/09/17/61889/Kryimskaya_organizatsiya_Partii_regionov_trebuet_ot___Udar
a___perestat_nasazhdat_v_Kryimu_politiku_ukrainskogo_natsionalizma.shtml). – 2012. –
17.09).

http://qtmm.org/�������/1943-�������-��������-�-��������-�������-�������-�������-�-��������-�����������-������-�����������������-������
http://qtmm.org/�������/1943-�������-��������-�-��������-�������-�������-�������-�-��������-�����������-������-�����������������-������
http://www.kianews.com.ua/node/48601
http://e-crimea.info/2012/09/17/61889/Kryimskaya_organizatsiya_Partii_regionov_trebuet_ot___Udara___perestat_nasazhdat_v_Kryimu_politiku_ukrainskogo_natsionalizma.shtml
http://e-crimea.info/2012/09/17/61889/Kryimskaya_organizatsiya_Partii_regionov_trebuet_ot___Udara___perestat_nasazhdat_v_Kryimu_politiku_ukrainskogo_natsionalizma.shtml
http://e-crimea.info/2012/09/17/61889/Kryimskaya_organizatsiya_Partii_regionov_trebuet_ot___Udara___perestat_nasazhdat_v_Kryimu_politiku_ukrainskogo_natsionalizma.shtml
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Волинська область

У селах Смідин та Чевель Старовижівського району відкрили нові школи. Місцеві
жителі чекали на них півтора десятка років і лише завдяки активній підтримці влади
довгобуди нарешті завершили.

Два роки тому,  коли Партія регіонів прийшла до влади,  волинянам презентували
програму дій на найближчі роки «Будуємо нову Волинь».  Чимало пунктів цієї програми
вже можна позначити як виконані на найвищому рівні. Нові дитсадки, реконструйовані
лікарні, прокладені сотні кілометрів доріг.

За словами першого заступника голови обласної державної адміністрації та голови
обласної організації Партії регіонів Олександра Башкаленка, такі урочисті події невдовзі
стануть нормою для кожного, навіть невеликого населеного пункту, адже саме ця
політична сила підтверджує свої обіцянки справами.

«Ми не вступаємо у полеміку зі скептиками –  за нас говорять справи,  які вдалося
зробити на користь волинян. Я переконаний, люди зможуть відрізнити пустослів’я від
реальних дій. Сьогодні у нас немає часу на довгі розмови та суперечки, адже попереду ще
чимало роботи, яку ми зобов’язалися виконати у вказані терміни», – сказав О. Башкаленко
після відкриття нової школи у селі Смідин Старовижівського району.

У подарунок Олександр Костянтинович вручив директору навчального закладу Марії
Кремінь ключі від нового шкільного автобуса.

«До нас щороку приїжджали депутати та постійно обіцяли, що докладуть зусиль,
щоб школа була.  І лише минулого року після візиту в село голови облдержадміністрації
Бориса Клімчука та народного депутата України від Партії регіонів Григорія Смітюха
вперше за 16  років обіцянку виконали:  вже через рік ми маємо новеньку школу зі
спортивним залом», – сказала педагог.

Наступного року в області заплановано відреставрувати та ввести в експлуатацію ще
чимало освітніх закладів. Голова волинських регіоналів Олександр Башкаленко
повідомив, що тільки цього року в Старовижівському районі капітально відремонтовано,
34 вулиці у 22 населених пунктах, дороги Сереховичі – Мильці та Стара Вижівка – Стара
Гута, встановлено понад 700 ліхтарів у 33 населених пунктах. У районі вже газифіковано
33 села. У серпні збудовано підвідний газопровід до сіл Ниці, Солов’ї, Комарове. На черзі
– село Галина Воля.

«Я не маю наміру вас у чомусь переконувати. Ви – люди, які працюють на землі, ви –
її сіль і совість і краще за будь-кого вмієте відрізнити зерно від полови», – наголосив
головний регіонал Волині (Задорожна С. Обіцяли – зробили! // Волинь
(http://www.volyn.com.ua/?rub=9&article=0&arch=). – 2012. – 11.09).

***

10 вересня голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина» Арсеній Яценюк
зустрівся з громадою Волині на площі Незалежності міста Ковеля. У мітингу взяли участь
понад 3000 жителів області.

Під час зустрічі проводився телеміст із жителями 10 районів Волині, яких на
майданчиках по області зібралося майже 2000.

Разом із лідером Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олегом Тягнибоком
Арсеній Яценюк представив єдиних кандидатів від об’єднаної опозиції та ВО «Свобода» в
одномандатних мажоритарних округах: Роман Карпюк (виборчий округ № 20), Ігор Гузь
(виборчий округ № 21), Петро Кравчук (виборчий округ № 22), Анатолій Грицюк
(виборчий округ № 23).

У своєму виступі А.  Яценюк наголосив,  що в новому парламенті буде ухвалено
закон про порядок імпічменту президента, і тимчасова спеціальна комісія з питання
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усунення президента Януковича від влади буде розглядати позов проти чинного
президента, який подала до суду об’єднана опозиція.

«Подання цього позову – це перший крок до імпічменту Президента Януковича», –
констатував він.

Також, голова Ради об’єднаної опозиції вважає, що вибори будуть надзвичайно
важкими і влада, у різний спосіб, намагатиметься пропхати псевдопоозиціонерів. Власне,
як приклад він назвав Сергія Тигіпка, за нього проголосувало приблизно 3 мільйони
українців,  а він,  як пояснив Яценюк,  продався в обмін на віцепрем’єрство.  Тож політик
попросив волинян бути уважними у своєму виборі. Не брати подачок від кандидатів, адже
від цього залежить їхнє майбутнє. (Арсеній Яценюк та Олег Тягнибок провели мітинг у
Ковелі // Віче (http://www.viche.lutsk.ua/arseniy-yacenyuk-ta-oleg-tyagnybok-provely-mityng-
u-koveli-id8546/). – 2012. – 11.09).

Дніпропетровська область

Депутаты Днепропетровского городского совета на очередной сессии 12 сентября
проголосовали за реализацию положений закона Украины «Об основах государственной
языковой политики» в Днепропетровске.

За это решение проголосовали 77 депутатов, против – 19 депутатов фракции ВО
«Батьківщина», «Фронт Змін» и «Украина будущего», 4 – воздержалось.

В решении сессии сказано: «Проинформировать общественность города о том, что
русский язык является региональным. Обеспечить применение русского языка на
территории Днепропетровска как регионального с соответствующими последствиями в
делопроизводстве, образовании и других сферах».

Депутат от фракции «Фронт Змін» Камиль Примаков от имени оппозиции выступил
против включения данного вопроса в повестку дня. Большинством голосов фракции
Партии регионов это предложение отклонили, а затем и проголосовали за решение.

Начало сессии городского совета сопровождалось митингом представителей ВО
«Свобода», КУН и нескольких общественных организаций, которые требовали не
допустить неконституционного введения русского языка как регионального в
Днепропетровске (Русский язык стал региональным в Днепропетровске // Рuls.kiev.ua
(http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/124464.html). – 2012. – 12.09).

Донецька область

По мнению лидера Компартии, что такое сотрудничество могло бы положительно
повлиять на экономику Украины.

Компартия выступает за развитие межрегионального и приграничного
сотрудничества между Украиной и Россией.

Об этом заявил лидер Коммунистической партии Украины Петр Симоненко во
время встречи с избирателями в городе Снежное Донецкой области.

Он подчеркнул, что, несмотря на широкий товарооборот между областями России и
Украины, межрегиональное приграничное сотрудничество находится в довольно
пассивном состоянии. Так, уточнил лидер коммунистов, до сих пор отсутствует
полномасштабная реализация соглашений между Донецкой областью и областями России.

«До сих пор на согласовании находится Соглашение между администрацией
Краснодарского края и ОГА Донецка о торгово-экономическом, научно-техническом,
социальном и культурном сотрудничестве», – сказал он.

http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/124464.html
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Симоненко добавил, что нет системы подхода к реализации и наполнению
конкретным содержанием действующих договоров. Лидер КПУ считает, что такое
сотрудничество могло бы значительно повлиять на бюджет области, а также на экономику
страны в целом.

Более того, Симоненко считает, что есть возможность поддерживать отношения с
Беларусью, ведь существует Соглашение о дружбе и сотрудничестве между Донецкой и
Минской областями, но оно до сих пор не реализуется в полном объеме (КПУ требует
полномасштабной реализации соглашений между Донетчиной и регионами России //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/09/10/169751_kpu_trebuet_polnomasshtabnoy.html).  –
2012. – 10.09).

***

Медицинская реформа, которую проводят в Донецкой области, уже показала первые
негативные результаты. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко во время встречи с
избирателями в Мариуполе.

По словам П. Симоненко, характерной чертой реформы медицины в городе является
сокращение количества больничных койко-мест и работников медицинской сферы. При
этом, добавил лидер коммунистов, местные власти объясняют это экономией бюджетных
средств с целью реорганизации системы здравоохранения.

«Только за первое полугодие 2012 г. в Мариуполе сокращено 130 койко-мест, и
одновременно за первое полугодие текущего года была проведена оптимизация кадровых
резервов, в результате которой сокращено 285 штатных единиц медицинской сферы», –
отметил лидер коммунистов.

П. Симоненко уточнил, что по итогам изменений в здравоохранении Мариуполя
«городскими властями был получен экономический эффект в сумме 5,56 млн грн».

В связи с этим П. Симоненко подчеркнул, что КПУ была и остается на позиции, что
система здравоохранения, созданная в Советской Украине, не нуждается в
реформировании.

«Ее надо реанимировать, поскольку все, что происходит сейчас, – это геноцид
населения, и он должен быть остановлен», – подытожил лидер КПУ (Петр Симоненко:
На Донетчине уже видны негативные результаты медреформы // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-na-donetchine-uzhe-vidny-negativnye-rezultaty-
medreformy/). – 2012. – 11.09).

***

Донецкой области кандидаты-мажоритарщики от оппозиционных партий не смогут
составить конкуренцию выдвиженцам от Партии регионов. Об этом 11 сентября на пресс-
конференции заявил глава донецкой облорганизации ВОО «Комитет избирателей
Украины» Сергей Ткаченко.

По словам эксперта, отсутствие опыта, финансовых и организационных ресурсов не
позволяют мажоритарщикам оппозиционных партий полноценно участвовать в
избирательной кампании.

«Большинство кандидатов от Партии регионов в мажоритарных округах, по нашему
мнению – это демонстрация некоторого кризиса в Партии регионов. То есть, большинство
кандидатов не отвечают элементарным критериям честности. Но реальность в том, что
оппозиционные кандидаты и партии демонстрируют неспособность этим
воспользоваться», – считает Ткаченко.

Он отметил, что сложившаяся ситуация позволяет прогнозировать использование
оппозицией сложных предвыборных приемов и имитации активной деятельности в
округах. Ткаченко подчеркнул, что многие кандидаты от оппозиции не реагируют

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/09/10/169751_kpu_trebuet_polnomasshtabnoy.html
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-na-donetchine-uzhe-vidny-negativnye-rezultaty-medreformy/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-na-donetchine-uzhe-vidny-negativnye-rezultaty-medreformy/
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должным образом на нарушения кандидатов-регионалов, поскольку не желают ссориться
с властью.

По словам Ткаченко, представители некоторых оппозиционных партий обращаются
в КИУ с требованием отстоять их интересы в судах (Эксперт: Оппозиционеры-
мажоритарщики не смогут конкурировать с выдвиженцами от Партии регионов //
Донбасс (http://donbass.ua/news/region/2012/09/11/jekspert-oppozicionery-mazhoritarschiki-
ne-smogut-konkurirovat-s-vydvizhencami-ot-partii-regionov.html). – 2012. – 11.09).

***

В Донецкой области Партия регионов возвращается к старым технологиям
фальсификации результатов выборов. Об этом 12 сентября на пресс-конференции в
Донецке заявил председатель Донецкого обкома Коммунистической партии Украины
Николай Кравченко.

По его словам, «регионалы» поставили задачу обеспечить в регионе 80 % явки и
80 % голосов за Партию регионов, что в сегодняшней ситуации невозможно, поэтому
будут использоваться грубые технологии фальсификации.

«Первая технология, которую мы раскрыли буквально несколько недель назад – это
то, как будет использоваться законодательство по несколько раз голосованию и вторая
технология, которая была применена в 1999 г., когда просто одни мешки выбрасывали,
другие загружали. Эта технология в Донецкой области будет применена», – сказал
Кравченко.

По его словам, для того, чтобы предупредить фальсификации КПУ будет привлекать
в Донецкую область максимальное количество международных наблюдателей.

Присутствующий на пресс-конференции глава КПУ П. Симоненко отметил, что
провластная партия будет стремиться образовать полностью подконтрольные участковые
комиссии.

«Будут готовить мешки, которые будут стоять, при 100 % подписанных протоколах»,
– сказал он (Коммунисты считают, что донецкие «регионалы» будут
фальсифицировать выборы по-старинке // Новости Донбасса
(http://novosti.dn.ua/details/186517/). – 2012. – 12.09).

***

Объединенная оппозиция рассчитывает получить на выборах в Донецкой области не
менее 10 % голосов избирателей. Об этом заявила кандидат в депутаты по списку
объединенной оппозиции, народный депутат Украины, председатель подкомитета по
вопросам базового образования профильного комитета Рады Леся Оробец.

«На самом деле я думаю, что выше всего результат будет в Мариуполе. Это вотчина
оппозиции и там будут все шансы набрать и 15,  и 20  %.  И мы не готовы сдать ни один
голос,  и будем защищать их в комиссиях.  В целом по области,  думаю,  процентов 10
твердых своих мы наберем», – рассказала Оробец.

«Самое главное –  в день выборов не дать сфальсифицировать результат.  Из наших
мажоритарщиков (мы выставили мажоритарщиков практически по каждому округу) у
многих ребят сильные шансы. Мы не зря приезжаем, агитируем, поддерживаем, работаем
с людьми. И поскольку нас не пускают на центральное телевидение, нам закрыты СМИ –
это вынуждает нас,  по-хорошему вынуждает,  проводить от 5,  а наши рекордсмены –
15 встреч с избирателями в день. На каждой встрече – от 50 людей. Это вырабатывает и
стойкость, и узнаваемость. И, самое главное, доверие», – добавила нардеп (Объединенная
оппозиция рассчитывает на 10 % поддержки в Донецкой области // Новости
Донбасса (http://novosti.dn.ua/details/186488/). – 2012. – 12.09).

http://donbass.ua/news/region/2012/09/11/jekspert-oppozicionery-mazhoritarschiki-ne-smogut-konkurirovat-s-vydvizhencami-ot-partii-regionov.html
http://donbass.ua/news/region/2012/09/11/jekspert-oppozicionery-mazhoritarschiki-ne-smogut-konkurirovat-s-vydvizhencami-ot-partii-regionov.html
http://novosti.dn.ua/details/186517/
http://novosti.dn.ua/details/186488/
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***

Керівник Донецького обласного штабу Єгор Фірсов назвав провокацією
звинувачення колег по опозиції на адресу «УДАРу», а також наголосив на важливості
дотримуватися принципів взаємонепоборення демократичних сил під час виборчої
кампанії.

Журналісти звернулися до Фірсова з проханням прокоментувати заяви представника
донецького штабу «Батьківщини» Олександра Ярошенка. «Він звинуватив «УДАР» у
тому,  що наша діяльність вигідна «Партії регіонів»,  однак не надав жодних доказів,  а
лише озвучив чутки, що їх останнім часом дуже активно поширюють наші
недоброзичливці. Це безпідставні закиди, і слід розуміти, що саме протистояння всередині
демократичного табору найбільше підіграє «Партії регіонів», яка стрімко втрачає
популярність в своєму базовому регіоні»,  –  зауважив Фірсов.  Він нагадав,  що останнім
часом в донецькому осередку «УДАРу» відбувалися вкрай складні процеси, обласну
організацію намагалися взяти під контроль завдяки рейдерській атаці. «Влада намагалася
розколоти нас, організувала справжню спецоперацію, за якою стоять народні депутати від
ПР. Натомість опозиція робить вигляд, ніби не помічає цього», – заявив Фірсов.

Керівник донецького обласного осередку «УДАРу» закликав колег по опозиції не
повторювати минулих помилок і не робити провладній партії таких подарунків, як на
минулих виборах. Тоді «УДАР» на брав участі у парламентських виборах, і опозиційні
сили банально не зуміли захистити голоси своїх виборців. Тому Фірсов закликає
демократичні сили пам’ятати угоду про взаємонепоборення і об’єднати зусилля для
спільної боротьби з тотальним адмінресурсом чинної влади (Єгор Фирсов: Демократичні
сили Донеччини мають об’єднатися, щоб захистити результати виборів // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/yegor-firsov-demokratichni-sili-
donechchini-mayut-obyednatisya-shchob-zahistiti-rezultati-viboriv). – 2012. – 14.09).

Житомирська область

Провладна партія на Житомирщині набирає найбільше голосів на 64-му виборчому
окрузі.

Результати опитування проведеного в усіх 6 виборчих округах області були
презентовані 12 вересня у Житомирі соціологічною групою «Соцінтел».

За даними дослідження, Партія регіонів отримує 16,1 % голосів виборців. Натомість
«Батьківщина», в цілому по Житомирській області, отримує 24,3 % голосів.

На третьому місці в рейтингу партій на Житомирщині – партія УДАР Віталія
Кличка.  Соціологи відзначають,  що УДАР активно набирає голоси по всій Україні і має
практично рівномірну підтримку по всій області.  На четвертому місці –  комуністи із
рейтингом 9,9 %.

Найбільше комуністи традиційно набирають на 64-му Коростенському окрузі.
Північний округ також єдиний, на якому перемагає Партія регіонів.

Політолог Володимир Піньковський на прес-конференції відзначив, що таки
високий рейтинг у «регіоналів» у Коростенському окрузі цілком очевидний і
прогнозований.

«Там колись був так званий «червоний пояс», там усі голосували за комуністів.
Коростенський округ давав у 2002 р. комуністам один з найкращих результатів по країні –
17 %, потім округ став біло-синім. Це єдиний округ де В. Янукович і Партія регіонів
перемагали і зараз там традиційно перемагає партія влади», – каже Піньковський.

Опозиція у свою чергу найбільшу підтримку має у Бердичівському окрузі – 33,2 %
та в Житомирі – 31,9 % голосів, що за словами соціологів складає тенденцію з Півночі на
Південь на Житомирщині підтримка опозиціє зростає, а влади падає.

http://klichko.org/ua/news/news/yegor-firsov-demokratichni-sili-donechchini-mayut-obyednatisya-shchob-zahistiti-rezultati-viboriv
http://klichko.org/ua/news/news/yegor-firsov-demokratichni-sili-donechchini-mayut-obyednatisya-shchob-zahistiti-rezultati-viboriv
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Дослідження проводилося з 17 серпня по 5 вересня, методом особистого інтерв’ю.
Кількість опитаних по кожному з округів склала 600 анкет, в загальному області
3600 респондентів. Похибка на рівні області – 1,63 %, на рівні округів – 3,9 %.
Опитування проведене інститутом «Соцінтел» на замовлення громадської організації
«Українська ініціатива» (Партія регіонів перемагає лише в одному окрузі на
Житомирщині // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/58973). – 2012. – 12.09).

***

45,2 % голосів виборців отримує на сьогодні спікер Володимир Литвин. Його
основний конкурент Віталій Француз має 17,6 % голосів виборців. Це майже усі
опозиційні голоси в окрузі,  тому що там за «Батьківщину» планує проголосувати 18,7 %
виборців.

Усі інші мешканці округу просто не хочуть голосувати за Литвина і їхні голоси
розпорошуються, переконані експерти.

Такі дані соціологічного дослідження сьогодні презентував інститут «Соцінтел» на
прес-конференції у Житомирі.

Соціолог Руслан Павленко каже, що округ № 65 – це вимушений округ, де окрім
Литвина немає сильних кандидатів.

Опозиціонер В. Француз пішов на поляризацію із провладним Литвином, але не
вийде із свого політичного гетто, впевнені соціологи.

«Люди не сприймають Литвина, але у них немає іншого вибору. Якби там був хтось
інший, хто вів би справжню кампанію – він мав би шанси виграти у Литвина», – каже
Павленко.

У цьому окрузі великий відсоток голосів піде «Народній партії»,  тому що люди
асоціюють її із Литвином. Це цілих 6,1 %, що у рази більше за результати інших округів
(Литвин впевнено обходить конкурентів у своєму окрузі // Інформаційне агентство
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/59108). – 2012. – 13.09).

Закарпатська область

9 вересня на Закарпатті пройшли позачергові вибори голів чотирьох сільських рад: у
селах Широке, Мала Копаня, Колочава, Батрадь і Горонглаб (останні два входять до однієї
сільської ради). Беззаперечну перемогу із доволі суттєвим відривом в усіх населених
пунктах отримали кандидати, яких підтримувала Закарпатська обласна організація Партії
регіонів.

Так, у селі Широке Виноградівського району за крісло сільського голови змагалися
двоє кандидатів: Іван Феєр та Іван Сакалош. Перемогу здобув Іван Феєр. За нього
проголосували 464 виборці (56 %), за його суперника свої голоси віддали 318 жителів
Широкого.

У Малій Копані кандидатів було вже четверо. Найсильнішою виявилася Ганна
Фурик, якій свою прихильність показали 37 % виборців (213 голосів «за»). Найближча її
конкурентка отримала дещо менше голосів – 197 (у відсотковому співвідношенні це
34 %).

На Міжгірщині сільського голову переобирали у Колочаві. Із трьох претендентів
селяни віддали перевагу Василеві Худинцю. За нього проголосували 1177 колочавців (а це
62,9 % від загальної кількості голосів). Друге місце зайняв Володимир Стець. Його
результат менший удвічі – 518 голосів (28 %).

У Берегівському районі одного голову обирали одразу два села: Батрадь та
Горонглаб.  Обидва населені пункти підпорядковуються одній сільській раді –

http://regionews.com.ua/node/58973
http://regionews.com.ua/node/59108
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Батрадьській. Тут за симпатії виборців боролися чотири кандидати. Переміг, як і в
попередніх селах,  кандидат,  якого підтримувала Партія регіонів –  Іван Марков,  за якого
проголосували 47 % жителів обох сіл. Найближчий конкурент, Романюк Геннадій,
завоював прихильність усього 22 % своїх виборців.

Варто відзначити, що найвищою явка виборців була саме на Берегівщині. У
Горонглабі вона сягнула 63  %.  Найменше людей прийшло на вибори в Колочаві.  Тут
участь у виборчому процесі взяли усього 36,2% виборців (Крах Єдиного Центру на
Закарпатті. Частина ІІ / Прес-служба Закарпатської обласної організації Партії
регіонів // Новини Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/11143-krah-yedinogo-
centru-na-zakarpatt-chastina-.html). – 2012. – 11.09).

***

Керівник штабу об’єднаної опозиції на Закарпатті Валерій Лунченко, коментуючи
підтримку з боку ЄЦ кандидатури від опозиції Олександру Кеменяшу, зазначив, що її
метою є не дати можливість перемогти провладному кандидату.

«Не виключено,  що так відбуватиметься і на інших округах,  –  прокоментував В.
Лунченко зняття кандидатури Миколи Вегеша на користь О. Кеменяша. – Це свідчить
лише про потужність і силу нашої об’єднаної опозиції».

Водночас кандидат від об’єднаної опозиції, заступник голови Закарпатської облради
Андрій Сербайло зауважив: «Турбує тільки те, що Віктор Балога, підтримуючи
О.  Кеменяша,  заявив,  що це член його команди.  Але я щиро вірю,  що О.  Кеменяш –  у
команді Ю. Тимошенко і не має сумнівів, у якій фракції буде працювати у парламенті у
разі обрання.  Як немає сумнівів у мене» (ЄЦ підтримує Об’єднану опозицію, щоб не
дати перемогти провладним кандидатам, – Валерій Лунченко // Інформаційно-
аналітичний сайт Zaholovok.com.ua (http://zaholovok.com.ua/jets-pidtrimuje-ob %E2 %80
%99jednanu-opozitsiyu-shchob-ne-dati-peremogti-provladnim-kandidatam-valerii-lunchen). –
2012. – 13.09).

Запорізька область

В Запорожье благодаря первому секретарю Запорожского обкома КПУ, народному
депутату Украины Алексею Бабурину появилась еще одна детская площадка в Южном
микрорайоне. Это уже третья площадка за последний месяц, которая была торжественно
открыта коммунистом.

А. Бабурин является кандидатом в народные депутаты Украины, по 74-му
избирательному округу,  который включает в себя Коммунарский и часть Жовтневого
районов. По словам местных жителей, Алексей Васильевич всегда идет навстречу людям
и оказывает необходимую помощь, и они готовы снова доверить ему представлять их
интересы в Верховной Раде Украины. На открытии детской площадки люди обратились к
А. Бабурину с просьбой прекратить работу пивного киоска, который находится вблизи
площадки и вызывает много нареканий местных жителей. Алексей Васильевич пообещал
заняться и этим вопросом. В планах А. Бабурина открытие еще как минимум пяти детских
площадок в Коммунарском и Жовтневом районах.

В день открытия площадки Алексей Бабурин посетил 2-ю поликлинику 1-й детской
больницы в Южном микрорайоне. Компартия Украины на протяжении многих лет
оказывает детской поликлинике постоянную помощь. В этом году после обращения к
народному депутату Украины А. Бабурину в поликлинике были проведены ремонтные
работы, в прошлом году – закуплены кондиционеры. По словам заведующей
поликлиникой Аиды Лысенко, помощь коммунистов очень ценна, поскольку поликлиника
обслуживает 6400 детей и является единственной в Южном микрорайоне (Алексей
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Бабурин открыл еще одну детскую площадку в Запорожье // Компартія України
(http://www.kpu.ua/aleksej-baburin-otkryl-eshhe-odnu-detskuyu-ploshhadku-v-zaporozhe/).  –
2012. – 12.09).

Івано-Франківська область

11 вересня на Вічевому майдані Івано-Франківська активісти організації
«Антикримінальний вибір» провели політичний флеш-моб, метою якого було роз’яснити
виборцям, як не обрати до Верховної Ради так званих «тушок»-депутатів, які заради
власної користі готові перейти на сторону провладної партії.

Як пояснив один з активістів, мета «тушок», які часто позиціонують себе
кандидатами від опозиції – відібрати голоси в справжніх опозиціонерів, щоб потрапивши
до парламенту, відразу переметнутися до Партії регіонів. Перехожих застерігали, що
багато «тушок» маскуються під опозиціонерів і намагаються пройти до парламенту під
гаслами об’єднаної опозиції.

Увагу перехожих привертали чималенькі бочечки з етикетками «тушонка» та
портретами тих кандидатів, які, на думку громадських активістів, можуть виявитися
зрадниками народних інтересів. На етикетках «тушонки» – портрети мера Івано-
Франківська Віктора Анушкевичуса,  заступника голови ОДА Василя Гладія,  голови
Рожнятівської РДА Анатолія Диріва та інших.

Розпізнати «тушку», як запевняли активісти, можна за трьома ознаками. По-перше,
багато таких кандидатів мають кримінальне минуле і при цьому, навіть перебуваючи на
державній посаді, вони продовжують вчиняти злочин, розкрадаючи бюджетні кошти. По-
друге, до виборчого списку об’єднаної опозиції вони потрапляють без врахування
громадської думки,  дуже часто –  за гроші.  По-третє,  до початку виборів «тушки»  не
виявляють політичної активності, не працюють з виборцями, люди їх майже не знають.
«Вивчайте біографії кандидатів,  якщо там багато незрозумілих моментів,  можливо,  це –
«тушка». Голосуйте за тих, про кого чули задовго до виборів», – навчав ведучий акції.

Лікбез для виборців супроводжувався аукціоном, де можна було придбати іменну
«депутатську тушонку» та приготуванням гречаної каші зі справжньою «тушонкою».
Просвітницька акція завершилась загальним частуванням усіх охочих (В Івано-
Франківську мешканців навчали, як розпізнавати «тушки» серед кандидатів у народні
депутати // Громадянська мережа «Опора» (http://www.opora.org.ua/news/2389-v-ivano-
frankivsku-meshkanciv-navchaly-jak-rozpiznavaty-ltushkyr-sered-kandydativ-u-narodni-
deputaty). – 2012. – 12.09).

***

Люди в сільській місцевості не розуміють різниці між партією «Батьківщина» та
об’єднаною опозицією «Батьківщина», – констатував під час прес-конференції в Івано-
Франківську, голова Івано-Франківської обласної організації партії «Фронт Змін»
Володимир Шкварилюк.

З його слів, відповідне відкриття він зробив під час поїздок населеними пунктами
Прикарпаття, які пан Шкварилюк, а також його колеги по об’єднаній опозиції: лідери
обласної «Батьківщини» Дмитро Шлемко, обласної «Свободи» – Олександр Сич та голова
обласної організації Народного руху України Ігор Шумега здійснюють в даний час з
метою доведення мешканцям своєї позиції.

«На жаль,  –  зазначив він,  –  в селах люди не розуміють,  що об’єднана опозиція
«Батьківщина» – це не просто партія «Батьківщина», що це сім опозиційних партій»
(Володимир Шкварилюк скаржиться, що люди в селах сприймають об’єднану

http://www.kpu.ua/aleksej-baburin-otkryl-eshhe-odnu-detskuyu-ploshhadku-v-zaporozhe/
http://www.opora.org.ua/news/2389-v-ivano-frankivsku-meshkanciv-navchaly-jak-rozpiznavaty-ltushkyr-sered-kandydativ-u-narodni-deputaty
http://www.opora.org.ua/news/2389-v-ivano-frankivsku-meshkanciv-navchaly-jak-rozpiznavaty-ltushkyr-sered-kandydativ-u-narodni-deputaty
http://www.opora.org.ua/news/2389-v-ivano-frankivsku-meshkanciv-navchaly-jak-rozpiznavaty-ltushkyr-sered-kandydativ-u-narodni-deputaty
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опозицію не як об’єднання політсил, а лише як одну партію «Батьківщина» // БРІЗ
(http://briz.if.ua/4787.htm). – 2012. – 13.09).

Київ

12 вересня 2012 р. відбулася спільна прес-конференція узгоджених кандидатів у
народні депутати України від об’єднаних сил опозиції в мажоритарних округах Києва.
Участь у прес-конференції, зокрема, взяли представники Всеукраїнського об’єднання
«Свобода»: керівник Аналітичної служби об’єднання Юрій Левченко (виборчий округ
№ 223 – Шевченківський район Києва), член Політради ВО «Свобода» Андрій Іллєнко
(виборчий округ № 215 – Деснянський район столиці).

На початку заходу було представлено три першочергових завдання щодо столиці, які
опозиційні кандидати мають на меті реалізувати у Верховній Раді. Це ухвалення нового
закону «Про столицю України – місто Київ», який передбачатиме право обирати владу;
зміна системи розробки, ухвалення та реалізації Генплану, який забезпечуватиме
збереження історичного середовища міста, ландшафту та зелених зон, відновить пропорції
між житловою забудовою промисловими і комунальними об’єктами, соціально-
культурною та транспортною інфраструктурою; створення антикорупційних громадських
центрів, які готуватимуть експертні висновки щодо всіх питань у сфері інвестицій,
закупівель, користування міськими землями, майном та фінансами, регулювання розвитку
бізнесу та боротьби зі злочинністю.

Учасники прес-конференції відзначили, що в опозиційно налаштованій столиці
провладні кандидати якомога ретельніше намагаються замаскуватися під «незалежних», а
то й «опозиційних» кандидатів. Вони відмовляються від використання партійної
символіки, розповсюджують брехливі листівки, в яких пишуть про те, що їх нібито
підтримують лідери опозиції.

Голова Київської міської організації ВО «Свобода», єдиний кандидат від опозиції в
окрузі № 215 А. Іллєнко окреслив коло проблем, які є в окрузі: «І на Троєщині, і на
Воскресенці одна з найсерйозніших проблем – це тотальна алкоголізація населення.
Відбувається споювання народу – особливо дітей і юнацтва, і масштаби цієї катастрофи
дуже гнітючі. Зазвичай і міліція, і місцева влада покривають «розливайки». Очевидно, що
необхідно ліквідовувати їх, бо замість дитячих майданчиків, магазинів з хлібом і молоком,
біля будинку може стояти з 12 «розливайок», як, наприклад, на вулиці Закревського. Тому
не треба дивуватися, що сьогодні Україна перебуває на першому місці в Європі за рівнем
дитячого алкоголізму – нижче падати нема куди.

Наступна,  не менш страшна проблема,  яку я бачу на своєму окрузі –  це
наркопритони, яких на Лівому березі дуже багато. Рівень наркоманії тут – як у 90-і роки
по Києву. Абсолютну більшість наркопритонів покриває міліція.

Наша влада повинна знищити цю інфраструктуру споювання людей, наркопритонів,
нелегальних азартних закладів. Якщо міліція не в змозі це робити самостійно – ми їх
змусимо виконувати свої обов’язки, маючи відповідні депутатські повноваження».

Керівник Аналітичної служби ВО «Свобода», єдиний кандидат від опозиції в окрузі
№ 223 Ю. Левченко зазначив: «Мій округ дуже своєрідний – тут балотується провладний
кандидат Пилипишин, проти якого порушено дві карні справи.

А. Іллєнко, відповідаючи на запитання про фальсифікації, які влада планує
застосувати проти опозиції, зазначив: «У мене округ не менш «яскравий», ніж округи, де
балотуються одіозні провладні кандидати. У моєму окрузі іде Галина Герега – фактично
«друга людина» в Києві.

Я маю інформацію, що провладний кандидат планує на вибори привезти близько
10 тис. своїх працівників та змусити їх проголосувати за неї. Інакше як на виборчі

http://briz.if.ua/4787.htm
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фальсифікації розраховувати їй нема на що, адже як такої кампанії провладний кандидат
не веде.

Ми добре поінформовані про ті методи, схеми та механіці, які запускатиме влада і
протидіятимемо їм. Ми готові захищати свій результат» (У Києві відбулася спільна прес-
конференція кандидатів-мажоритарників від опозиції // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032639/). – 2012. – 12.09).

***

Проводити вибори київського міського голови в умовах роз’єднаності
демократичних сил, вакханалії адмінресурсу та без зміни законодавства про місцеві
вибори –  це прирікати киян на поразку.  Так вважає голова київської організації партії
«Наша Україна» Андрій Ніцой. На його думку, необхідно міняти закон так, щоб кандидат
на міського голову мусив набирати понад половину голосів тих, хто прийшов на вибори.

«Ясна річ, що гауляйтер Попов керує столицею цілковито неправомірно, – вважає
А. Ніцой. – Його неправомірно призначив Президент Янукович. І скільки б влада не
відтягувала дату виборів у Києві,  проводити їх все одно прийдеться.  Якщо на Закон
регіонали традиційно не зважають, то страх перед бунтом киян, яким терпіти
призначеного зайду вже немає сил, владу підтискає».

«Вибирати за нині діючим законом – означає, що ми отримаємо або чергового
блазня,  або злодюгу,  поруч із яким космічний мер зі своїм земельним дерибаном і
руйнуванням історичних пам`яток виглядатиме дитиною», – каже А. Ніцой.

«Отож, щоб обрати гідного мера, – вважає голова столичної «Нашої України», –
закон про вибори треба міняти. Для цього слід отримати більшість у Верховній Раді. Коли
об’єднана опозиція разом з іншими демсилами сформує парламентську більшість для
зміни цього закону – тоді й варто говорити про київського мера.  А поки що,  на жаль,  це
струс повітря і не більше» (Андрій Ніцой: «Без зміни виборчого закону кияни приречені
мати своїм головою або блазня, або бандита» // Центральний інформаційний сервер
«Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14844/). – 2012. – 12.09).

***

Референдум є дуже важливим інструментом демократії, але в руках сьогоднішньої
столичної влади він стає інструментом маніпуляцій, що дискредитує сам механізм
референдуму в Києві як такий. Про це заявила заступник голови депутатської фракції
«УДАР» у Київраді Наталія Новак.

«Дискредитація референдуму в столиці відбувалася, починаючи з формування
ініціативних груп. На більшості зборів не були присутні 200 осіб, як передбачено законом.
Деякі збори відбувалися тільки «на папері», просто збиралися паспортні дані людей, про
що нашу фракцію повідомили громадські активісти, представники бюджетних
організацій,  директори шкіл.  Не виключено,  що багато киян навіть не знають,  що були
учасниками подібних «зборів». Отже, референдум, який формувався на завідомо
неправдивій основі, не може бути законним. З самого початку він є фальшивий», –
зазначила Н. Новак.

Депутат також нагадала, що в українському законодавстві чітко прописано, що
референдум може проводитися з питань, віднесених до компетенції міської ради.
Водночас питання, винесені столичною владою, незаконні.

«Перше питання – чи схвалюєте Ви обов’язкове включення до щорічного бюджету
м. Києва надання адресної матеріальної допомоги пенсіонерам та надбавок працівникам
бюджетної сфери столиці?  А винесення питань,  які стосуються виплат з бюджету,
заборонено чинним законодавством . Питання друге – чи схвалюєте Ви створення в Києві
підлеглої міській громаді муніципальної міліції, що має забезпечувати порядок у місті та

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032639/
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безпеку жителів? –точно не відноситься до компетенції КМДА. Це виключно компетенція
Верховної Ради», – наголосила депутат.

Говорячи про третє питання, яке хочуть винести на референдум у Києві, – чи
схвалюєте Ви базові проектні рішення нового Генерального плану розвитку м. Києва?, –
Новак зазначила, що це питання вирване з контексту, і не можна розглядати базові
проектні рішення окремо від Генплану.

«Генеральний план – достатньо складний документ, він потребує фахового підходу.
Потрібно приймати рішення в цілому по Генеральному плану,  а не по окремих пунктах.
Виписавши в питаннях для референдуму базові проектні рішення від киян приховали, що
написано в Генеральному плані. А там зазначено, що, виявляється, в Києві щільність
менше,  ніж в Європі.  І тепер цю щільність на 30–40 % треба збільшити,  тобто кожному
киянину у двір ще треба підселити 30–40 % населення. А значне збільшення навантаження
на соціально-інженерну інфраструктуру міста призведе до поглиблення проблем у
транспортній, житловій та інших сферах», – зазначила заступник голови фракції «УДАР»
у Київраді (Наталія Новак: Своїми діями влада дискредитує референдум у Києві //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/nataliya-novak-svoyimi-
diyami-vlada-diskredituye-referendum-u-kiyevi). – 2012. – 12.09).

Луганська область

12 сентября офис Луганской областной организации Партии регионов посетили
официальные наблюдатели от Международной неправительственной организации
CANADEM Айяд Хилхал и Александра Берли (Канада).

Как сообщили в пресс-службе Луганской облорганизации Партии регионов, с ними
встретился заместитель руководителя аппарата облорганизации Партии регионов
Владимир Соломенцев.

Участники встречи обсудили ход и проблемы предвыборной кампании, методы и
технологии, которые используют разные политические силы.

Представители CANADEM рассказали, что приехали в Украину с целью
ознакомиться с избирательным процессом, пообщаться с представителями разных
политических сил, членами избирательных комиссий, СМИ, а также с активистами
общественных организаций, принимающими участие в мониторинге выборов.

В свою очередь, В. Соломенцев заявил, что Партия регионов крайне заинтересована
в присутствии международных наблюдателей на выборах, поскольку это является ещё
одним доказательством прозрачности и демократичности избирательного процесса в
Украине: «Мы надеемся, что с вашей помощью нам удастся максимально осветить все
стороны избирательного процесса и справится со всеми возникающими проблемами,
связанными с нарушениями».

Кроме того, В. Соломенцев проинформировал международных наблюдателей о том,
что уже сейчас представители различных политических сил используют незаконные и
«черные» политические технологии. В частности, по его словам, один из кандидатов в
нардепы активно использует подкуп избирателей, в ряде округов Луганщины
зарегистрированы «двойники» кандидатов от Партии регионов, некоторые политические
силы распространяют откровенно неправдивую информацию о социально-экономической
и политической обстановке в регионе.

Также Соломенцев отметил, что ещё одна проблема возникла при формировании
окружных избирательных комиссий (ОИК). Так, согласно законодательству, все
политические партии, участвующие в выборах, имеют право на своих представителей в
ОИК. Поэтому в Луганской области в состав комиссий вошло значительное количество
жителей других областей, что существенно затрудняет работу этих комиссий.

http://klichko.org/ua/news/news/nataliya-novak-svoyimi-diyami-vlada-diskredituye-referendum-u-kiyevi
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Подытоживая результаты встречи, В. Соломенцев заверил международных
наблюдателей, что выборы в Луганской области пройдут в соответствии с законами
Украины и европейскими стандартами демократии. Он также отметил, что Партия
регионов рассчитывает на победу и по данным социологических исследований имеет
высокую поддержку избирателей. «Для нас очень важно продолжить курс на обеспечение
стабильности, повышение социальных стандартов и уровня жизни, проводимый
Президентом Украины В.  Януковичем.  Мы верим,  что сделаем Украину
высокотехнологичным, богатым, развитым государством», – подчеркнул В. Соломенцев
(Облорганизацию Партии регионов посетили международные наблюдатели из
Канады // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/09/12/185425.html). – 2012. – 12.09).

***

Вугільна промисловість Луганської області не повинна приносити прибуток
приватним власникам. Про це заявив лідер КПУ Петро Симоненко журналістам у місті
Луганську.

Зокрема,  лідер Компартії підкреслив,  що під час своїх робочих поїздок по містах
Луганщини він провів кілька зустрічей з місцевими жителями. «Спілкуючись із
виборцями, особливо в шахтарських містах, я вкотре зробив висновок, що традиція КПУ
щодо підтримки вугільної промисловості та необхідності провести націоналізацію у цій
сфері єдино правильна», – сказав він.

П. Симоненко розкритикував той факт, що вертикаль влади в Луганській області
«загрузла в корупції» та закриває очі на існування «копанок». Політик підкреслив, що в
радянський час Луганська область забезпечувала енергетичним вугіллям країну на 40 %
від загальної цифри.

«На сьогоднішній день через так званий бізнес перспектива розвитку цього регіону
фактично на нульовому рівні», – сказав він.

Підсумовуючи, П. Симоненко додав, що владі потрібно негайно переглянути своє
ставлення до таких промислових регіонів, як Луганщина, приділяючи особливу увагу
розвитку вугільної промисловості в інтересах держави (Каретникова О. Вугільна
промисловість Луганщини не повинна працювати в інтересах бізнесу – Симоненко //
Golos.ua
(http://ua.golos.ua/ekonomika/12_09_13_ugolnaya_promyishlennost_luganschinyi_ne_doljna
_rabotat_v_interesah_biznesa__simonenko__). – 2012. – 13.09).

Львівська область

Ухвалення закону «Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо
розмежування земель державної та комунальної власності» закладає інституційні
механізми реалізації так званої «земельної реформи». Фактично ж ідеться про усунення
останнього бар’єра на шляху до безконтрольного дерибану української землі. Про це
заявив 12 вересня 2012 р. на сесії Львівської обласної ради депутат від Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Андрій Тягнибок.

«Відтепер у місцевих органів влади відібрали право розпоряджатися земельними
ділянками сільськогосподарського призначення, віддавши повноваження щодо передачі
землі у власність або користування Державному агентству земельних ресурсів. Крім того,
нардепи розширили повноваження ВРУ в частині розпорядження особливо цінними
землями. Рішення щодо таких земель тепер ухвалюватимуть із дозволу народних
депутатів», – зазначив А Тягнибок.

http://lugansk.comments.ua/news/2012/09/12/185425.html
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Як зазначив депутат, ухвалити цей антиукраїнський закон «регіоналам» допомогли
їхні вірні прислужники комуністи разом із «литвинівцями» та «тушками». Характерно, що
голосування за закон, який відкриває шлях до розпродажу землі, відбувалося за прямого
потурання першого заступника Голови Верховної Ради Адама Мартинюка, який
безцеремонно проігнорував звернення представників парламентської опозиції щодо
порушення Регламенту ВРУ (того ж дня вранці Верховна Рада скасувала ухвалення в
цілому відповідного законопроекту, а отже, повертатися до розгляду питання можна було
лише наступного дня).

«ВО «Свобода» заявляє: комуно-олігархічна більшість у Верховній Раді зробила
черговий крок до тотального розкрадання української землі. Ухвалення закону «Про
Державний земельний кадастр», ухвалення в першому читанні закону «Про ринок
земель», а тепер – і закону «Про внесення змін до деяких законодавчих актів України
щодо розмежування земель державної та комунальної власності» відкриває шлях до
торгівлі останнім стратегічним ресурсом держави – землею. Позбавлені землі українці вже
незабаром можуть перетворитися на кріпаків», – наголосив А. Тягнибок.

«Свобода», щойно прийде до влади, невідкладно поставить заслін на шляху
привласнення української землі олігархами й закордонними зайдами», – зазначив депутат
(Андрій Тягнибок закликав зупинити розкрадання землі // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032622/). – 2012. – 12.09).

Миколаївська область

На выборах в Южноукраинске и еще шести местных советах на Николаевщине
регионалы одержали победу с большим отрывом от соперников.

9 сентября в ряде районов Николаевщины состоялись внеочередные выборы
городских, сельских и поселковых голов. На этот раз своих руководителей избирали в
Южноукраинске, в Костуватском сельсовете Братского района, Кудрявцевском
поселковом совете Веселиновского района, Вознесенском сельсовете Вознесенского
района, Адамовском сельсовете Врадиевского района, а также в Куйбышевском сельском
совете Еланецкого района.

Город-спутник АЭС свой выбор сделал в пользу кандидата Партии регионов.
Евгений Квасневский, который до выборов являлся секретарем Южноукраинского
городского совета и практически ежедневно проводил встречи с местными жителями,
получил 58 % голосов избирателей.

В других населенных пунктах убедительную победу также одержали регионалы.  В
Братском районе в селе Костуватом 60 % голосов получил член Партии регионов
Александр Бондаренко. На Веселиновщине в поселке Кудрявцево поселковым
председателем стала самовыдвиженка от Партии регионов, весовик-учетчик частного
акционерного общества «Колосовский элеватор» Галина Слепендяева, получив
368 голосов избирателей (36 %). 554 вознесенца (84 %), в свою очередь, отдали голоса за
регионала Евгения Земляного, который на сегодняшний день является завхозом лагеря
Рацинской специальной школы-интерната. Член Партии регионов Наталья Потреба,
которая является учителем начальных классов общеобразовательной школы I–
III ступеней, возглавила село Адамово на Врадиевщине, получив 40 % голосов сельчан.
Должность сельского головы в селе Куйбышево Еланецкого района заняла член Партии
регионов, дезинфектор Куйбышевской сельской больничной амбулатории Людмила
Катанова, за которую проголосовали 38 % жителей (В выходные прошли выборы //
Вечерний Николаев (http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=16830). – 2012. – 11.09).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032622/
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***

12 сентября кандидаты в народные депутаты от партии «Русский блок» провели
пресс-конференцию, на которой рассказали о своих предвыборных программах.

Так, в конференции приняли участие кандидат по одномандатному избирательному
округу № 128 Евгения Бондаренко и кандидат по мажоритарному округу № 129
Александр Влащенко. Вначале Е. Бондаренко озвучила основные тезисы предвыборной
программы партии «Русский блок». В ней предлагается вернуть бесплатное образование,
медицину и жилье; также предлагают переориентироваться с доллара на российский
рубль; ввести дополнительные налоги для олигархов, ввести жесткий контроль на
продажу алкоголя и табака и другое.

После этого кандидаты в нардепы представили собственные программы как
мажоритарщики.

«Я намерен бороться с бюрократией на всех ее уровнях. Считаю, что именно это
явление является одним из факторов затягивания с принятием необходимых решений и
коррупции в органах власти. Власть должна работать для людей, удовлетворяя их
потребности, а не создавать для них препятствия в виде множества карточек и справок, с
которыми люди должны к ней приходить», – сказал Влащенко.

В свою очередь Е. Бондаренко делает акцент на решении насущных проблем
Николаева: создании транспортной развязки с помощью нового объездного моста;
возвращении удобных для николаевцев железнодорожных маршрутов; восстановлении
завода «Нектар», который сможет обеспечить население Николаева качественными
пищевыми продуктами; развитии судостроительной отрясли (Кандидаты в нардепы от
«Русского блока» намерены бороться против бюрократии и за восстановление завода
«Нектар» // «Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/34729). – 2012. –
12.09).

Одеська область

В Одессе состоялся Избирательный форум регионального актива политической
партии «УДАР («Украинский демократический альянс за реформы») Виталия Кличко». В
рамках презентации избирательной программы партии ключевые позиции обозначили
кандидаты в народные депутаты Украины,  которые баллотируются от «УДАРа»  по
Одесской области. Кроме того, было оглашено решение центрального исполнительного
комитета партии о назначении Эдуарда Гурвица политическим куратором избирательной
кампании «УДАРа» в регионе (напомним, политик идет на выборы по партийному
списку). В своем сегодняшнем выступлении на форуме он заявил:

«Таким звучным названием – «УДАР» – обладает только партия Виталия Кличко
«Украинский демократический альянс за реформы». И политическая сила с таким именем
не имеет права быть тусклой, невнятной, расхлябанной и приспосабливающейся к
обстоятельствам. Удар – это точечное приложение мощного импульса энергии, которому
предшествует концентрация воли, силы и умения. Всем этим располагает наша команда.

Впереди сложная кампания, но мы к этому готовы и у нас нет сомнений в конечном
успехе. В общенациональном масштабе эти выборы выведут «УДАР» на третью позицию
в рейтинге ведущих политических сил. Важным центром влияния он неизбежно станет и
на юге Украины. Перспективы Партии регионов тоже вполне ясны: через аферу
«народный бюджет»  к «народному медосмотру»  самих проходимцев (а их больные,  как
известно, самые душевные). Следующая, она же конечная, остановка Партии регионов
будет называться «народный трибунал». Не самые легкие времена предстоят и
Объединенной оппозиции. За этапом вынужденного объединения обычно следует этап
раздела активов с неизбежными скандалами и взаимными претензиями.

http://nikvesti.com/news/politics/34729
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«УДАР» – это новая страница в политической истории Украины и самые важные
первые строки на этой странице пишутся сегодня. «УДАР» – это импульс перемен и от
нашей сплоченности, стойкости, целеустремленности и последовательности зависит,
когда именно наступят необходимые Одессе и всей Украине перемены. Удачи всем нам, и
хотя все только начинается, в итоге все обязательно будет хорошо.

Но здесь нет наивных людей, и мы понимаем, что в этот раз далеко не все наши
кандидаты станут народными депутатами. Это абсолютно закономерно и на данном этапе
наша главная задача – накопить необходимый опыт и создать действительно
боеспособную команду, впереди у которой участие во многих избирательных кампаниях;
и в местных, и в парламентских, и в президентских. И чтобы в будущем уверенно
побеждать нокаутом, сегодня необходимо учиться побеждать по очкам. Этот путь в
спорте достойно прошел Виталий Кличко-боксер. Этот же путь предстоит пройти
Виталию Кличко-политику и всем нам (Эдуард Гурвиц: «Конечная остановка Партии
регионов будет называться «народный трибунал» // Свободная Одесса
(http://svobodnaya.odessa.ua/index.php/news/4994-1209122003.html). – 2012. – 13.09).

***

В Одессе началась кадровая чехарда в окружкомах. Об этом рассказал в ходе пресс-
конференции кандидат от объединенной оппозиции Борис Тарасюк.

По его словам, сегодня в комиссиях начались массовые замены кадров.
«Уже произведено 1750  замен в пользу ПР,  Народной партии и КПУ.  Сегодня мы

имеем большинство членов окружных комиссий, представленных от партий, которых мы
не знаем, но у большинства есть в названии слово русский», – отметил он.

Он также добавил, что в одесских округах комиссии сформированы так, что
фактически из 18 мест 16 принадлежит ПР и партиям-сателлитам (Выборы по-одесски: В
комиссиях одни русские // Репортер (http://www.reporter.com.ua/news/d7zo1o/). – 2012. –
12.09).

***

8–9 сентября четыре сельских совета Одесской области обрели городских голов.
Как сообщает пресс-служба Партии регионов, на внеочередных выборах

председателей сельских советов победу одержали регионалы.
Отметим,  что среди сел были и весьма крупные,  находящиеся в курортной зоне –

Роксоланы Овидиопольского района.
По результатам выборов выбрали председателя Макаровского сельского совета

Ширяевского района – Владимира Гедзь, Новоукраинского сельского совета
Раздельнянского района – Олега Подолинского, Роксолановского сельского совета
Овидиопольского района – Сергея Болгирева и Анатольевского сельского совета
Березовского района Владимира Марченко (Регионалы «захватывают» местные
советы: Среди них – курортные // Репортёр (http://www.reporter.com.ua/news/p7p/).  –
2012. – 13.09).

Полтавська область

13 сентября здание Полтавской облгосадминистрации пикетировали сторонники
Компартии, требуя возвращения в школьную программу изучения романа советского
писателя Александра Фадеева «Молодая гвардия».

На акцию протеста собралось около ста полтавчан, они вышли на акцию под
флагами КПУ. «Мы пришли для того, чтобы этот роман изучали в школах. Дети и их

http://www.reporter.com.ua/news/p7p/


60

родители должны его знать. Ведь без истории нет государства. Это произведение
воспитывает в детях патриотичность», – 



61

Сумська область

Голова Сумської ОДА Юрій Чмирь звернувся до кандидатів у депутати Верховної
Ради України та представників політичних сил з ініціативою підписати меморандум про
чесне ведення передвиборної кампанії. Такий документ, за його словами, стане
стримуючим фактором для тих, у кого виникне бажання діяти урозріз із діючим
законодавством.

Керівник області зазначив,  що ситуація в області спокійна,  проте з метою
запобігання незаконним проявам ведення агітації представники політичних сил і
кандидати в депутати мають зібратися для обговорення основних положень меморандуму
і його підписання.

Губернатор озвучив основні тези майбутнього документа: чітке формулювання
намірів, що передбачають проведення чесних і відкритих виборів, діяльність у межах
чинного законодавства, попередження проявів «брудного» піару, об’єктивне висвітлення
усіх процесів, що матимуть місце під час передвиборної кампанії.

«Моє завдання – гарантувати право кожного мешканця області спокійно віддати свій
голос за того чи іншого кандидата. Закликаю всіх докласти зусиль, щоб Сумська область
стала взірцем того, як можна спокійно і толерантно провести вибори», – заявив Ю. Чмирь
(Губернатор Сумщини закликає політиків підписати меморандум «Про чесні вибори»
// Інформаційне агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/59077). –
2012. – 13.09).

Тернопільська область

З 8 по 11 вересня у Тернополі проходило попереднє голосування (праймеріз) до
Верховної Ради України по виборчому мажоритарному округу № 163, організоване
громадською організацією «Рідне місто». Усім бажаючим у різних мікрорайонах
Тернополя пропонувалося проголосувати за одного з 13 кандидатів у депутати Верховної
Ради, за якого вони б віддали голоси на виборах 28 жовтня.

За результатами попереднього народного голосування перемогу здобув Юрій
Олійник,  який набрав 44,5  %  голосів.  Друге місце посів Олексій Кайда –  39  %,  третє –
Михайло Ратушняк –  8  %,  6  %  виборців готові проголосувати за Віталія Максимова (У
Тернополі народ обирає своїх представників // Нова ера
(http://www.novaera.te.ua/news.php?readmore=1305). – 2012. – 11.09).

***

Одной из основных тенденций нынешних выборов является привлечение к
предвыборной агитации церкви и благотворительных фондов.

Об этом заявил на пресс-конференции глава Тернопольского представительства
Института украинской политики Виктор Уният.

«Тернопольщина чрезвычайно политизирована. Значительная часть кандидатов на
Тернопольщине ведут предвыборную агитацию через благотворительные фонды. Очень
много политиков-мажоритарщиков в избирательном процессе привлекают религию –
благословляют, грамоты и ордера раздают. Правда, не знаю, повлияет ли это на
избирательный процесс», – отметил эксперт.

По его словам, после принятия языкового закона «люди протестуют в другой
форме». «Смотрите, сколько сейчас свадеб происходит в вышиванках, в общественном
транспорте водители включают исключительно украиноязычную музыку. Это тоже
является сознательным протестом», – подчеркнул Уният.

http://regionews.com.ua/node/59077
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Интересной особенностью выборов на Тернопольщине эксперт считает также тот
факт, что от отдельных предприятий области на выборах идут 3–4 кандидата. По его
словам, это признак того, что выборы уже превратились в бизнес.

Уният также добавил, что выборы не закончатся 28 октября. Их продолжением
станет судебная тяжба между кандидатами и политическими партиями (Особенность
нынешних выборов – привлечение к агитации церкви и благотворительных фондов //
Аргумент (http://argumentua.com/novosti/osobennost-nyneshnikh-vyborov-privlechenie-k-
agitatsii-tserkvi-i-blagotvoritelnykh-fondov). – 2012. – 11.09).

***

Велелюдне народне віче за участі лідерів об’єднаних сил опозиції – голови
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олега Тягнибока і голови Ради об’єднаної
опозиції «Батьківщина» Арсенія Яценюка згуртувало на Театральному майдані Тернополя
тисячі тернополян та гостей міста.

О.  Тягнибок і А.  Яценюк представили громаді краю кандидатів від об’єднаних сил
опозиції в одномандатних виборчих округах області.  Зокрема,  по місту Тернополю
(виборчий округ № 163) ним є голова обласної організації ВО «Свобода» Олексій Кайда.

Олег Тягнибок наголосив на тому, що сьогодні усім нам потрібно гуртуватися, бо в
єдності – наша сила, наша воля та наш дух, який, ми, українці, повинні відстояти.

«Зараз вибори є чорно-білими. Є об’єднані сили опозиції і є Партія регіонів та її
сателіти. Хто не з нами, той – з Януковичем. Третього тут не дано», – зазначив А. Яценюк
(Олег Тягнибок та Арсеній Яценюк представили Олексія Кайду як єдиного кандидата
від об’єднаних сил опозиції // Тернопіль вечірній (http://t-v.te.ua/podiyi/oleg-tyagnibok-ta-
arsenij-yacenyuk-predstavili-oleksiya-kajdu-yak-yedinogo-kandidata-vid-obyednanih-sil-
opoziciyi/). – 2012. – 12.09).

Харківська область

На Харківщині до парламентських виборів першою почала готуватися Партія
регіонів. Точно за підручником з політології: не пізніше як за рік.

Обкатка агітаційної складової на електораті була далекоглядно розгорнута на
початку року, коли до Харкова зачастили та стали «з’являтися на людях» під час всіх
більш-менш масових свят діючи народні депутати Партії регіонів –  потенційні
мажоритарники Валерій Писаренко, Віталій Хомутиннік, Ірина Бережна. В активну стадію
передвиборча кампанія провладної політичної сили була введена вже наприкінці квітня,
коли харків’яни та мешканці окремих районів області – ветерани та діти війни – були
вперше масово облагодіяні продуктовими пакунками, приуроченими до Дня Перемоги, від
провладних, тоді ще потенційних, мажоритарників.

З тими ресурсними можностями, якими монопольно розпоряджується провладна
політична сила, опозиція, навіть об’єднана, тягатися не в змозі. Вочевидь, вона й не
намагається. Зокрема, на початку вересня в одному з інтерв’ю керівник виборчої кампанії
об’єднаної опозиції у Харківський області Арсен Аваков відмовився назвати суму, яку ОО
витратить на виборчу кампанію й фактично визнав,  що в неї буде вкладено мінімум
коштів.

Економічний варіант виборчої кампанії об’єднаної опозиції за умов командного
стилю ведення агітації провладними кандидатами визначає для неї необхідність
додержуватися аналогічного сценарію. Але якщо у власній командній грі мажоритарники
від Партії регіонів отримують організаційну підтримку від владно-адміністративної
вертикалі, то опозиція змушена спиратися на партійно-організаційні структури.

http://argumentua.com/novosti/osobennost-nyneshnikh-vyborov-privlechenie-k-agitatsii-tserkvi-i-blagotvoritelnykh-fondov
http://argumentua.com/novosti/osobennost-nyneshnikh-vyborov-privlechenie-k-agitatsii-tserkvi-i-blagotvoritelnykh-fondov
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Між тим поточний стан місцевих партійних організацій, що складають структуру
об’єднаної опозиції, досить далекий від передвиборчої дієздатності. Здається, звідси – ті
досить скромні амбіції щодо електорального результату, які були озвучені А. Аваковим.
За його вересневою заявою, об’єднана опозиція запланувала виграти у 2–3 округах, але
«може це буде 4  округа,  може,  5».  За пропорційною частиною виборів вона розраховує
набрати на Харківщині 25–28 % голосів.

Комуністична партія України, Партія «УДАР Віталія Кличка» та Партія Наталі
Королевської «Україна – Вперед!» на Харківщині, здається, зосереджені на отриманні
результату за загальнонаціональним списком. Практично всі висунуті ними мажоритарії
для місцевого електорату є «темними конячками», а передвиборчі кампанії структуровані
переважно у партійно-командному стилі. Єдиним виключенням, що лише підтверджує
зазначену тенденцію, є балотування по 170 виборчому округу (частина Московського
району Харкова) діючого народного депутата, Голови Харківського Обкому КПУ Алли
Александровської. У двобої з висуванцем від Партії регіонів Дмитром Святашем вона має
вагомий шанс на перемогу, підкріплений, за неофіційною інформацією, неформальною
домовленістю між нею та місцевим керівництвом Партії регіонів (Вибори-2012 на
Харківщині: на Бережну чекає інтелектуальний спаринг, а Грицак дарма потратився
// Галицькі контракти (http://kontrakty.ua/article/52899). – 2012. – 14.09).

Херсонська область

В Отрадокаменке (Бериславский р-н) и Чернянке (Каховский р-н) прошли досрочные
выборы глав сельсоветов (в связи с досрочным прекращением полномочий» сельских глав
И. Панченко (Одрадокаменка) Ю. Серова (Чернянка).

Выборы председателя Чернянского сельского совета состоялись 9 сентября. Победа
Юрия Серова была убедительной – более девятисот голосов. 316 голосов отданы за
«регионала» Николая Гриценко, 70 – за Николая Плута, 64 – Людмилу Ямковую, 52 –
Валерия Свиридовского. Также известно, что Ю. Серов в хороших отношениях с
кандидатом в депутаты по 185 избирательному округу от партии «Украина – Вперед!»
Сергеем Хланем.

На родине Николая Дмитрука в селе Отрадокаменка победу одержал
самовыдвиженец Бацанюк Владимир (Регионалы провалили выборы на Херсонщине //
«Херсонские Вести» (http://www.visti.ks.ua/novosti/politika/2714-regionaly-provalili-vybory-
na-hersonschine.html). – 2012. – 10.09).

***

Сьогодні на державному рівні консервується бідність 90 % населення. Проблеми
ринку праці створюються свідомо. У нас тотальна корупція влади, якій вигідні безробіття
і тіньовий ринок праці, як спосіб збільшення власних доходів. Про це повідомив кандидат
в депутати від партії «Україна – Вперед!» у 182 виборчому округу Устин Мальцев.

«Ми маємо створювати робочі місця для людей, а не для служби зайнятості. Кожний
українець, незалежно від того, де він проживає – у великому місті, у сілі або невеличкому
містечку – повинен мати роботу, щоб забезпечувати гідне життя для своєї родини», – так
вважає підприємець У. Мальцев.

За словами У. Мальцева, розвиток реального сектору економіки, відновлення
існуючих підприємств і створення нових у сегменті малого і середнього бізнесу – шлях до
зниження залежності Херсонщини від сезонної зайнятості.

«Економіка нашого регіону потребує законодавчу допомогу. Тоді у нас з’являться
нові робочі місця у суднобудівництві, сільгоспмашинобудівництві, у аграрному секторі і
сфері послуг. Наше завдання – забезпечити реальні стимули для підприємців у створенні

http://kontrakty.ua/article/52899
http://www.visti.ks.ua/novosti/politika/2714-regionaly-provalili-vybory-na-hersonschine.html
http://www.visti.ks.ua/novosti/politika/2714-regionaly-provalili-vybory-na-hersonschine.html
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робочих місць, допомогти соціально незахищеним людям отримати роботу і збільшити
зайнятість у тих сферах і регіонах, де сьогодні найбільше безробіття. Це ключова задача
нашого економічного плану», – додав кандидат у нардепи.

«У нас є конкретні розробки, засновані на економічних розрахунках. Програма
індустріальних парків дозволить залучити 8  млрд дол.  інвестицій і створити 300  тис.
робочих місць за 3–4 роки.

Пакет заходів, спрямованих на реалізацію проекту «Нова економіка – нова країна»,
запропонований партією «Україна – Вперед!», містить 25 законопроектів, спрямованих на
розвиток економіки. Завдяки їм у найближчі п’ять років в Україні можуть бути додатково
створені 1,8 млн робочих місць з гідною заробітною платнею», – впевнений У. Мальцев
(Кандидат від Королевської на Херсонщині знає, як підняти економіку області //
Інформаційне агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/58724).  –
2012. – 11.09).

Черкаська область

У Жашкові влада так і не створила належних умов для роботи окружної виборчої
комісії: немає ані належного приміщення, ані оргтехніки.

Опозиція наполягає, що все через те, що голова цього окружкому – один з
небагатьох, який потрапив до комісії за квотою «Нашої України».

«Усе це спланований наступ на голову комісії, бо він не від Партії регіонів. Комісії
не створили належних умов праці, а потів вимагатимуть її розпуску через бездіяльність,
щоб створити іншу, слухняну», – переконані у жашківському виборчому штабі об’єднаної
опозиції «Батьківщина» (Жашківських окружком хочуть розпустить, бо голова –
опозиціонер? // Нова молодь Черкащини (http://novamolod.ck.ua/zhashkivskyh-
okruzhkom-hochut-rozpustyt-bo-holova-opozytsioner/). – 2012. – 10.09).

***

Керівник фракції Комуністичної партії України у Черкаській обласній раді Віктор
Роєнко на останній сесії облради 22 серпня розкритикував діяльність державних органів –
управління юстиції та відділів державної виконавчої служби,  які не стежать за тим,  щоб
виконувалися справедливі рішення судів.

«Черкаський міський голова Сергій Одарич та виконавчий комітет Черкаської
міської ради роками не виконують рішення судів всіх інстанцій щодо повернення
необґрунтовано нарахованих коштів громадянам міста на окремі види комунальних
послуг, а державні органи – управління юстиції і відділ державної виконавчої служби при
ньому, які справно отримують заробітну платню з кишені платників податків, ні кують, ні
мелють, боячись потривожити знахабнілого чиновника, якого обрали ті ж самі платники
податків», – зазначив В. Роєнко.

Також лідер черкаських комуністів з трибуни обласної ради повідомив депутатам,
що у Маньківському районі також ігнорується рішення судів стосовно виплати
заборгованості приватного акціонерного товариства «Санаторій Аквадар» перед
громадянами за здану ними сільгосппродукцію.

«До мене поступило 14 рішень Маньківського районного суду, прийнятих у лютому
– березні 2012 р., на користь 14 жителів Маньківського району про стягнення з приватного
акціонерного товариства «Санаторій Аквадар» заборгованості за здану
сільськогосподарську продукцію в 2010–2011 рр., вирощену на власному господарстві цих
громадян. Сума заборгованості 2,5–10 тис. грн», – зазначив В. Роєнко.

За словами депутата-комуніста, є постанова державного виконавця про передачу
матеріалів виконавчого впровадження від 04.05.2012 для виконання. Проте, на даний час,

http://regionews.com.ua/node/58724
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заборговані кошти жителям району за здану сільгосппродукцію ПАТ «Санаторій
Аквадар» так і не виплачені.

Тому В. Роєнко звернувся із депутатським зверненням до управлінь юстиції
Черкаської області і Маньківського району, їх відділів державної виконавчої служби про
негайне виконання рішень судів, як обов’язкову гарантію захисту конституційних прав
громадян.

Також керівник фракції Комуністичної партії України в обласній раді звернувся із
депутатським зверненням до Черкаського міського управління юстиції та відділу
державної виконавчої служби міста щодо виконання судових рішень про повернення
громадянам міста необґрунтовано нарахованих коштів на окремі види комунальних
послуг (Комуністи Черкащини вимагають неухильного виконання рішень судів по
захисту громадян // Компартія України (http://www.kpu.ua/komunisti-cherkashhini-
vimagayut-neuxilnogo-vikonannya-rishen-sudiv-po-zaxistu-gromadyan/). – 2012. – 11.09).

***

Однією з кращих передвиборних програм на Черкащині визначили програму
кандидата в нардепи,  самовисуванця по округу № 195  Петра Душейка.  Про це
повідомляють експерти Черкаської обласної організації Комітету виборців України.

Експерти стверджують: аналізуючи програми кандидатів, з’ясували, що лише деякі
варті уваги. У КВУ виокремили пункти, які є в усіх передвиборних програмах: це сільське
господарство, освіта, наука, медицина, пенсійна реформа, соціальний захист. Загалом же
експерти відзначають, що в таких програмах багато популізму.

«Я хвалю кандидата,  щодо якого нас дуже важко звинуватити в симпатіях.  Колись
ми дуже серйозно боролися з адмінресурсом на Чорнобаївщині і тодішній кандидат
П. Душейко на нас сердився. Але почитавши його програму, хочу зробити комплімент: це
єдиний кандидат, який порушує важливі питання, – говорить керівник програми
довготермінового спостереження КВУ Юрій Сас. – Наприклад, зміни порядку
успадкування майна».

До речі, це вже не перший комплімент від незалежних експертів П. Душейку. Раніше
голова Комітету виборців України Олександр Черненко назвав П. Душейка «упізнаваним»
на виборчому окрузі № 195 (Чорнобаївський, Драбівський, Чигиринський райони та
частина Соснівського району Черкас) (Один із претендентів на перемогу по
«Соснівському» округу має найкращу передвиборну програму // Черкаський край
(http://www.kray.ck.ua/politika/vibori/item/1296-odin-iz-pretendentiv-na-peremogu-po-
sosnivskomu-okrugu-mae-naykraschu-peredvibornu-programu). – 2012. – 12.09).

***

Генерал міліції,  колишній начальник Управління МВС у Черкаській області та в.о.
начальника УСБУ регіону Микола Каплій призначен керівником служби безпеки у
виборчому штабі об’єднаної опозиції Черкащини.

Про це 17 вересня на прес-конференції повідомив керівник фракції Черкаської
облради партії ВО «Батьківщина»Володимир Гресь.

«Завдяки цьому опозиція посилить свою роботу в області. Я думаю, що Микола
Васильович як досвідчений генерал допоможе нам в захисті голосів виборців», – сказав
В. Гресь (За безпеку в штабі об’єднаної опозиції Черкащини відповідатиме генерал //
ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/10113-za-bezpeku-v-shtabi-obednanoyi-
opozitsiyi-cherkaschini-vidpovidatime-general). – 2012. – 17.09).

http://www.kpu.ua/komunisti-cherkashhini-vimagayut-neuxilnogo-vikonannya-rishen-sudiv-po-zaxistu-gromadyan/
http://www.kpu.ua/komunisti-cherkashhini-vimagayut-neuxilnogo-vikonannya-rishen-sudiv-po-zaxistu-gromadyan/


66

Чернівецька область

Зареєстровано Чернівецьку обласну організацію Політичної партії «РЕНЕСАНС»
5 вересня 2012 р. Головним управлінням юстиції у Чернівецькій області

зареєстровано Чернівецьку обласну організацію Політичної партії «РЕНЕСАНС». Голова
організації – Струк Юлія Іванівна

Юридична адреса: м. Чернівці, вул. Південно-Кільцева, 31/58 (Кандидат в
депутати по Чернівцям стала головою партії // Буковинська правда
(http://bukpravda.cv.ua/news/suspilstvo/item/3694-кандидат-в-депутати-по-чернівцям-
стала-головою-партії.html#.UE3WRuwVhL0). – 2012. – 8.09).

***

Буковинська опозиція переконана, що фальсифікації виборів робитимуться в
дільничних виборчих комісіях. Про це заявив керівник виборчого обласного штабу на
Буковині Максим Бурбак.

Адже відомо, що з 18 представників окружних виборчих комісій з половина, якщо не
більше, мають політичну історію, дотичну до партії регіонів чи Віктора Януковича. Та
нинішнім законодавством багато функцій ОВК передано дільничним комісіям, де й будуть
найбільше фальсифікувати вибори.

Також в штабі об’єднаної опозиції повідомили, що робота ОВК з технічного боку
наразі зовсім не забезпечена. Тільки тепер затверджується їх фінансування.

Однак представники опозиції в кожній виборчій комісії нагадують членам, аби
вибори провести чесно.  Адже бюлетені будуть зберігатися протягом 5  років і
достовірність результатів можна буде перевірити. І варто пам'ятати, що за фальсифікацію
виборів порушникам загрожує кримінальна відповідальність аж до позбавлення волі на
12 років (Буковинська опозиція переконана, що фальсифікації виборів робитимуться в
дільничних виборчих комісіях // Чернівецька газета «ЧАС»
(http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6827). – 2012. – 11.09).

Чернігівська область

Політична агітація в Бахмацькому районі набирає все більших обертів, особливо це
стосується політичних партій. Активну політичну агітацію продовжують проводити ВО
«Батьківщина», Комуністична партія, Партія регіонів.

Значно активізувалася діяльність партії «Удар», яка останні тижні систематично
виставляє намети в найбільш людних місцях м. Бахмач, розповсюджуючи агітаційні
матеріали та збираючи підписи на підтримку лідера партії В. Кличка.

Активізували також свою діяльність кандидати-мажоритарники.
Користуючись нагодою, 9 вересня (День визволення м. Бахмач), четверо кандидатів

– Тандура В.М. (Партія регіонів), Секела Р.М. (самовисування), Михно С.А.
(Комуністична партія), Ляшко О.В. (Радикальна партія) виступили з привітальним словом
на мітингу,  присвяченому Дню визволення м.  Бахмач.  Цього ж дня відбулася зустріч
О. Ляшка з мешканцями с. Курінь Бахмацького району.

Завітала до м.  Бахмач і Ходос Л.В.  –  ще один кандидат в народні депутати
(самовисування),  за «підтримки»  якої відбулося «Автошоу тюнінгованих автомобілів».
Л.  Ходос виступила з привітальним словом до бахмачан.  Під час заходу молодики
кремезної статури (судячи з нашивок представники всеукраїнської громадської організації
«Ніхто крім нас»,  яка підтримує Л.  Ходос)  серед глядачів розповсюджували газету
«Край»,  в якій висвітлено Передвиборчу програму Л.В.  Ходос та відомості про її

http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6827
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біографічні дані, громадську та професійну діяльність. До газети додавався Трудовий
договір Л. Ходос з роботодавцями (виборцями), в якому вона зобов’язувалась виконати
всі пункти своєї передвиборчої програми. Глядачів зібралося небагато і то, в основному
молодь в віковому діапазоні від 10 до 18 років (Активізували свою діяльність
кандидати-мажоритарники 208 округу // ПіК: події і
коментарі(http://pik.cn.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=9323&Itemid=
2). – 2012. – 10.09).

***

Підсумки позачергових виборів до місцевих органів влади,  які відбулися 9  вересня
2012 р. у кількох територіальних громадах області.

Так, представники Партії регіонів перемогли на позачергових виборах:
– Івангородського сільського голови Ічнянського району – перемогу здобув член

Партії регіонів Олександр Лікаренко, за якого проголосувало 79,7 % громадян, які взяли
участь у голосуванні.

– Пекарівського сільського голови Сосницького району – більшість виборців –
61,9 % з тих, хто взяв участь у голосуванні – проголосували за члена Партії регіонів
Володимира Трубу;

– Світличненського сільського голови Варвинського району, де переміг Анатолій
Філоненко, член Партії регіонів, за якого проголосували 31,1 % виборців, які отримали
бюлетені для голосування.

Таким чином на всіх позачергових виборах 9 вересня 2012 р. перемогли
представники Партії регіонів (Підсумки позачергових виборів до місцевих органів влади
– перемога Партії регіонів // Чернігівський монітор
(http://monitor.cn.ua/ua/politics/7709). – 2012. – 14.09)

Партійні акції, заходи

У Києві біля Вищого адміністративного суду відбувся мітинг громадян, які
протестували проти відмови суду розглядати їхні заяви про приєднання до позову проти
Президента Януковича.

У мітингу взяли участь близько 500 людей, а також представники об’єднаної
опозиції «Батьківщина».

«Янукович дав вказівку суду не зважати на півмільйона підписів, зібраних по всіх
Україні.  Це повна дискредитація судової системи та апарату державного управління»,  –
заявив на мітингу народний депутат фракції «БЮТ–Батьківщина» Юрій Одарченко.

«Відмовою розглядати ці позови суд та влада остаточно заявили: прості люди їм не
цікаві, їх права і свободи вони не захищатимуть», – сказав Одарченко.

Він наголосив, що об’єднана опозиція «Батьківщина» зробить все можливе, щоб
позови людей все-таки були розглянуті.

У свою чергу керівник юридичного департаменту Центрального штабу об’єднаної
опозиції Павло Петренко зазначив, що позови стануть основою для діяльності Тимчасової
слідчої комісії Верховної Ради.

«Ми заберемо заяви людей,  які працівники суду назвали мотлохом,  і вони стануть
основою діяльності Тимчасової слідчої комісії у наступному парламенті», – сказав він.

«Ми також вивчаємо всі можливості,  щоб розглянути ці позови в Україні.  Це буде
або повторний позов, або інші юридичні міри», – сказав П. Петренко.

http://pik.cn.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=9323&Itemid=2
http://pik.cn.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=9323&Itemid=2
http://monitor.cn.ua/ua/politics/7709
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Під час мітингу представники опозиції закликали громадян поставити свої підписи
під скаргою на Вищий адміністративний суд та запит на голову ВАСУ з вимогою
пояснити порушення присяги суддею Олексієнком, який відмовився прийняти позови до
розгляду.

Крім того, опозиція звернеться до Генпрокурора зі скаргою на дії вказаного судді.
На мітингу люди скандували «Юлі – волю!», і «Олексієнку – ганьба!» (Люди

прийшли пікетувати суд, який відмовився розглядати позов проти Януковича // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/12329.html). – 2012. – 10.09).

***

2004 р. влада не відключила 5 канал і відбулася революція. Тому сьогодні вона
намагається закрити ТВі. Про це заявив голова Ради об’єднаної опозиції Батьківщина
Арсеній Яценюк, виступаючи на акції на захист телеканалу ТВі 8 вересня на
Михайливській площі в Києві.

«Саме телеканал ТВі є тим джерелом інформації, яке каже правду. І ця правда
неприємна для влади. Буду відвертим – інколи ця правда неприємна і для опозиції. Але це
та правда, те слово, та думка, та позиція, яка потрібна для України. Це і є демократія», –
наголосив А. Яценюк.

Він наголосив, що демократія це коли люди мають право почути правду і сказати
правду. «І це – телеканал ТВі, тому ми його захищаємо», – додав він.

А. Яценюк наголосив, що влада почала відключати ТВі, тому що злякалася. Вони
перелякалися, коли Мікола Княжицький вийшов боротися за демократію не тільки на
каналі, а й у новому парламенті. У тому парламенті, який повинен змінити цей режим,
відновити демократію в Україні, наголосив голова Ради об’єднаної опозиції Батьківщина .

«Вони зрозуміли,  що в Україні може бути національне підняття на кшталт 2004  р.
Тільки через канал ТВі ми можемо донести правду та переконання. І тому вони вирішили
не допускати таких помилок, як у 2004 р. Тоді вони не відключили «5 канал» – і відбулась
революція», – підкреслив він.

«Сьогодні вони не відключать ТВі. Україна зміниться, і ми виборемо своє майбутнє.
Ні режиму! Так – правді, слову і каналу ТВі», – наголосив А. Яценюк.

Акція на захист телеканалу ТВі проходила 8 вересня в Києві, Дніпропетровську,
Донецьку, Луганську, Львові та інших містах під гаслом Захисти свій простір свободи.
Акція проходить на знак протесту проти відключення телеканалу ТВі у понад
80 кабельних мережах по всій Україні (Влада намагається закрити ТВі, адже боїться
повторення 2004 року // Замкова гора (http://zamkova.info/topnews/13799-vlada-
namagayetsya-zakriti-tv-adzhe-boyitsya-povtorennya-2004-roku.html). – 2012. – 10.09).

***

Благотворительная акция «Милосердие твоей души» пройдёт на Луганщине. Об этом
сообщает пресс-служба Луганского обкома КПУ.

Луганские коммунисты и совет женщин-тружениц «За будущее детей Украины»
объявили о ежегодной благотворительной акции «Милосердие твоей души», которая
проводится в единый день – 28 сентября.

Как сообщила председатель Луганской областной общественной организации
Всеукраинский совет женщин-тружениц «За будущее детей Украины» Олеся Моцпан,
акция призывает оказать конкретную помощь обездоленным детям из Луганской области.

«Мы собираем книги,  одежду,  обувь и игрушки,  которые впоследствии направим в
детские дома всех городов и районов Луганщины», – сказала О. Моцпан.

http://byut.com.ua/news/12329.html
http://zamkova.info/topnews/13799-vlada-namagayetsya-zakriti-tv-adzhe-boyitsya-povtorennya-2004-roku.html
http://zamkova.info/topnews/13799-vlada-namagayetsya-zakriti-tv-adzhe-boyitsya-povtorennya-2004-roku.html
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Она отметила, что детям, оставшимся без родительской опеки, необходимо внимание
и забота.

Вещи, предназначенные для благотворительной акции «Милосердие твоей души»,
принимаются в офисах всех городских и районных комитетов Коммунистической партии
Украины в Луганской области до 27 сентября 2012 г. включительно (Коммунисты и
совет женщин-тружениц на Луганщине собирают «конкретную помощь»
обездоленным детям // Остров (www.ostro.org/lugansk/society/news/405978/). – 2012. –
11.09).

***

11 вересня 2012 р. у Харкові на центральній площі Руднєва навпроти будівлі
Апеляційного суду Харківської області, пройшов мітинг на підтримку Юлії Тимошенко. У
ньому взяли участь активісти ВО «Батьківщина» з Луганської, Сумської, Харківської та
Дніпропетровської областей. Люди тримали символіку «Батьківщини» і символіку
об’єднаної опозиції, транспаранти з написом «Юлі – Волю!», а також скандували лозунг
«Банду – геть!». У мітингу прийняли участь більш ніж тисяча осіб.

Але мирно мітинг провести не вдалося –  в черговий раз виступаючих міська влада
намагалась заглушити гучними піснями за допомогою спеціально обладнаної машини.

Під час свого виступу Ірина Верігіна, керівник Луганського регіонального виборчого
штабу, закликала всіх реально та об’єктивно обмислити все те, що наразі коїть влада:
«Активна виборча кампанія, яку ми ведемо, вочевидь, дуже лякає наших опонентів із
провладного табору, які від безсилля вдаються до таких брудних методів. Але нас не
зламати й не залякати: разом ми – сила. Це наша боротьба. І сьогодні Ми маємо
перемогти!» (Луганчани підтримали Юлію Тимошенко на мітингу 11 вересня у Харкові
// Луганская областная организация политической партии «Всеукраинское
объединение «Батьківщина» (http://byut-lugansk.org.ua/main/328-luganchani-pdtrimali-
yulyu-timoshenko-na-mtingu-11-veresnya-u-harkov.html). – 2012. – 12.09).

***

14 вересня 2012 р. в Івано-Франківську активісти «Студентської Свободи» провели
символічну акцію «Україною керує «совок». Епіцентром подій став Вічевий майдан. Саме
тут молоді націоналісти зліпили постамент, що символізував чинну владу, та віднесли
його до місцевого офісу Партії регіонів.

«Боввана» студентська молодь зліпила зі старих комуністичних газет. Постамент
розмалювали у біло-сині кольори, а зверху обклеїли сторінками совєцьких книг. На
совєцько-комуністичний фон пам’ятника причепили фото Лєніна та Януковича. Як
стверджують організатори, створений постамент є прямим символом чинної влади, яка
базується на комуністичній ідеології.

«Зараз змінився тільки колір владної верхівки, але їхня суть залишилася такою
самою, якою була ще в 30-і роки минулого століття. Тому ми й створили цю скульптуру,
щоби нагадати про істинне обличчя правлячої «еліти»«, – прокоментував координатор
акції Михайло Малярчук.

Молоді активісти спільними силами віднесли монумент до офісу Партії регіонів. Як
зазначають студенти, саме тут і місце цьому пам’ятнику. «Влада має усвідомлювати, що
громада насправді знає її суть. Два портрети: Лєніна та Януковича – це одне обличчя
правлячого режиму», – стверджують учасники акції (В Івано-Франківську активісти
«Студентської Свободи» провели громадську акцію «Україною керує «совок» // Сайт
ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032702/). – 2012. – 14.09).

http://byut-lugansk.org.ua/main/328-luganchani-pdtrimali-yulyu-timoshenko-na-mtingu-11-veresnya-u-harkov.html
http://byut-lugansk.org.ua/main/328-luganchani-pdtrimali-yulyu-timoshenko-na-mtingu-11-veresnya-u-harkov.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032702/
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Громадські організації у підтримці партій

Лидер Общественного движения «Украинский выбор» в своем посте на «Живом
Журнале» раскритиковал позицию как украинской власти, так и оппозиционных сил по
поводу участия в Зоне свободной торговли с ЕС.

По его мнению, они «стали жертвами мастерски проведённой манипуляции,
связанной с подготовкой вступления Украины в Зону свободной торговли с ЕС.
Завершающие штрихи этой комбинации были набросаны на украинской секции
международного экономического форума, недавно прошедшего на польском курорте
Крыница. Туда пригласили представителей как нашей власти, так и оппозиции, – и задали
им соответствующий формат для дискуссии».

«В ЕС убеждают, что подписание Договора о Зоне свободной торговле – станет
косвенным признанием... хотя бы относительной законности предстоящих парламентских
выборов. Украинская власть сигнал поняла и явно делает всё, чтобы войти в ЗСТ до конца
2012 г. Оппозиция, которая уже давно евроинтегрируется в индивидуальном порядке, – в
сложной ситуации. Она же против действующей власти, правильно? По законам
диалектики во всём противостоит нынешнему режиму и требует, чтобы Европа ничего не
подписывала с Виктором Януковичем. Т.е., они, конечно, тоже за Европу и Зону
свободной торговли, но только после того, как власть освободит их лидеров», – отметил
Медведчук.

«Получается, что «неразрешимые» противоречия власти и оппозиции по этой теме
касаются лишь одного вопроса: КАК вступить в ЗСТ? Но нет даже малейшего намёка на
дискуссию по самому главному вопросу: ЗАЧЕМ?», – подчеркнул лидер «Украинского
выбора».

Политик уверен, что в результате вступления в ЗСТ с ЕС будет уничтожена
значительная часть украинской экономики, которая не сможет на равных конкурировать с
более сильными, богатыми европейскими производителями, а люди, работающие на
украинских предприятиях, потеряют работу.

«Это не мои апокалиптические фантазии. Это путь, который прошли десятки (!)
стран, подписавших соглашение о Зоне свободной торговли с ЕС и разрушившие в
результате основы отечественной экономики. И я не хочу, чтобы то же самое произошло с
Украиной», – заявил В. Медведчук (Медведчук: Власть и оппозиция стали жертвами
мастерски проведённой манипуляции // УРА-Информ (http://ura-
inform.com/ru/society/2012/09/10/medvedchuk-vlast-i-oppozitsija-stali-zhertvami-masterski-
provedyonnoj). – 2012. – 10.09).

***

В Луганской области организация «Общественная Служба Правовой Помощи»
начала проведение информационной просветительской кампании «Я Выбираю Сам» для
сельских избирателей Луганщины.

Гражданская кампания «Я. Выбираю Сам» направлена на поддержку избирателей,
которые живут в сельских районах и молодых избирателей Луганщины. В рамках
кампании, инициативные группы, сформированные с представителей социально-активной
молодежи будут распространять информационные материалы, призывающие сельских
жителей и студентов Луганских Вузов не быть равнодушными к своему избирательному
праву и принять участие в парламентских выборах 2012 г.

Цель кампании – повысить информированность сельских избирателей и студентов
Луганских вузов про ход предвыборной кампании, процедуры голосования, механизмах
защиты своего избирательного права.

http://ura-inform.com/ru/society/2012/09/10/medvedchuk-vlast-i-oppozitsija-stali-zhertvami-masterski-provedyonnoj
http://ura-inform.com/ru/society/2012/09/10/medvedchuk-vlast-i-oppozitsija-stali-zhertvami-masterski-provedyonnoj
http://ura-inform.com/ru/society/2012/09/10/medvedchuk-vlast-i-oppozitsija-stali-zhertvami-masterski-provedyonnoj
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Координатор мобильных групп Максим Серебряков рассказал: «Гражданская
кампания «Я выбираю Сам» ни в коем случае не собирается поддерживать того или иного
кандидата либо политическую силу на выборах 2012. Однако это совсем не значит, что мы
останемся в стороне от сверхважного для страны политического процесса. Ведь главной
целью своей деятельности молодые волонтеры считают обеспечение честных выборов,
предотвращение фальсификаций и проведение широкой просветительской работы среди
избирателей, особенно в отдаленных в географическом и политическом смысле уголках
Луганской области. В ходе избирательной кампании мобильные группы по 5–10 человек
будут непосредственно общаться с избирателями, распространять печатные материалы
информационно-просветительского характера».

Информационная кампания охватит около 700 тыс. жителей Луганщины с Станично-
Луганского, Беловодского, Меловского, Марковского, Новопсковского, Старобельского,
Новоайдарского, Кременьского, Сватовского и Троицкого района (В Луганской области
крестьянам и студентам расскажут про право выбора // City News
(http://www.citynews.net.ua/news/21354-v-luganskoy-oblasti-krestyanam-i-studentam-
rasskazhut-pro-pravo-vybora.html). – 2012. – 12.09).

***

В начале текущей недели в Совете министров Крыма состоялась официальная
встреча председателя Республиканского комитета АРК по делам межнациональных
отношений и депортированных граждан Рефата Кенжалиева с руководством
общественной организации «Милли Фирка» («Национальная партия». – Ред.) во главе с
членом исполкома Крымско-татарского народного фронта председателем кенеша (совет. –
Ред.) «Милли Фирка», заместителем председателя Совета представителей
крымскотатарского народа при Президенте Украины Васви Абдураимовым.

Как сообщили в информационно-аналитической службе «Милли Фирка» на этой
встрече обсуждались вопросы «кадровой и языковой политики Автономной Республики
Крым в отношении крымских татар и крымско-татарского народа», проблемы
«существующего информационного дисбаланса в крымских СМИ, находящихся на
государственном финансировании» или получающих бюджетные дотации, и соответствия
деятельности существующих в Крыму крымско-татарских общественных объединений
требованиям действующего законодательства Украины.

При этом особое внимание было уделено обсуждению «инициативы ветеранов
Национального движения крымских татар и Крымско-татарского народного фронта по
созданию Государственной комиссии или Рабочей группы по разработке и введению в
действие Закона Украины «О восстановлении прав и реабилитации репрессированного
крымскотатарского народа» и «Сценария проведения 2-го Чрезвычайного общенародного
собрания крымско-татарского народа 18 октября 2012 г. на площади Ленина в
Симферополе» с целью заблаговременного принятия «мер по соблюдению порядка и
общественной безопасности» во время проведения данного мероприятия.

«Встреча прошла в дружественной обстановке, стороны нашли взаимопонимание по
всем обсуждаемым вопросам. Итогом встречи стало обоюдное подтверждение готовности
государственных органов и крымско-татарской общественности к совместной работе по
обустройству и развитию крымско-татарского народа», – резюмировали в
информационно-аналитической службе «Милли Фирка» (Рескомнац Крыма и «Милли
Фирка» договорились о сотрудничестве // НовоРОСС.info (http://novoross.info/14316-
reskomnac-kryma-i-milli-firka-dogovorilis-o-sotrudnichestve.html). – 2012. – 12.09).

http://www.citynews.net.ua/news/21354-v-luganskoy-oblasti-krestyanam-i-studentam-rasskazhut-pro-pravo-vybora.html
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***

Громадський рух ЧЕСНО проводить другий етап дослідження кандидатів у народні
депутати за оновленою методологією. Про це 11 вересня під час прес-конференції
розповіли учасники Дніпропетровської координаційної ради руху Тетяна Рудик, Андрій
Туяков та Юрій Чайченко.

Т. Рудик повідомила, що рух «ЧЕСНО» врахував конструктивну критику після
першого етапу дослідження –  аудиту чинного парламенту –  і вніс зміни до методології.
Ключові відмінності полягають у тому, що увагу виборців звертатимуть на суть
порушення, а не на оцінки «відповідає» чи «не відповідає» критеріям. Саме поняття
«відповідає критерію» буде розширено, оскільки може свідчити не стільки про
доброчесність кандидата, скільки про відсутність інформації про нього. На другому етапі
аналіз проводиться тільки за чотирма критеріями із шести: непричетність до порушень
прав людини, незмінність політичної позиції, непричетність до корупційних дій та
відповідність задекларованих доходів стилю життя.

На другому етапі рух ЧЕСНО аналізує кандидатів, які не входять до складу чинного
парламенту. «ЧЕСНО» проаналізує всіх кандидатів, які мають шанси пройти, а не є
технічними –  якщо людина була публічною,  щось робила у місті і окрузі,  її знають.
Виявлені порушення критеріїв ми постараємося донести не тільки через сайт ЧЕСНО, а і
через ЗМІ.  Сподіваємося,  що громадяни їх розглянуть і зможуть обрати гідного для себе
кандидата», – зазначила Т. Рудик.

А. Туяков закликав політиків не витрачатися на замовні публікації у ЗМІ, а
передавати інформацію про своїх опонентів руху ЧЕСНО, який перевірятиме і
враховуватиме наведені факти при формуванні профілів кандидатів.

Крім того А. Туяков наголосив, що ЧЕСНО ставиться до кандидатів від усіх партій,
як безпристрасний арбітр, допомагаючи українцям зробити достойний вибір. А. Туяков
також зазначив, що, відповідно до результатів соцопитувань, громадяни, які знайомляться
з ЧЕСНО, готуються до виборів більш свідомо: «Ті, хто знайомий з методологією ЧЕСНО
стали розбиратися, стали вивчати партійні списки, стали вдумуватися у тих красивих
базік,  котрі блищать на ток-шоу,  і дивитися,  скільки часу той депутат провів у сесійній
залі, як він голосував, чи подав він вчасно декларацію про свої доходи».

Ю. Чайченко звернув увагу, що ЧЕСНО сприятиме системним змінам в Україні, а
кампанія «Фільтруй раду» перетвориться на «Фільтруй владу»: «Цей процес буде
постійним,  щоби народ мав доступ до інформації про кандидатів.  Бо зараз інформація
може з’являтися, а через певний час зникнути з Інтернету, зі ЗМІ, люди забувають про неї,
і на одних і тих самих посадах опиняються одні й ті ж люди.  Наша задача –  змінити
систему ззовні, бо зсередини вона всім вигідна» («ЧЕСНО» проводить другий етап
дослідження кандидатів // «Дніпроград» (http://dniprograd.org/ua/news/politics/13419).  –
2012. – 12.09).

***

Движение «ЧЕСТНО» в рамках второго этапа исследований проведет общественный
аудит 2,5 тыс. кандидатов в народные депутаты Верховной Рады Украины. Данная
инициатива была презентована на круглом столе «ЧЕСТНО о выборах» в Симферополе с
участием крымских политологов 12 сентября.

Как сообщил активист региональной платформы движения «ЧЕСТНО»  Сергей
Громенко, во время второго этапа будут «проанализированы качественный состав
кандидатов, их коррупционные действия, соответствие их деклараций».

По каждому кандидату будет рассмотрено по 100 сообщений, полученных от
граждан, а также публикации в СМИ, которые будут рассмотрены 60 «анонимными

http://dniprograd.org/ua/news/politics/13419
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аналитиками». Затем обращения будут переданы юристам. «Таким образом будут
составлены профайлы кандидатов», – рассказал Громенко.

По его информации, каждый кандидат до опубликования информации о нем, сможет
с ней ознакомиться.  За 1–2  неделю до выборов результаты исследования будет
опубликованы. При этом Громенко отметил, что морально-этические качества кандидатов
при проведении аудита рассматриваться не будут. «Человеческие качества – не наша
задача», – добавил он. По его словам, финансирование движения «ЧЕСТНО»
осуществляется на 10 % за счет грантов зарубежных организаций и на 90 % – за средства
спонсоров и волонтеров.

В ходе обсуждения удивление у политологов вызвал тот факт, что «честность»
депутатов будут определять анонимные эксперты. Так, по мнению сопредседателя
Ассоциации политологов Крыма Александра Форманчука, здесь будет сложно избежать
субъективного подхода, так как многое зависит от того, кто будет привлечен к работе.
«Нужно минимизировать субъективное мнение, чтобы избежать вопросов, за чьи деньги и
кем заказ отрабатывается. Нужно сократить риски. Хотелось бы чтобы вы не чувствовали
себя единственными судьями. Пока же затея напоминает игру «честно – нечестно», –
заявил эксперт.

В свою очередь крымский политолог Дмитрий Омельчук подверг критике
проведение аудита на основании публикаций в СМИ, сославшись на определенную
заангажированность некоторых изданий, особенно, по его словам, много сомнительной
информации вбрасыватеся в Интернет.

Президент Регионального института политических коммуникаций Иван Мезюхо
также обратил внимание на то, что раньше участники движения «ЧЕСТНО» были
«активными политическими игроками». Он выразил сомнения по поводу оценки
достойности кандидатов по сообщениям граждан. «У наших соотечественников есть
печальный опыт доносов на соседей, например, из-за квартир. Уже пытались провести
акцию Дерибан.net, основанную на заявлениях граждан о земельных нарушениях, которая
ничем не закончилась», – подчеркнул політолог (Крымские политологи призвали
движение «Честно» к объективности // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/91758.html). – 2012. – 12.09).

***

Представители общественных организаций Луганской области 14 сентября 2012 г.
провели акцию протеста против «лживой агитации КПУ».

Представители общественных организаций Луганской области, жители Луганска, во
главе с председателем организации «Народный фронт Луганщины», кандидатом в
народные депутаты от Радикальной партия Олега Ляшко Григорием Пригебой, провели в
Луганске акцию протеста.

В акции приняли участие «Народный фронт Луганщины», организация по защите
прав граждан пожилого возраста и детей войны, областной комитет философии правовой
самозащиты, организация по защите прав жильцов общежитий, организация по защите
прав заключенных, Радикальная партия Олега Ляшко и др.

По словам Г. Пригебы, в его организацию обращаются луганчане с просьбой
защитить их права на жилье, работу, образование.

«Простые жители Луганска и области возмущены беспардонным поведением
представителей КПУ: коммунисты обманывают жителей не только Луганщины, но и
Украины в целом, обещая вернуть народу всё – предприятия, жильё, работу... В эти сказки
люди уже не верят.  На самом деле,  коммунисты на сегодняшний день реально владеют
рычагами власти в Луганске. Секретарь Луганского горсовета – коммунист, он
подписывает решения на десятки миллионов гривен. А в этом время десятки тысяч
луганчан не имеют нормального жилья, а 3 тыс. – бездомные. Коммунисты захватили
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бывшее общежитие (сейчас это здание Луганского обкома КПУ), в нем могли бы жить
500 луганчан. Пусть Спиридон Килинкаров (нардеп от КПУ, первый секретарь Луганского
обкома КПУ) пустит людей к себе в обком на зиму!» – заявил Г. Пригеба.

В знак протеста, представители общественных организаций разбили возле здания
обкома КПУ палатки и намерены остаться в них ночевать.

«Мы поддержали людей, которые к нам обратились, и мы готовы требовать, чтобы
вышли коммунисты – Симоненко, Килинкаров – и рассказали, как жить дальше простым
людям.  Коммунисты сегодня у власти и мы требуем,  чтобы они решали жилищные
проблемы. 560 грн стоит минута телеэфира для политического деятеля, а Симоненко
будет сегодня выступать на региональном телеканале целый час. Лучше бы он раздал
людям эти деньги», – сказал общественный деятель.

Г. Пригеба также отметил, что не скрывает тот факт, что сам долгое время являлся
членом КПУ:

«Я был членом КПУ с 1982 г., однако прекратил членство в 1991 г., когда перестал
верить этой партии.  Те коммунисты,  которые пришли в политику после 2005  г.,  это не
коммунисты, это обман. Сегодня коммунисты подстраиваются под «регионалов» и лгут о
своей оппозиционности» (В Луганске протестовали против лживой агитации
коммунистов // City News (http://www.citynews.net.ua/news/21413-v-luganske-protestovali-
protiv-lzhivoy-agitacii-kommunistov.html). – 2012. – 14.09).

***

В Сумской области стартовал проект «Молодой помощник депутата». Его
инициатором стала Сумская областная организация ВМОО «Молодые регионы».

Председатель организации Александр Стрельченко отметил, что на Сумщине
проживает много молодых, креативных людей, которые стремятся себя реализовать. «Мы
готовы им помочь в этом, посредством проекта, аналогов которому нет аналогов в
Украине, – рассказывает А. Стрельченко. – Цель проекта «Молодой помощник депутата»
состоит в том, чтобы привлечь к общественной деятельности молодежь, которой не
безразлично будущее своей страны». К участию в проекте приглашаются молодые люди
возрастом 18–30 лет. Всего будет отобрано 50 человек.

По словам секретаря Сумской областной организации «Молодые регионы»
Екатерины Бобиковой, проект будет реализовываться в четыре этапа. На первом – будет
проводиться сбор анкет. Желающие могут заполнить анкету на сайте www.partreg.sumy.ua
до 15 октября, приложив к ней мотивационное письмо, в котором нужно указать, почему
молодой человек хочет быть депутатом, какие проекты он может предложить. На втором
этапе состоится анализ полученных анкет и собеседование с потенциальными
помощниками депутата. Третий этап – это непосредственно семинары и тренинги для тех,
кто готов работать, а четвертый – знакомство с депутатом.

Организаторы проекта планируют привлечь к сотрудничеству студентов всех
высших учебных заведений Сумщины.

На молодых помощников депутатов будут возложены разные обязанности: работа с
общениями граждан, ведение документации и многое другое. Депутаты фракции Партии
регионов в городском и областном советах приняли одобрительно такую идею и готовы
работать с молодыми помощниками. А. Стрельченко сообщает, что молодыми,
подготовленными помощниками регионалы готовы «поделиться» и с депутатами других
фракций, если на то будет их воля.

Депутат Тростянецкого райсовета Оксана Заяц уверена, что для карьерного роста
такой опыт будет весьма полезен, ведь и она сама свой трудовой путь начинала с работы
помощника депутата.  Подобный практический опыт позволяет получить опыт в сфере
органов местного самоуправления, также дает возможность войти в Президентский
кадровый резерв (На Сумщине будут готовить помощников депутатам // «СУМЫ
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ИНФО»
(http://sumyinfo.com/10882_na_sumshchine_budut_gotovit_pomoshchnikov_deputatam.html)
. – 2012. – 14.09).

***

На результат виборчої кампанії найбільше впливає прямий підкуп виборців. Таку
думку висловив голова правління Комітету виборців України Олександр Черненко.

«Найбільш небезпечним є прямий грошовий підкуп виборців, коли людям видають
не пайки, подарунки, а безпосередньо купюри, і це робиться з використанням технологій
мережевого маркетингу», – зауважив Черненко.

Експерт пояснив, що така схема підкупу передбачає, що «сотник» і «десятник»
залучають нових людей, отримуючи за це бонус, «створюється своєрідна виборча секта».

Говорячи про вартість голосу на цих виборах,  фахівець зауважив,  що ця сума в
невеликих населених пунктах сягатиме від 50 до 300 грн.

«У місті Києві, звісно, ця цифра буде більшою. Хоча ми прогнозували, що кандидати
витрачатимуть більші суми на підкуп виборців. Однак ми не врахували низький рівень
життя Українців», – підкреслив Черненко.

Водночас експерт констатував, що на сьогодні не відкрито жодної кримінальної
справи за підкуп. Говорячи про інші методи впливу на виборця з метою спонукати до
відповідного голосування, експерт зауважив, що вони є менш дієвими, ніж підкуп.

«У виборця вже виробився імунітет до адміністративного ресурсу, а також чорного
піару.  Це дуже мало впливає на його вибір»,  –  підсумував Черненко (Експерт: Купити
голос виборця можна буде за 50 гривень // Відомості (http://vidomosti-
ua.com/ukraine/51377). – 2012. – 14.09).

***

14 сентября Всеукраинская молодежная общественная организация «Молодые
регионы» провела акцию «Молодежь за здоровый образ жизни! Закрой дверь
наркозависимости!»

Была демонтирована старая входная дверь и убран подъезд от разного хлама
(шприцев и мусора) по адресу проспект Мира, 9. Поддержать молодежь в популяризации
здорового образа жизни и встретиться с жителями дома приехал инициатор акции –
депутат Киевского городского совета, председатель Киевской городской организации
«Молодые регионы» Владимир Филиппов. Также в мероприятии приняли участие более
100 жителей дома.

«Этот подъезд должен стать ярким символом стремления молодежи к здоровому
образу жизни, а табличка «Молодежь за здоровый образ жизни! Закрой дверь
наркозависимости!» будет постоянно напоминать посетителям дома, что должно стать
главным принципом построения сильной страны, ведь развитие политики, экономики,
культуры не имеет никакого значения, если граждане не имеют главного – здоровья –
залога прочности и стабильности в стране!  А что лучше,  чем здоровый образ жизни
поможет его сохранить?» – отметил народный депутат Украины, председатель ВМОО
«Молодые регионы»  Андрей Пинчук («Молодые регионы» помогли начать новую
жизнь, в которой нет места наркозависимости // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/50544d81c4ca42491900022b). – 2012. –
15.09).
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***

Украинская православная церковь Киевского патриархата рекомендует прихожанам
голосовать за политические силы, защищающие украинский язык. Об этом 16 сентября на
пресс-конференции в Черновцах рассказал патриарх Филарет.

«Хотя Киевский патриархат УПЦ сегодня является самой большой церковью, наш
принцип – это невмешательство в политику. Поскольку выборы – это политический
процесс, наша церковь не занимается агитацией за ту или иную политическую партию», –
сказал Филарет.

Но в то же время для УПЦ Киевского патриархата не безразлично, какой дорогой
идет Украина, добавил патриарх.

«Именно поэтому мы даем общие установки, за каких кандидатов нужно голосовать.
Речь идет не о партии, а о кандидатах любых партий, за которых рекомендуем голосовать
верующим нашего патриархата», – сообщил Филарет.

«Прежде всего, мы говорим: голосуйте за те партии и тех кандидатов, которые
защищают украинский язык. Если этого кандидаты не делают, это означает, что они
против украинского государства и не хотят его защищать, поэтому просим за таких не
голосовать», – рассказал патриарх (УПЦ КП рекомендует голосовать за политсилы,
защищающие украинский язык // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/57234/). – 2012. – 17.09).

Оперативні прогнози

Виборча епопея може закінчитись двома політичними серіалами – спікеріадою
та обранням нового Прем’єра. Але найцікавіше, що майбутня парламентська
більшість буде ситуативною, тому знову може виникнути потреба у появі так званого
«директора парламенту».

Чим потішить та засмутить новий політичний сезон? Про це в прес-центрі
«Главкому» дискутували директор Центру прикладних політичних досліджень «Пента»
Володимир Фесенко, директор Агентства моделювання ситуацій Віталій Бала та
політтехнолог Андрій Золотарьов.

Андрей Золотарев: «После выборов донецкие из правящей команды будут обречены
на пожирание друг друга»

Этот политический сезон начинается в предверии предстоящих 28 октября выборов в
Верховную Раду Украины. Основная интрига сегодня заключается в том, кто придет
первым – объединенная оппозиция или Партия регионов, и кто займет третье и
четвертое место. Уже сейчас очевидно, что 4 партии попадают в парламент: Партия
регионов, объединенная оппозиция «Батьківщина», «Удар» и КПУ. Имеют шансы на
преодоление пятипроцентного барьера партия Натальи Королевской «Украина – Вперед!»
и «Свобода». Последняя социология показывает , что Компартия продолжает рост,
преодолев отметку в 10 %, и дышит в спину «Удару». В базовых для ПР и КПУ областях
коммунисты практически повсеместно вторые. Например, в Донецкой области в округе,
где баллотируется сын Азарова, КПУ на 2 % опережает Партию регионов. Такая же
картина наблюдается и по ряду округов в Луганской области. Поэтому можно
предположить, что в ближайшее время регионалы начнут военные действия против
КПУ, распространяя негативные материалы. В силу всевозможных манипуляций в
ОИК, коммунисты могут потерять минус 2–3 % по базовым областям. Но это пока
гипотетическое предположение.
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Второй момент – это экономические катаклизмы, которые будут формировать
политику в Верховной Раде в этом политическом сезоне. Вопрос в том,  насколько
будет масштабен кризис? Пока, по оценкам экономических аналитиков, картина
однозначно пессимистическая, что бы ни говорил Н. Азаров. С одной стороны, власть
утверждает, что все под контролем, а с другой, вводит ограничение на 300 дол. в одни
руки. В условиях сложивщихся отношений между населением и властью, это, фактически,
означает сигнал: скупайте доллары. Пока ситуацию с валютой удасться удержать, но
осенью гривню ожидает неизбежная девальвация. Ситуация в экономике продолжает
неуклонно ухудшаться, при этом правительство в угоду предвыборному популизму не
предпринимает никаких мер.

Третий аспект нового политического сезона – социальный. Максимально будут
увеличены тарифы на услуги ЖКХ, при этом вряд ли удасться сохранить
нынешнюю систему субсидий, так как второй мерой станет обрезание всех
социальных бюджетных расходов. Кроме того, будут заморожены минимальные
социальные стандарты и программы социальной помощи. Это шаг болезненный, но
для нынешних условий – просто катастрофический, если масштаб кризиса будет
больше, чем ожидается в правительстве.

Віталій Бала: «У разі перемоги опозиції у нас може бути два цікавих телесеріали –
спікеріада та призначення нового прем’єр-міністра»

Цей політичний сезон може стати тим Рубіконом, коли визначаться місце
країни в геополітичному вимірі та подальші події всередині України. У внутрішій
політиці питання № 1 – це парламентські вибори, навколо яких ходить багато міфів.
Головний з них: як би не голосували, партія влади зробить більшість. Це технологія, яка,
проте, може мати і зворотній ефект, бо може знизити явку в тих областях, які
підтримують Партію регіонів, ажде люди вирішать, що і так все буде добре.

Другий міф – це те, що ні за яких умов опозиція не буде йти на співпрацю з владою.
Ми маємо,  як мінімум,  чотири опозиції,  які про це заявляють:  об’єднану,  «Удар»,
«Україна –  Вперед!»  та КПУ.  Безумовно,  що хтось із них таки буде співпрацювати з
владою. Єдине, що все йде до того, що більшість буде ситуативною.

Третій міф: головне – президентські вибори 2015 р., а це перехідний етап.
Парламентські вибори дійсно будут лакмусовим папірцем. Мене цікавить, чи будуть
парламентарі повертати собі повноваження, які вони віддали Кабміну і Адміністрації
Президента, включаючи і економічну сферу? Якщо перші місяць-два обраний
парламент не почне повертати свої повноваження назад, можна розуміти, хто
контролює ситуацію в країні.

Щодо соціально-економічних питань, то всі люди розуміють, що після
28 жовтня буде апокаліпсис, але досить дивно, чому на цьому не грає опозиція? Це
може підштовхнути людей голосувати зовсім по-іншому.

Четвертий міф щодо тих виборців, хто не визначився. В деяких регіонах до 50 %
людей відмовляються відповідати на анкети. Це говорить про те, що вони бояться
озвучити свою позицію, а отже не будуть голосувати за владу. Тож вони
голосуватимуть за опонентів влади, в тому числі і за комуністів.

Ще одне важливе питання – це зовнішня політика. Поки що ні одна із сторін
політичного світу не сприяє нині діючій владі для того, щоб вона мала якісь преференції
під час виборчої кампанії. Для прикладу достатньо зустрічі двох президентів у Сочі та
досить демонстративна відмова від обговорення дуже чутливого питання газу, бо у
випадку позитивного вирішення це б дуже допомогло регіоналам. По-друге, пішли
достатньо різкі заяви міністра фінансів Люксембурга, керівника єврогрупи, який почав
говорити про можливі санкції після виборів, які будуть сумнівними з точки зору
легітимізації. В цьому сенсі ситуація може скластися достатньо дивним чином, і від
української влади можна очікувати нелогічні і непередбачувані кроки, якщо після
виборів будуть вжиті певні заходи і з одного, і іншого боку. Тут потрібно сідати за стіл
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переговорів та домовлятися. Надіюсь, що буде певна гнучкість у підході до української
сторони після 28  жовтня,  щоб нас не загнало в глухий кут вже як країну.  Намагання
вирішити питання за допомогою тиску не зовсім вірне. Якщо до моменту дня
голосування ситуація буде тільки погіршуватися із-зовні, то всі заяви про те, що ми
будемо йти на прозорі і демократичні вибори, можуть змусити владу замкнутися в
собі і вирішити питання внутрішньої політики для того, щоб нівелювати зовнішній
фактор тиску на себе.

В цьому політичному сезоні також маємо звернути увагу на те, що буде робити в
парламенті опозиція. У разі перемоги опозиції у нас може бути два цікавих
телесеріали – спікеріада та те, як вони будуть заважати Президенту призначити
нового Прем’єр-міністра.

Володимир Фесенко: «Якщо перше місце отримає Партія регіонів –  це значно
посилить ризик невизнання виборів з боку опозиції»

Цей сезон з вересня до кінця грудня буде політичним спектаклем в трьох актах,
які суттєво відрізнятимуться один від одного. Перший акт – це вибори як головна
подія цього політичного сезону, гострі, драматичні, в багатьох округах дуже брудні.
Тут поки що опозиція не є головною жертвою, як це не парадоксально, йде війна між
провладними та відносно незалежними кандидатами – самовисуванцями.

Ці вибори будуть не зовсім чесними, але за результатами – достатньо
справедливими, в першу чергу, за партійним списком, тому що в основному
відображатимуть настрої виборців. З іншого боку, по округах справедливість виборів
буде в тому, що хто сильніший, той і переможе.

Головна інтрига цих виборів не хто буде на першому місці (хоч і це дуже
важливо), а у визнанні чи невизнанні виборів. Це буде ключова проблема вже на
фініші – на початку другого етапу. Звичайно, правляча партія хоче перемоги, і у них
є шанси. Але якщо врахувати тих людей, які не говорять, як вони будуть голосувати,
то, скоріше за все, значна їх частина просто не прийде на дільниці. Друга частина, за
визначенням соціологів, складає так звану «спіраль мовчання», яка за досвідом може
спрацювати або на користь опозиції, або нових політичних сил. Навряд чи на
користь влади, а це потенційний ризик для правлячої партії.

Другий акт – післявиборчий: листопад – перша половина грудня. Будуть
післявиборчі конфлікти. Якщо перше місце отримає Партія регіонів – це значно
посилить ризик невизнання виборів з боку опозиції. В опозиції вже зараз є
внутрішній конфлікт. Ми знаємо позицію Юлії Тимошенко, яку вона озвучила для
західних ЗМІ, – це не визнавати вибори вже зараз. Але нинішні реальні лідери опозиції –
Яценюк та Турчинов – не дуже згодні з цією радикальною постановкою питання. Вони
більш реалістично та раціонально дивляться на ситуацію,  тому що не тільки їм,  а й тим,
кого вони ведуть за собою, потрібні депутатські мандати та депутатська недоторканість.
Відмовлятися від виборів та не йти у Верховну Раду –  це означає зробити опозицію
маргінальною. Юля відмовою від визнання виборів сподівається спровокувати нову кризу.
Боюсь, що зараз трішки не та політико-психологічна ситуація. Якщо не буде кризи якраз
під час виборів або на початку листопада, спровокувати соціальний та політичний вибух
навряд чи вдасться.  Це розуміють і Яценюк з Турчиновим,  тому вони більш раціонально
та прагматично підходять до цього.  Якщо не визнавати,  і буде друге місце,  тут вже
питання репутації для Яценюка та Турчинова, їм треба буде захищати свій союз. Тому
крик буде, але все ж таки мандати візьмуть. Не йти у Верховну Раду – це була б
принципова помилка цієї опозиції.

В такому випадку може бути і післявиборчий майдан.  Інша річ,  що він може стати
таким, як ми бачили один – на Хрещатику, другий – на Європейській площі. Можливо, і в
трохи більших масштабах, але майдан зразка 2004 р. зробити буде дуже важко чи
практично неможливо.
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Друга тенденція післявиборчого акту – плідна та активна законотворча робота. Саме
в цей період в листопаді – на початку грудня парламентська більшість спробує
розглянути та проголосувати абсолютну більшість тих законопроектів, які їм
потрібні, починаючи з бюджету і закінчуючи деякими законами, що пов’язані з
продовженням соціально-економічних реформ, зокрема, із земельною реформою.
Відкладати на наступну Верховну Раду трошки ризиковано,  тоді навряд чи бюджет
зможуть розглянути до кінця року,  тому треба встигнути в цей період.  Отже абсолютно
закономірно, що всупереч всім парламентським традиціям цю сесію ВР продовжили
до початку грудня.

Третя тенденція, яку ми будемо помічати лише по певних витоках, – це закрита
таємна робота з формування нової політичної структури Верховної Ради. Спробують
створити і певні коаліції, буде робота над формуванням нової парламенської більшості.

Із середини грудня розпочнеться заключний третій акт цього сезону –
кульмінація – початок роботи нової Верховної Ради та її нового керівництва.
Головна інтрига в ці два тижні до Нового року – чи буде спікеріада? Вона була б
неминуча, якщо б збереглася та процедура виборів глави ВР, яка була раніше. Зараз
вибори будуть відкритими, і це дає шанс регіоналам уникнути спікеріади та
достатньо швидко проголосувати. Згоден, що не буде стійкої чіткої однопартійної
більшості. Партія регіонів за рахунок депутатів-мажоритарників, якщо регіонали візьмуть
більше половини депутатських мандатів, може сформувтаи однопартійну більшість, але
теоретично. Скоріше за все, такого не буде, і їм доведеться домовлятися з частиною
депутатів-мажоритарників. Існує два сценарії виборів спікера: або це відбудеться досить
швидко,  якщо сформують заздалегідь свою більшість і свого спікера,  або якщо
домовлятимуться з комуністами,  тоді з’явиться шанс у Мартинюка.  Хоча П.  Симоненко,
як відомо,  не в захваті від такого варінату,  але це може бути певним бонусом.
Погоджуюсь,  що головна з інтриг,  як будуть стримувати комуністів регіонали,  бо їм
збільшити свій рейтинг можна лише за рахунок стримування КПУ.

Якщо багато депутатів буде в опозиції та багато самовисуванців, тоді виникне
інтрига – з’явиться шанс на формування відносно автономної Верховної Ради з
відносно автономним керівництвом. І тут можуть зіграти достатньо впливову роль
досвідчені політики, які зараз ідуть по округах – і Порошенко, і Балога, і деякі інші.
Вони можуть виступити в ролі третьої сили, яка спробує вплинути на формування
нового керівництва парламенту.

Щодо Прем’єра, то за Конституцією 1996 р., його може відправити у відставку
тільки Президент. Зміна Верховної Ради не означає відставки Кабміну. Але якщо
з’явиться опозиційна парламентська більшість, що поки малоймовірно, але з
частиною мажоритарників вони можуть висловити вотум недовіри. Сценарій «вотум
недовіри прем’єру» може актуалізуватися у разі економічного загострення. Якщо
кризові тенденції наберуть силу, це буде величезний ризик для Миколи Яновича. До
Нового року спробують утримати під контролем соціально-економічну ситуацію, але
2013 р. стане дуже складним: буде і бюджетна економія, не дай Бог, почнеться криза і
в Європі, падіння на зовнішніх ринках. Саме цей чинник обумовлюватиме ситуацію
в Верховній Раді та питання про зміну уряду.

Володимире В’ячеславовичу, чи стане уряд предметом торгів Президента з
опозицією?

Володимир Фесенко: Об’єднана опозиція навряд чи піде на якісь прямі
домовленості з владою. Скоріше за все, ми побачимо нову хвилю «тушок».
Мажоритарники більш автономні, тому торги можуть бути в першу чергу з ними.
Декілька посад в уряді можуть стати вільними – міністра економіки та міністра з
надзвичайних ситуацій, та, як мінімум, виставлені на тендер. Це може бути
предметом домовленостей з окремими депутатськими групами, які складатимуться
із самовисуванців. Будуть спроби домовитись з Кличком. Якщо пройде партія
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Королевської, її теж спробують використати і запропонують посаду міністра
економіки для Наталії Юріївни чи віце-прем’єра. Хоча тут є один момент: у Миколи
Яновича до Наталії Юріївни дуже гострі негативні емоції. Поки Азаров прем’єр-
міністр, навряд чи Королевська буде в уряді.

Андрій, чи буде прийнято бюджет старшим складом ВР?
Андрій Золотарьов: Мне кажется, что будет один бюджет до выборов, который

будут рекламировать, он будет вполне социальный. И второй бюджет –
реалистичный, который примут, скорее всего, нынешним составом ВР. Это будут две
большие разницы. Похоже, в бюджет 2013 г. будут заложены и повышение тарифов
на услуги ЖКХ, и сокращение социальных выплат. Поэтому, говоря о бюджете, есть
предвыборная вполне соцальная агитка власти, а, с другой стороны, бюджет
жесткой экономии и, по сути, социального дефолта.

Яка вірогідність того, що опозиція створить коаліцію у ВР?
Володимир Фесенко: Перемогти вона може за рахунок депутатів-

мажоритарників, яких буде приблизно вдвічі більше, ніж депутатів за партійними
списками, плюс самовисуванці. Зараз не потрібно формувати юридичну коаліцію,
але політичну угоду вони можуть укласти.

Головне, щоб проголосували за спікера, за керівництво ВР, за бюджет. Але опозиції
різні: реальною опозицією нинішній владі можна назвати об’єднану «Батьківщину» та
«Свободу», у них є політична угода. Кличко може з ними домовлятися, зберігаючи
самостійність. Тут буде проблема, бо головне значення цих виборів – кастинг перед
майбутніми президентськими виборами, як це було у 2002 р. Для опозиції перше місце
означатиме, що вони можуть виграти президентські вибори. Але далі почнеться інтрига, в
яку підливатимуть масла, – це конкуренція між Яценюком та Кличком. Хто з них має бути
головним конкурентом Януковича на перспективу, це буде предметом постійних сварок.
Кличко,  окрім окремих депутатів,  навряд чи піде на якісь домовленості з владою саме
тому, що йому далі треба брати участь у президентських виборах. У Королевської власний
конфлікт з Азаровим,  тому це буде опозиція до уряду.  Не виключаю,  що вони будуть
виступати за відставку Кабміну,  можуть підтримувтаи ініціативи щодо вотуму недовіри
уряду, але це буде поміркована напівопозиція, як комуністи: тут ми опозиція, а тут –
союзники ПР.

Буде нестійка ситуація: десь будемо бачити парламентську більшість, а десь –
неофіційну опозиційну більшість. Може бути офіційний спікер, але виникне потреба в
«директорі парламенту».

Віталій Бала: Є ще один момент: мажоритарники від Партії регіонів ідуть від
різних груп, тому навіть у них не буде стійкої більшості. Буде серйозна боротьба за
можливість взяти ресурс на президентську кампанію 2015 р., тому будуть цікаві
моменти, щоб когось підставити.

Володимир Фесенко: Якщо результат Партії регіонів по партійним спискам буде
не дуже високим, то це може поставити питання про політичну відповідальність тих,
хто за це відповідає (Каплюк Г. Розшукується директор нового парламенту //
Главком: Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/articles/8012.html). – 2012.
– 7.09).

***

По мнению политолога Владимира Джараллы, в Крыму оппозиция, имея низкие
рейтинги, направила свою избирательную кампанию не на попытку получить больше
голосов избирателей, а на дискредитацию очевидной победы Партии регионов.

«Мало кто сомневается в том, что на этих выборах у регионалов большое
преимущество. Видя это и понимая это, оппозиция ставит перед собой цель – если не
побеждаем, тогда пытаемся дискредитировать», – считает Джаралла. Таким образом, по

http://glavcom.ua/articles/8012.html
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его мнению, следующим шагом оппозиции после дня голосования будет заявление о
многочисленных нарушениях. «То есть они эти выборы признавать не будут. И это
будет предназначено не для внутреннего пользования, а для внешнего – стран
Западной Европы и США», – уверен политолог.

По его мнению, с целью дискредитации парламентских выборов оппозиция
реализует технологию массовой подачи судебных исков.  «Смысл в том,  что будет
подано большое количество исков, и даже если их отвергнут, это не имеет значения,
значение имеет то, что эти иски отразятся в отчетах международных наблюдателей. Даже
то, что эти иски были пустыми, большого значения не имеет», – выразил мнение
Джаралла (Задача оппозиции в Крыму – не победить, а дискредитировать победу
регионалов // Бизнес и Политика (http://www.business-
politika.net/crimea_news.php?id_news=170485). – 2012. – 8.09).

***

После выборов доступ в Интернет может подорожать на 50 %. Аналитики
связывают это как с повышением фискального давления со стороны власти, так и новыми
рыночными реалиями в крупных городах. В противовес увеличению цен, только
уменьшающаяся конкуренция. Пока на стороне повышения цен на Интернет большинство
факторов.

1. Увеличение фискального давления. Телекоммуникационные операторы уже дают
1 % бюджетных доходов в Украине.  Однако,  по мнению властей это явно недостаточно,
учитывая размах развития отрасли. Поэтому будет больше запросов денег как со стороны
налоговой, так и со стороны местных властей.

2. Инфляционные ожидания гривны. Сегодня почти все банкиры уверены, что
гривна рухнет после выборов,  слишком велика долговая нагрузка и огромен импорт в
Украину при уменьшающемся экспорте.

3. Рынок почти достиг точки насыщения. Экстенсивного развития рынка больше не
будет. Теперь провайдеры начнут интенсивно повышать цены, чтобы отбить затраченные
на рост абонентской базы инвестиции.

4. Конкуренция уменьшается. Так как провайдеров будет становиться меньше, из-за
банкротства мелких и скупки их крупными системными игроками.

Все эти факторы могут привести к тому, что цены на Интернет-доступ,
выраженные в украинской гривне могут в 2013 г. вырасти более чем на 50 %.

При этом получается, что эконом-тарифы (30–50 грн/мес.) подорожают больше
всего, скажем на 60 %, стандартные (75 грн/мес.) – на 20–30 %, а максимальные
(150 грн/мес.) – на 10–17,5 %. С одной стороны, это не такое уж и большое повышение
цен, но так как при этом будут дорожать все коммунальные услуги, свет, газ, телефон,
вода, мобильная связь, бензин, хлебушек, то для многих «незаможных» украинцев это
может стать поводом для отказа от услуг провайдеров (После выборов доступ в
Интернет может подорожать на 50 % // HiTech.Expert (http://expert.com.ua/73713-
posle-vyborov-dostup-v-internet-mozhet-podorozhat-na-50.html). – 20912. – 9.09).

***

Фактор технічних кандидатів найвпливовіший там, де немає яскраво вираженого
фаворита. Про це на прес-конференції розповів член координаційної ради Громадянської
мережі «ОПОРА» Олександр Неберикут.

«Там, де є два-три сильних кандидати, технічний кандидат, відібравши 2–3 %
голосів, може вирішити долю виборів», – зазначив Неберикут.

За його оцінками, округами, де можна шукати найбільше технічних кандидатів, на
Львівщині є округ № 115 (Сихівський), № 117 (Франківський) , № 121 (Дрогобицький) ,

http://www.business-politika.net/crimea_news.php?id_news=170485
http://www.business-politika.net/crimea_news.php?id_news=170485
http://expert.com.ua/73713-posle-vyborov-dostup-v-internet-mozhet-podorozhat-na-50.html
http://expert.com.ua/73713-posle-vyborov-dostup-v-internet-mozhet-podorozhat-na-50.html
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№ 122 (Яворівський) та № 125 (Старосамбірський) («Опора» назвала округи Львівщини,
де є найбільше технічних кандидатів // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/48197.html). – 2012. – 10.09).

***

Політичний проект Наталі Королевської «України – Вперед!» – цілковито штучний,
а її передвиборча кампанія – неприхована бутафорія. Це не політика, не ідеологія і навіть
не позиція. Це шоу симпатичної жінки, яку відверто використовує Партія регіонів.
Завдання «України – Вперед!» суто технологічне – використовуючи вивіску так званої
«третьої сили»,  відібрати голоси у реальної опозиції.  Про це говорять в об’єднаній
опозиції.

«Партія Королевської буде поглинута Партією регіонів відразу після виборів,
стане постачальником так званих «тушок» для більшості чи буде голосувати в
парламенті синхронно з владою, мотивуючи це «державними інтересами». Подібна
технологія була використана по відношенню до «Сильної України» Тігіпка», – про це
говорять в об’єднаній опозиції.

За їх словами, проект Королевської курується Адміністрацією Президента
Януковича, а фінансується він на гроші Кремля (Королевська союзник для Януковича
чи для Тимошенко? // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://malakava.com/articles/18526). – 2012. – 10.09).

***

Лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок не исключает, что после парламентских
выборов люди могут выйти на улицы.

«Революционная ситуация может наступить именно в ноябре, когда народ
почувствует, что полный произвол этой власти отразился в максимальных не
только манипуляциях сознанием общества, но и полными фальсификациями на
выборах. То, что уже сейчас делается в подготовке к избирательному процессу,
очевидно, что такие фальсификации будут», – убежден политик.

Тягнибок отметил,  что нынешняя власть будет делать все для того,  чтобы
сфальсифицировать парламентские выборы, потому что «честно она их выиграть просто
не сможет».

Именно поэтому, по его словам, власть усиливает органы правопорядка и
фактически строит полицейское государство (Тягнибок пугает украинцев революцией //
Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/84735-tyagnibrk-pugaet-ukraintsev-
revolyutsiej.htm). – 2012. – 11.09).

***

Партійність на парламентських виборах 2012 р. буде відігравати значно більшу
роль, ніж вона відігравала на виборах 1998 і 2002 рр., які проводили за схожою
виборчою системою. Про це заявив керівник соціологічної служби «Ukrainian Sociology
Service» Олександр Вишняк на прес-конференції в Києві.

На його думку,  чітко простежується зв’язок між кандидатом по певному
мажоритарному округу і партією, членом якої він є.

Про це, як вважає експерт, говорить те, що залежно від регіону лідирує той
кандидат, який представляє політсилу, найбільш популярну в цьому регіоні.

На думку О. Вишняка, на цих виборах перемогти можуть не більше 20–25 %
самовисуванців, а більшість голосів дістанеться саме партійцям.

http://vgolos.com.ua/politic/news/48197.html
http://malakava.com/articles/18526
http://obozrevatel.com/politics/84735-tyagnibrk-pugaet-ukraintsev-revolyutsiej.htm
http://obozrevatel.com/politics/84735-tyagnibrk-pugaet-ukraintsev-revolyutsiej.htm
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Разом з тим, за даними дослідження, проведеного Фондом «Демократичні
ініціативи» ім. Ілька Кучеріва та соціологічною службою Центру Разумкова, звертати
увагу на партійність будуть 24 % населення, 34 % висловили готовність проголосувати в
мажоритарному окрузі за того кандидата, який представлятиме партію-фаворита виборця,
20 % вважають, що голосування за партію і за кандидата – поняття не пов’язані, 20 % не
мають певної думки.

Також за даними дослідження, найбільш схильні голосувати за представника обраної
партії виборці «Батьківщини»  (53  %),  «Партії регіонів»  (49  %),  «Свободи»  (48  %),  КПУ
(43 %), «УДАРу» (36 % ) (Пиргару Н. Партійність кандидата на виборах 2012 року
буде відігравати значну роль – Вишняк // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120911_partiynost-kandidata-na-vyiborah-2012-goda-
budet-igrat-znachitelnuyu-rol-vishnyak). – 2012. – 11.09).

***

Экономический кризис 2012–2013 гг. будет глобальнее, чем в 2008 г. Об этом во
время пресс-конференции 11 сентября заявил экономический эксперт, экс-министр
экономики Украины Виктор Суслов.

Ссылаясь на данные НБУ, он отметил, что за последнее время украинцы больше
купили валюты, чем продали (разница – 723 млн дол.). «Этот факт достаточно тревожный.
Понятно, что граждане, наученные опытом 2008 г., серьезно опасаются
неплатежеспособности банков, поэтому сумма наличных денег в обращении, в том числе
и на руках населения, превысила 200 млрд грн и продолжает расти. Конечно, это
ослабляет финансовую систему», – сказал экономический эксперт.

По его словам, хуже будет, если начнется массовый отток вкладов, чего
допустить нельзя.

«Этот кризис будет больше, чем в 2008 г. На июль объем кредитов, выданных
банковской системой, составил около 800 млн грн, в то время как в 2008 г. он был ниже»,
– отметил Суслов.

«Тем не менее, у нас сохраняется растущий стабильный дефицит текущего счета
платежного баланса – по итогам полугодия он составил 3 млрд 645 млн грн. Покрывается
этот дефицит либо новыми заимствованиями, либо расходованием золотовалютных
резервов НБУ», – объяснил эксперт.

По его словам, все предпосылки для девальвации гривни сохраняются и ее
проведение неизбежно. «Это только вопрос времени. Я думаю, что в период
избирательной кампании Украина будет заимствовать новые средства на внешних
кредитных рынках под любые проценты с целью сохранения стабильного курса
гривни», – считает Суслов.

По его словам после парламентских выборов ситуация с финансовой системой
Украины осложнится (Маковеева Ю. После выборов в Украине будет «очень весело» //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/print-articles/119548.html). – 2012. –
11.09).

***

Ніяких санкцій по відношенню до України після парламентських виборів ні з
боку Російської Федерації, ні боку ЄС не буде, оскільки нині це економічно невигідно
жодній зі сторін.

Таку думку висловив політичний консультант, директор міжнародного інституту
розвитку політичних технологій «PolitPR» Дмитро Раїм на прес-конференції в Києві.

http://ua.golosua.com/politika/20120911_partiynost-kandidata-na-vyiborah-2012-goda-budet-igrat-znachitelnuyu-rol-vishnyak
http://ua.golosua.com/politika/20120911_partiynost-kandidata-na-vyiborah-2012-goda-budet-igrat-znachitelnuyu-rol-vishnyak
http://www.mignews.com.ua/ru/print-articles/119548.html
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На його думку, парламентські вибори 2012 р. не змінять становище України на
політичній карті. Але, як зазначив експерт, попереду президентські вибори 2015 р.,
які більш цікаві як Європі, так і Росії.

«Європа і Росія розуміють, що в цій країні центральну роль відіграє Президент. І
розгойдування ситуації, як з боку Європи, так і з боку Росії, можливе ближче до
2015 р. Саме тоді можна буде судити про якусь ізоляції і блокади», – вважає Д. Раїм.

Саме ближче до президентських виборів, на думку експерта, зацікавлені
сторони можуть створити для керівництва країни комфортні або ж навпаки
некомфортні умови, переслідуючи при цьому свої цілі.

Приміром, як зазначив експерт, Європі невигідно, щоб Україна вступала до Митного
союзу, оскільки тоді вона вийде з поля впливу ЄС і потрапляє в тотальне поле впливу
Росії. «А політична чи економічна блокада України як раз підштовхнуть її до тісної
інтеграції з Росією,  оскільки для нашої країни це буде єдиний спосіб продавати свої
товари «широкій аудиторії». Таким чином, зараз з боку Європи, на думку Д. Раімова,
ніяких санкцій не буде.

Трохи інша ситуація з Росією, яка, як зазначив експерт, хоче від України
визначеності у питанні про Митний союз, тому увага з боку РФ до нашої країни з
наближенням президентських виборів буде тільки зростати (Пиргару Н. Міжнародної
ізоляції України після виборів не буде – експерт // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/vybory-2012/20120912_mejdunarodnoy-izolyatsii-ukrainyi-posle-
vyiborov-ne-budet-ekspert). – 2012. – 12.09).

***

Влада максимально зацікавлена в тому, щоб парламентські вибори були визнані
чесними, оскільки якраз для керівництва це можливість реабілітації.

Таку думку висловив політолог, директор Інституту української політики Костянтин
Бондаренко.

На його думку, якщо вибори і будуть зриватися, то «далеко не владою».
Експерт також зазначив, що особливо важко контролювати виборчий процес на

мажоритарних округах.
«Виборчу кампанію важко проконтролювати, особливо на мажоритарних округах.

Уявіть собі стан мажоритарника, який витратив кілька мільйонів доларів на кампанію і
відчуває, що у нього з-під ніг тікає перемога. У нього може впасти планка і почнуться
неадекватні дії. Але чи можна за такими випадками судити про нечесність всієї кампанії?
Тому варто оцінювати ситуацію в загальному: наскільки забезпечений виборчий процес,
наскільки влада реагує на порушення та інше», – підсумував К. Бондаренко (Політолог
вважає, що владі не вигідно зривати вибори // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/vybory-2012/20120912_politolog-schitaet-chto-vlasti-ne-vyigodno-
sryivat-vyiboryi). – 2012. – 12.09).

***

Професор кафедри політології НаУКМА Олексій Гарань про наслідки прийняття
мовного закону:

«Мовний закон поляризує країну. В якійсь мірі, він дозволяє Партії регіонів
мобілізувати розчарованих виборців. Але, крім цього, якась частина їхніх виборців
може бути мобілізована на користь Компартії. Тобто, якоїсь частини своїх виборців
Партія регіонів не дорахується через більш радикальних пропозицій комуністів у
цьому питанні. З іншого боку, з прийняттям цього закону партія регіонів мобілізує і
постпомаранчевий електорат, електорат опонентів», – заявив О. Гарань.
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«Важливо відзначити, що в результаті прийняття цього закону, більшість людей
розуміють, що зроблено це під вибори. Навіть більшість жителів Донбасу, які є виборцями
Партії регіонів, розуміють, що все це відбувається тому, що влада на чолі з Януковичем не
змогла виконати свої соціально-економічні зобов’язання, – додав експерт. – Але в цілому
для країни така поляризація суспільства має негативний характер. Тут Янукович фактично
підіграв Росії, яка прагне послабити Україну за рахунок нагнітання штучного
протистояння» (Частина виборців ПР піде до комуністів, – науковець про прийняття
мовного закону // Репортер (http://reporter.pl.ua/novini/polityka/8171-chastyna-vybortsiv-
pr-pide-do-komunistiv-naukovets-pro-pryjnjattja-movnogo-zakonu). – 2012. – 12.09).

***

Після закінчення парламентських виборів 2012 р. нинішня влада планує
суттєво обмежити фінансування програм соціального захисту населення. Про це у
своєму коментарі заявив кандидат у народні депутати від партії «УДАР» Павло Розенко.

«Виступ Прем’єр-міністра України на засіданні уряду 12 вересня засвідчив, що із
закінченням виборчих перегонів в Україні закінчиться і реалізація так званих
передвиборчих соціальних ініціатив. Зокрема, в наступному році урядом передбачене
зростання мінімальної заробітної плати лише на 8,5  %,  а середньорічне зростання
працівника І-го тарифного розряду у бюджетній сфері становитиме лише – 18 %. Це
значно менше, ніж було заплановано у 2012 «виборному» році, коли аналогічні
підвищення склали 13 % та 19 %», – зазначив економіст.

П. Розенко наголосив на тому, що уряд і надалі продовжує впроваджувати в Україні
принципи «дешевої робочої сили». Це вже привело до того, що сьогодні середня заробітна
плата в Україні складає біля 390 дол., в той час у наших сусідів в Польщі – біля 1200, в
Росії – уже біля 850 дол.

«Таким чином, у рівні оплати праці Україна поступається не лише розвиненим
європейським країнам, але й країнам, з якими мали однакові «стартові економічні
можливості» ще 20 років тому. Наслідком такої ситуації є те, що понад 24 % українських
родин, де обидва члени сім’ї працюють знаходяться за межею бідності. Україна щороку
втрачає свій людський ресурс, а молоді люди не бачать жодної перспективи для свого
розвитку та реалізації власного потенціалу», – зазначив колишній перший заступник
міністра праці та соціальної політики.

П.  Розенко зазначив також,  що «оприлюднені соціальні показники державного
бюджету на 2013  р.  підтверджують той факт,  що уряд після виборів не хоче і не буде
займатися посиленням соціального захисту українських громадян, підвищенням зарплат,
пенсій та державних соціальних допомог. Всі «соціальні ініціативи», які так пафосно
розповідає суспільству влада мають виключно передвиборчий та популістський характер.
Партія Регіонів за рахунок соціальної риторики і передвиборчих подачок хоче задешево
купити голоси наших співгромадян, щоби і надалі забезпечити собі комфортне
перебування у владі» (Павло Розенко: Після виборів Уряд планує суттєво обмежити
соціальні виплати // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/pavlo-rozenko-pislya-viboriv-uryad-planuye-suttyevo-
obmezhiti-sotsialni-viplati). – 2012. – 12.09).

***

Якщо після парламентських виборів-2012 почнуться акції протесту або Майдан,
то він матиме тільки соціалістичний характер.

Про це заявив лідер Компартії України П. Симоненко на прес-конференції в
Донецьку.
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Зокрема, коментуючи заяви опозиції про можливі акції протесту після виборів до
Верховної Ради,  П.  Симоненко підкреслив,  що зараз рано говорити про акції протесту і
взагалі про те, чи будуть вони масштабними.

«Те,  що люди не задоволені,  –  видно і без виборів.  Свої протести почали
залізничники. Про можливі протести заявили «чорнобильці». Та й загалом рівень життя у
нас в країні говорить лише про те,  що рано чи пізно люди захочуть нормального життя
для себе і будуть про це заявляти, виходячи на вулиці на мітинги», – сказав політик.

При цьому він додав, що навряд чи варто чекати повторення подій 2004 р.
«Якщо Майдан і відбудеться, то він не буде таким, яким був під час

«помаранчевої революції», оскільки завдання у людей сьогодні трохи інші. Я можу
точно сказати, якщо Майдан почнеться, він буде мати соціалістичний характер»,  –
підсумував П. Симоненко (Каретнікова О. Симоненко: Наступний Майдан може бути
тільки соціалістичним // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120912_simonenko-sleduyuschiy-maydan-mojet-byit-tolko-
sotsialisticheskim). – 2012. – 12.09).

***

Заявление председателя совета объединенной оппозиции «Батьківщина» Арсения
Яценюка о новом Майдане направлено на дальнейший раскол украинского общества. Об
этом заявил народный депутат Украины, руководитель Донецкого областного штаба
«Нашей Украины» Александр Клименко.

«Такими призывами объединенная оппозиция фактически готовит площадку
для будущего проигрыша во время выборов в Верховную Раду. Это деструктивная
технология, которая основана на радикальном несогласии с любыми результатами
выборов кроме очевидной победы. Поскольку полной победы у «Батьківщини» не
будет, уже сейчас руководство объединенной оппозиции принимает меры для
раскачки политической ситуации», – говорит Клименко.

Политик считает, что «такие безответственные заявления несут откровенный вред
будущему благополучию страны и ее граждан».

«Гул политических голосов о недоверии результатам выборов направлен на
усиление раскола в украинском обществе, следствием чего несомненно станет обострение
политической борьбы между властью и оппозицией, между Западом и Востоком страны.
Но хочу напомнить слова нашего лидера Виктора Ющенко: «Партия регионов и
объединенная оппозиция – это два валенка одной пары», – отметил Клименко.

Руководитель Донецкого областного штаба уверен, что попытки «накалить
ситуацию» обернутся для объединенной оппозиции еще большей потерей голосов
избирателей: «Если объединенная оппозиция призывает к войне, то кого она объединяет?
Я бы сказал, что это оппозиция разъединения Украины на правильных и неправильных
украинцев. В отличие от них наша политическая сила стремится объединить избирателей
вокруг демократических ценностей» (В донецкой «Нашей Украине» считают, что
оппозиция готовит площадку для проигрыша выборов // Новости Донбасса
(http://novosti.dn.ua/details/186521/). – 2012. – 12.09).

***

Навіть часткове невизнання парламентських виборів в Україні чесними і
демократичними перетворить країну в «сіру зону» Європи. Таку думку висловив
голова правління Центру прикладних політичних досліджень «Пента» Володимир
Фесенко.

Так, зокрема, за його словами, невизнання виборів демократичними поставить
під питання участь нашої країни в саміті Україна-ЄС в грудні цього року.
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Крім того,  на думку політолога,  скористається ситуацією в такому випадку і Росія,
яка отримає ще один інструмент тиску на Україну.

При цьому В. Фесенко зазначив, що Євросоюз уже поставив Україні «жирний мінус»
за вибори у зв’язку з недопущенням екс-прем’єр-міністра Юлії Тимошенко та екс-глави
МВС Юрія Луценка до участі в виборчим процесом в якості кандидатів у депутати
(Мамаєва М. Політолог розповів, чим обернеться для України невизнання виборів
Європою // GolosUA.com (http://ua.golosua.com/politika/20120912_politolog-rasskazal-
chem-obernetsya-dlya-ukrainyi-nepriznanie-vyiborov-evropoy). – 2012. – 12.09).

***

Вице-президент Ассоциации политических психологов Украины Виктор
Рыбаченко прогнозирует, что в небольших городах и селах кандидаты в народные
депутаты будут пытаться купить голоса избирателей «по дешевке».

«Когда в Интернете появляется информация о 80 дол. за голос, то, наверное, такие
цены предлагают в крупных городах, в селах же они значительно ниже. Например, на
предыдущих выборах в одном из округов на Тернопольщине за голос давали 50 грн», –
отметил В. Рыбаченко.

При этом он заметил, что люди в селах радуются и малому, ведь за последние годы
селяне очень обнищали.

В свою очередь директор Центра политических студий и аналитики, член
координационного совета движения «ЧЕСТНО» Виктор Таран добавил, что косвенным
подкупом избирателей также является оказание «помощей» людям под видом
деятельности благотворительных фондов.

А наиболее распространенное нарушение агитации на выборах является
«присвоение заслуг».

«Часто кандидаты в народные депутаты ставят себе в заслугу то, что, на самом деле,
сделали органы местной власти за бюджетные деньги», – подчеркнул эксперт (Голоса
сельских избирателей покупают «по дешевке» // Молодогвардеец
(http://www.mgm.com.ua/news/golosa-selskih-izbirateley-pokupayut-po-deshevke). – 2012. –
12.09).

***

Народный депутат из фракции Компартии, секретарь Комитета по вопросам
государственного строительства и местного самоуправления Сергей Гордиенко
прогнозирует, что перед выборами Партия регионов будет пытаться принять
законопроекты, которые носят «шкурный» характер.

«Когда на рассмотрение сессии была зарегистрирована тысяча законопроектов, мы
прекрасно понимали, что много законопроектов будут носить пиар-характер. Но из
практики первого заседания увидели, что никакого пиара там не будет, а партия власти
будет делать все для того, чтобы провести те законопроекты, которые носят чисто
«шкурный» характер», – сказал Гордиенко.

По его словам, чтобы отвлечь внимание общества, в повестку дня будет
вбрасываться два или три вопроса, которые будут вызывать возмущение, а параллельно
будут голосовать о рынке земель и тому подобное. «Вот такая опасная тенденция – на
первые роли выйдет «шкурняк», – отметил коммунист (Коммунист: Партия власти
будет продвигать на последней сессии «шкурные» вопросы // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/91738.html). – 2012. – 12.09).

***
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Председатель Совета объединенной оппозиции Арсений Яценюк не исключает
возможности «нового Майдана» в Украине в случае победы Партии регионов на этих
парламентских выборах. Политик предрекает многочисленные фальсификации со
стороны власти.

«Я не исключаю возможности нового Майдана в Украине, если будет официально
признана победа Партии регионов на этих парламентских выборах», – заявил он.

По словам Яценюка, оппозиция готова бороться, чтобы защитить реальные
результаты выборов. Он спрогнозировал возможность многочисленных фальсификаций
результатов выборов со стороны власти.

При этом он добавил,  что «если в случае победы Партии регионов на выборах
политический аспект будет объединен с социальным аспектом, после выборов в
Украине следует ожидать серьезных массовых акций протеста украинцев» (Яценюк
обещает новый Майдан // Рuls.kiev.ua (http://politics.puls.kiev.ua/person/124472.html).  –
2012. – 12.09).

***

В зависимости от характера хода выборов взаимоотношения Украины с
Европейским союзом или «разморозятся», или Украина станет второй Беларусью.
Об этом заявил председатель комитета Верховной Рады по вопросам европейской
интеграции Борис Тарасюк.

По его словам, предвыборная кампания в Украине изобилует многочисленными
нарушениями действующего законодательства со стороны властных структур, что в
случае игнорирования замечаний и рекомендаций наблюдателей может вскоре привести к
международной изоляции страны.

Прогнозируя вероятные сценарии развития взаимоотношений Украины с ЕС,
народный депутат высказал предположение, что возможны два сценария – позитивный
и негативный. Первый, по его словам, будет реализоваться в том случае, если
международные наблюдатели на выборах сделают выводы, что Украина провела
выборы прозрачно и демократически. «То есть если произойдет чудо: украинская
власть поумнеет, и заключительную часть избирательной гонки проведет с соблюдением
законности,  в том числе выпустит на свободу Юлию Тимошенко и Юрия Луценко.  Это
могло бы дать основания «разморозить» взаимоотношения с Европейским союзом, а
также привело бы к подписанию Соглашения об ассоциации с ЕС включительно с зоной
свободной торговли», – сказал Б. Тарасюк.

Однако, по его мнению, более вероятен негативный сценарий: «В том случае, если
украинская власть будет продолжать игнорировать мнение ведущих международных
институтов, Тимошенко и Луценко будут оставаться за решеткой, а выборы на базе
накопленного Партией регионов опыта на протяжении 2004 и 2010 гг. будут
сфальсифицированы. Тогда международное сообщество даст негативную оценку
выборов в Украине, взаимоотношения с Европейским союзом останутся
«замороженными», будет отложена либерализация визового режима для украинских
граждан, в результате чего осложнится выдача виз в страны ЕС».

«И в итоге Украина фактически превратится во вторую Беларусь с возможным
введением персональных санкций со стороны ЕС и США относительно главных
представителей украинской власти», ж спрогнозировал народный депутат (Украине
пророчат путь Беларуси // МинПром – информация бизнес-класса
(http://minprom.ua/news/103618.html). – 2012. – 13.09).

***

http://politics.puls.kiev.ua/person/124472.html
http://minprom.ua/news/103618.html


89

Народный депутат Украины, председатель Совета объединенной оппозиции
«Батьківщина» Арсений Яценюк считает, что Евросоюз может применить к Украине
санкции после выборов, если они будут признаны недемократическими.

«Ближайшее время применения таких санкций, скорее всего, наступит
29 октября 2012 г. Применение санкций Евросоюзом относительно Украины связано
лишь с одним – демократичностью или недемократичностью выборов в Украине.
Говорить о том, что эти выборы будут демократическими, не представляется возможным,
поскольку то, что сегодня происходит на избирательных участках, и то, что Ю. Луценко и
Ю.  Тимошенко в тюрьме,  не позволяет говорить о том,  что эти выборы будут признаны
демократическими. Поэтому в Европе сейчас дискуссия идет в четком формате – или эти
выборы будут признаны недемократическими, или частично демократическими», – сказал
А. Яценюк.

При этом он напомнил свой тезис о том, что объединенная оппозиция
заинтересована в демократичности выборов.

«Однако, если Президент Украины В. Янукович хочет узурпировать власть, то
выборы в Украине признают недемократическими, и к Украине будут применены санкции
– как против Президента,  так и против его ближайшего окружения как к лицам,  которые
имели отношение к подделке результатов выборов», – сказал А. Яценюк.

При этом он отметил, что, в частности, речь идет о таких санкциях, как запрещение
въезда в страну, ряд расследований против таких лиц и прочее (Евросоюз может
применить санкции после выборов – Яценюк // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=101630). – 2012. – 13.09).

***

Більшість українців, як засвідчило опитування DW-Trend, не довіряють провідним
політикам і не очікують чесних виборів у жовтні. Соціолог Сергій Говоруха називає цей
скепсис закономірним.

«Тенденцію низької довіри як до політичного процесу,  так і до політиків,  ми
спостерігаємо вже, щонайменше, протягом останнього десятиліття. Єдиним винятком був
сплеск оптимістичних настроїв, пов’язаний із помаранчевою революцією. Згодом рівень
довіри до політиків як класу знову різко впав. Тим не менше, явка на виборах залишалась
високою. Ми очікуємо, що так буде і на нинішніх виборах.

Відносна більшість опитаних заявила, що цього разу не підтримає ту партію, за яку
голосувала на минулих парламентських виборах. Чи означає це, що «новачки»
політичного процесу матимуть несподівано високі результати?

Те, що 40 % опитаних у всіх регіонах України заявляють, що голосуватимуть за
іншу партію, є свідченням невдоволення діями політиків, свого роду протестом.
Однак це ще не означає, що всі вони справді таки проголосують за іншу партію.
Обидві провідні політичні сили – Партія регіонів і Батьківщина – зберігають доволі міцне
електоральне ядро. Голосувати «за своїх», попри невдоволення – це особливо характерно
для виборця Сходу і Півдня України. Тим не менше, «за своїх» врешті-решт серед
«невдоволених» проголосує кожен четвертий або п’ятий. За решту «протестного
електроту» нині активно борються партії, які діють «на стику» електоральних полів –
насамперед УДАР і «Україна – Вперед!». Водночас, 18 % опитаних ще не визначились, за
кого голосуватимуть. За них зараз борються насамперед лідери – Партія регіонів і
Батьківщина. Ті, хто не визначився зрештою часто схиляються на бік однієї з
лідируючих партій, головних опонентів. Але тут є шанси і в «новачків» – українці
дуже чекають на нові ідеї та обличчя в політиці. Найзапекліше протистояння
традиційно відбувається в центральних регіонах країни, оскільки на Заході й Сході
«ядра» основних політичних сил найбільше сформовані».

http://expert.org.ua/?st=3&id=101630
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На запитання – Чого Ви очікуєте від вирішального етапу виборчої кампанії та Чи
будуть якісь сюрпризи? – соціолог відповів, що вважає, що «найбільшим партіям
невигідно привносити щось нове, вони хочуть мобілізувати виборця старими
гаслами. Новачки, можливо, ще робитимуть яскраві ходи. Гадаю, їхні
політконсультанти ще піднесуть якісь сюрпризи» (Соціолог: люди голосуватимуть
здебільшого за інерцією // Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/dw/1394851-
sociolog-lyudi-golosuvatimut-zdebilshogo-za-inercieyu). – 2012. – 13.09).

***

Все идет к тому, что Партия регионов в новом парламенте получит конституционное
большинство. Об этом в ходе пресс-конференции сообщил народный депутат Украины
Степан Гавриш.

По словам Гавриша, даже имея конституционное большинство, Партии
регионов не удастся эффективно работать, если не будет поддержки западных стран
– США и ЕС, а также, в меньшей степени, России.

«В резолюции ЕС сказано, что подписание договора об ассоциации состоится тогда,
когда Украина вернется к соблюдению демократических ценностей», – отметил Гавриш.

Поэтому, по словам нардепа, главное, чтобы выборы были признаны мировым
сообществом действительными.

«Если выборы будут признаны недействительными, то наступит коллапс. Ни
один в мире кредитор не выделит деньги, ни одно наше решение не будет
поддержано мировым сообществом», – сообщил Гавриш.

Нардеп подчеркнул, что, если в отношении Украины введут санкции, то они, в
первую очередь, ударят по тем людям, которые держат средства в европейских банках.

«Поэтому пострадают те, кто имеют долгосрочные визы в Европу. Кроме того,
санкции приведут к оттоку иноземных инвесторов», – заявил Гавриш (Партия
регионов может получить конституционное большинство в новом парламенте
(Гавриш) // «Городской Дозор» – Харьков
(http://dozor.kharkov.ua/news/politics/1130550.html). – 2012. – 14.09).

***

Представители общественных организаций опасаются, что после выборов власть
снова возьмется за закрытие школ. Такое мнение высказали участники встречи «Вместе к
сохранению и развитию образовательных услуг в малых громадах».

По мнению экспертов, в настоящее время в этой сфере наблюдается затишье перед
бурей.

«В этом году показатели по количеству закрытых школ значительно уменьшились.
Если в 2011 г. таких школ в Украине было 213 (из них 12 приходится на Луганскую
область), то на начало сентября 2012 эта цифра составляет всего 73 общеобразовательных
учебных заведения (в т.ч. одно на Луганщине). Общественные организации связывают
данную «положительную» тенденцию с грядущими выборами и предполагают, что
буквально после нового года эти показатели стремительно взлетят вверх»,  –
подчеркнули во ВЦОИ.

Как отметил юрист центра Вадим Сабинин,  за последние 5  лет в Украине были
закрыт 632 общеобразовательных учреждения.

«В первую очередь опасаться нужно тем учебным заведениям, в которых учится
меньше 40 детей – для сельской местности и меньше 100 – для городской, – подчеркнул
Сабинин. – По данным ВЦОИ таких в Луганской области чуть больше 200».

«Но возможность сохранить и такие школы есть. Все будет зависеть от
сплоченности команды учреждения и местных жителей, их настойчивости и

http://ua.korrespondent.net/dw/1394851-sociolog-lyudi-golosuvatimut-zdebilshogo-za-inercieyu
http://ua.korrespondent.net/dw/1394851-sociolog-lyudi-golosuvatimut-zdebilshogo-za-inercieyu
http://dozor.kharkov.ua/news/politics/1130550.html
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готовности предпринять активные действия для сохранения своего учебного
заведения», – заявил юрист (В Луганской области могут ликвидировать 200 школ //
Левый берег (http://society.lb.ua/education/2012/09/15/170541_luganskoy_oblasti.html). –
2012. – 15.09).

***

Парламент наступного скликання оновиться на третину. Такі припущення
висловив прикарпатський політолог, координатор руху «ЧЕСНО» Тарас Случик під час
презентації другого етапу аудиту кандидатів до парламенту.

До таких висновків активісти громадського руху «ЧЕСНО» прийшли після аналізу на
відповідність шести критеріям доброчесності нинішнього складу ВРУ.

Це зумовлено тим, що більшість кандидатів є нинішніми депутатами і попри те, що
вони не відповідають критеріям все рівно висунули свої кандидатури на виборах.

На переконання Случика, ситуація низького рівня оновлення політичних еліт
може призвести до парламентської кризи в Україні після виборів 28 жовтня.

«Парламент оновиться максимум на третину. Враховуючи при цьому низький
рівень довіри населення до ВРУ як політчиного інституту, ми можемо отримати
політичну кризу після виборів», – наголосив політолог.

Також, активісти Руху констатують низький рівень політичної культури українських
виборців. Як показують їхні дослідження ,за словами іншого координатора Руху в нашій
області Віталія Світлика,  попри критерії,  яким не відповідає більшість політиків,  люди
знову погоджуються голосувати за порушників. А це вже ознака «короткої політичної
пам’яті» та недосвідченості українського виборця (Тарас Случик: Парламент
наступного скликання оновиться на третину // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=25743). – 2012. – 15.09).

***

Удастся ли украинской оппозиции поднять недовольных на революцию после
парламентских выборов в ноябре, как это анонсировал накануне лидер ультраправой
«Свободы» Олег Тягнибок? Журналисты «Нового Региона» спросили киевских и
московских экспертов, знакомых с ситуацией, ждать ли в столице беспорядков после дня
голосования.

Вадим Карасев, политолог:
«Безусловно, это предвыборное заявление. Революции не будет точно. Кличко

своих людей на улицу не выведет. Яценюку и Турчинову такая революция тоже не
нужна. Все оппозиционные лидеры готовятся к парламентской работе, им не нужна
революция. А Тягнибок делает такие заявления только потому, что он по последним
рейтингам, все-таки, не попадает в Раду. Ему выгодно заявлять о предстоящей
фальсификации. Ему выгодно показать, что он остается единственным революционером
среди оппозиционеров».

Олесь Бузина, политический обозреватель:
«Выборы будут очень тяжелыми. И если тот же Тягнибок называет конкретную дату

– начало ноября – следовательно, он говорит уже о тех беспорядках, которые готовятся
сразу на финал выборов. Я уверен, что после выборов беспорядки у нас будут. Это не
будет революция, не будет гигантский Майдан, потому что люди разочарованы и в
Партии регионов, и в «оранжевых» всех оттенков. Но Тягнибок, по большому счету,
готовит общественное мнение к возможности волнений».

Тарас Березовец, политолог:
«На Украине есть ряд партий с явно революционной идеологией, им

противопоказана стабильность. Стабильность – их враг. Поэтому для коммунистов и

http://lb.com.ua/
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Тягнибока кризис – манна небесная. Но ни о какой реально революции на Украине
сегодня быть не может. Для революции необходима революционная ситуация. Верхи
еще могут, а низы еще не настолько разочарованы, и их еще не настолько достали,
чтобы выступать с новой революцией. Люди не выйдут на новые майданы.

Нет такой истерии в обществе, как было в 2004 г. Поэтому Майдана не будет точно
по итогам выборов 28 октября. Он возможен через месяц-два, возможно, позже, если
гривна окончательно обвалится, или же будут еще какие-то серьезные
экономические потрясения. А заявления Тягнибока просто связаны с падением его
рейтинга. Ему как-то нужно о себе заявить, привлечь внимание».

Александр Щетинин, журналист (Москва):
«Революция и Украина, в настоящий момент, две вещи несовместные. Никакой

революции в Киеве после выборов не будет, а будет небольшая буза. Хлопцы
немного потреплют друг друга за чубы, на этом всё и успокоится. Страна, на самом
деле, находится в очень выгодном, если сравнивать с той же Россией, положении. У вас
нет национальных и, в первую очередь, религиозных противоречий, которые так
обострились в РФ. Нет своего Кавказа, нет исламского фактора. Какие причины для
революции?» (Сергеева А.,  Рябов М.,  Дежнев М.,  Анастасьев С.  Сбудется ли
пророчество Тягнибока о восстании на Украине в ноябре? // Новый Регион
(http://www.nr2.ru/kiev/403944.html0. – 2012. – 16.09).

***

Политолог Дмитрий Выдрин допускает, что объединенная оппозиция в
предвыборной борьбе будет провоцировать финансово-экономические проблемы в
стране. Об этом он рассказал,  комментируя появившуюся в Интернете информацию о
планах оппозиции дискредитировать власть, создавая искусственную панику на валютном
и финансовом рынке.

«Допускаю, даже практически в этом уверен. Ведь оппозиция взяла на вооружение
лозунг «чем хуже,  тем лучше».  Они даже на проведение Евро-2012  пытались делать
антирекламу, а это мероприятие показало нескольким миллионам иностранцев настоящее
лицо Украины. И это лицо оказалось для них неожиданно симпатичным. Я встречаюсь с
депутатами немецкого парламента, других стран, которые поражены, насколько Украина в
реальности выглядит лучше, чем о ней пишут газеты, передает телевидение. А в это время
лидеры оппозиции призывали политиков и гостей не ехать в нашу страну, бойкотировать
чемпионат Европы по футболу. Вот вам очевидный пример того, что оппозиция работает
по принципу «чем хуже, тем лучше», – заявил Д. Выдрин.

Он также отметил, что лидеры оппозиции должны понимать все возможные
негативные последствия попыток спровоцировать в стране кризис ради победы на
выборах.

«Ведь Яценюк, как бывший заместитель Главы Нацбанка, прекрасно знает, что
любой слух, любое высказывание из уст политика высокого ранга немедленно отражается
на таких вещах как отношение инвесторов, курс валют и т.д. И должен отдавать себе
отчет, что его заявления об этом гипотетическом крахе могут спровоцировать этот крах,
сделать его более реальным», – подчеркнул народный депутат Украины V созыва.

Вместе с тем, политолог также отметил, что на самом деле нет никаких предпосылок
для разговоров о надвигающемся на страну финансово-экономическом крахе.

«Если говорят, что разруха начинается в головах, то кризис начинается с магазинов,
базаров, рынков. Возможно, Яценюк не бывает в магазинах, не бывает на рынках, поэтому
откуда ему знать о реальной ситуации в стране?» – резюмировал Д. Выдрин (Политолог:
оппозиция взяла на вооружение лозунг «чем хуже, тем лучше» // From-UA. Новости
Украины (http://www.from-ua.com/news/96911f2525443.html). – 2012. – 17.09).

http://www.from-ua.com/
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